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Parkirišče je zavarovano z ograjo,
KI ESTETSKO ZAOKROŽI STANOVANJSKI 
KOMPLEKS TER PREPREČUJE VSTOP 
NELASTNIKOM, FUNKCIONALNO 
ZEMLJIŠČE PA JE PREPROSTO UREJENO 
S TRAVNIMI ZASADITVAMI, KATERIH 

VZDRŽEVANJE ZA PREBIVALCE NE BO 
PRETIRANO ZAHTEVNO.

TRG OŽIVEL Z 
NOVO
STANOVANJSKO
SOSESKO

j so smo pred meseci objavili, da bo objekt na Škrabčevem 
trgu, kjer je nekdaj svoje poslovne prostore imela tudi trgovs- 

I xka hiša, dobil novo podobo in namen, nismo imeli še kaj 
pokazati, le pisali smo o velikem projektu, ki sta se ga lotila investi
tor Božo Andoljšek ter arhitekt Janez Zobec. Oba sta domačina, 
ki se jima je zdelo nevredno, da stavbe, ki sestavljajo osrednjo 
podobo Ribnice, tako propadajo. Prepričana sta bila, da jih je 
moč obuditi v življenje ter jim nameniti sodobnejšo funkcijo.
Z obnovo dveh objektov se je na trgu oblikovala nova stanovanjs
ka soseska, ki tako kot nekdaj, s prednje strani skriva dogajanje za 
domačimi durmi, medtem ko se življenje odvija v mirnem 
dvoriščnem okolju. Več mestnega utripa bodo seveda deležni tisti, 
ki bodo bivali v stanovanjih s pročelji obrnjenimi v center, brez 
balkonov, ker tako določa spomeniško varstvo. To je bila tudi 
edina pripomba kupcev, je dejal arhitekt Zobec, medtem ko na 

samo zasnovo ni bilo nikakršnih kritik. S strani 
spomeniškega varstva pa so bili deležni pohval...
Prav zato sta od skupno 17 stanovanj na voljo le še 
dve, ki imata tudi največjo kvadraturo in s tem najvišjo 
ceno, medtem ko so šla manjša stanovanja, do 
velikosti 50m2, za med, pravi investitor Andoljšek. 
Prepričan je, da mu ne bi bilo težko prodati vsaj še 
nekaj takih stanovanj, vendar se podobnega projekta 
v Ribnici ne bo'lotil, ne glede na to, da se mu je več 
kot milijon evrov vredna investicija obrestovala.
Svoje ideje bo zdaj uresničeval v Mojstrani.
Ribnica pa se je vendarle osvežila, ne samo z novimi 
prebivalci, ki so večinoma iz Ribnice in okolice ter 
Ljubljane, temveč tudi z novim pristopom. Investitor je 

hotel za ceno ponuditi tudi kvaliteto in pri njej vztrajal ter gradnjo 
izvajalca Grafit d.o.o. vseskozi pozorno spremljal. Vsi skupaj se 
niso strinjali z mišljenjem mnogih, češ da je za Ribnico nekaj 
zadosti dobro. "Dali smo več, kot je mesto pričakovalo, in dokaza
li, da se zmore. Stroški se na račun celostne in kvalitetne zasnove 
zvišajo le za 10 odstotkov, rezultati pa so neprimerno bolj 
učinkoviti," je dejal arhitekt.

Zgodovinski videz stavb je ostal, funkcionalnost pa pri
lagojena sodobnim potrebam stanovalcev. Ne samo 
da je novo prav vse, tudi funkcionalno zemljišče bo nji
hovo, zato avtomatizirana ograja, ki preprečuje vstop 
nelastnikom.
Uradnemu odprtju objekta, ki ga je v upravljanje že 
prevzelo podjetje SPL d.d. iz Ljubljane, se je pridružil 
tudi župan Jože Levstek, ki si podobnih projektov pod
jetnikov le še želi, saj bistveno olepšujejo podobo 
mestnega jedra. V teku je kar nekaj takih prenov, a se 
večinoma soočajo z bistveno težavo strnjenega mest
nega jedra: pomanjkanjem prostora, še posebej za 
parkirišča.

Alenka Pahuue
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PIŠEMO:

Novice iz doline
Občina "zagrizla" v projekte 4
Obiskanost spletnih strani 5

Pogovor meseca
Vinko Levstek, podžupan 6

Ribnica je prvič v svoji zgodovini dobila 
podžupana.
To funkcijo je aprila nastopil Vinko Levstek, 
39-letni domačin s Slemen, kije bil v igri 
tudi za župana, a seje kandidaturi 
odpovedal zavoljo družine.

Kulturne drobtinice
Pasijon, množična prireditev 8

Pod ribniškim drobnogledom
Poimenovanje ulic 9

Sobivamo z naravo
Spet v boj za kmečko tržnico 10

Društvo MOTORISTI ZA MOTORISTE vabi na

TRADICIONALNI 9. BLAGOSLOV 
MOTORISTOV

in odprtje motoristične sezone v petek,

27. aprila, pri romarski cerkvi Nova Štifta.

Urnik prireditve:

od 10. ure dalje zbiranje udeležencev pri Novi Štifti
ob 12. 30 blagoslov motoristov, ki ga bo opravil pater Niko

Med našimi ljudmi
Malo denarja za krajevne skupnosti

Zabavne strani

Bralci pišejo

Od vrtca do šole tfAjoM!
Devetošolci so se odločili za jdoktič 
Imamo res vsi enake možnosti?

Spremljajoči dogodki:

udeležence bo nagovoril Miran Stanovnik, ki bo prikazal kratek doku
mentarec z dirke Pariz-Dakar
Inotherm racing team bo predstavil motor in zadnje uspehe na dirki v 
Daytoni
Danijel Andoljšek bo predstavil reševalni motor in postopke reševanja 
v primeru nesreče
na stojnicah bodo ponujeni motoristična oprema, oblačila in obutev, 
ter suhorobarski in lončarski izdelki 
ostala presenečenja

Kot vedno bo tudi tokrat poskrbljeno za jedačo in pijačo, za glasbo bo skr
bel DJ Matej, udeleženci se boste v prelepem okolju Nove Štifte prijetno 
počutili.

Športni utrinki 32
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Občinsko glasilo REŠETO izdaja Občina Ribnica.
Uredniški odbor: 

Alenka Pahulje odgovorna urednica
Metka Tramte - članica 

Zdenka Mihelič - članica 
Programski svet: Jože Tanko, Darja But, 

Vesna Horžen, Benjamin Henigman, 
Majda Vrh, Pavel Hočevar 

Lektorica: Tanja Debeljak 
Trženje oglasnega prostora: 

Marko Modrej, GSM: 041-536-889 
Tisk in prelom strani: 

KVM Grafika, Ribnica. 
Naklada: 3.200 izvodov

Naslov:
Škrabčev trg 40, 1310 Ribnica 

Tel.: 8369 765/8372 023 
E-pošta: reseto.ribnica@siol.net 

FAKS: 8361 091
Izid naslednje številke:

30. maj 2007
Na podlagi Zakona o davku na dodano vrednost (Ur. list št. 

89/98) sodi glasilo Rešeto med proizvode, za katere se 
obračunava DDV po stopnji 8,5%. 

V primeru objave istih oglasov v drugih tiskovinah si 
pridržujemo pravico do avtorskega honorarja. Pridržujemo si 

pravico do nenapovedanega obiska tiskarskega škrata v
našem glasilu.

Gradivo za naslednjo številko 
oddajte do 

17. maja 2007
Članki v časopisu niso uradno 

mnenje Občine Ribnica.

Fotografija na naslovnici (Alenka Pahulje): 
Ste opazili, kako lepo so letos cveteli ribniški vrtovi?

■smeeeeBeeeeeeeeee*
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Z OBČINSKA UPRAVA NAJ BI 

'ZAGRIZLA' V PROJEKTE
Trenutno najbolj aktualne so spremembe prostorskega plana

Razprava o predlogu odloka o letošnjem pro
računu je na marčevski seji, ki je bila 29., tekla 
manj kot uro, nakar je Občina tudi uradno začela 
razpolagati z 1,6 mlrd tolarjev visokim 
premoženjem. Benjamin Henigman je opozoril, 
da Ribnica še vedno nima rešene prometne infra
strukture vsaj za nadaljnjih 10 let in da ponovno 
manjkajo razvojni programi. Še vedno je vprašljiva 
tudi usoda osrednjih točk mestnega naselja, kot 
so Kasarna, center Ideal in trg, "kjer vladajo 
pločevina in podrtije".
Po Henigmanovem mnenju bi take projekte 
morala voditi Občina, boriti pa bi se morala tudi za 
kake odškodnine, kot je na primer renta za sobi
vanje z medvedi "in tudi iz Ortneka bi lahko kaj 
potegnili"! Polemika o prostorskem načrtovanju 
se bo skozi leto očitno razvila in plan ne bo potr
jen kar na hitro, ker so tudi svetniki začeli opozar
jati na velik pomen sprejemanja prostorskih 
planov, ki so bili do sedaj zelo pomanjkljivi in v 
marsičem cokla našega razvoja. Vodja oddelka za 
okolje in prostor Tatjana Dečman Žagar zatrjuje, 
da pripravljajo dolgoročne študije za promet in 
gospodarstvo, ter pozvala svetnike k sodelovanju. 
Župan Jože Levstek je ravno tako zagotovil, da je 
cilj občinske uprave priprava kakovostnih projek
tov, "zato se bomo zagrizli v to," bo pa več ovir na 
poti, ker država zdaj zadeve ureja bolj centralno in 
ne dopušča občinam pretiranega 'svobodnjašt- 
va1. Za razvojne študije bo letos namenjenih 155 
mio SIT.

Gostinski objekt pred 
območno obrtno zbornico
je začel mnogo ljudi motiti že takoj, 
ko gaje junija 2005 začel postavl
jati investitor. Lesena konstrukcija 
ni bila preveč všečna, moteče pa je 
bilo tudi, da so natakarice in 
natakarji morali prečkati precej 
obremenjeno cesto, da so prišli do 
svojih strank. Toda tisto, kar je 
zmotilo tudi občinskega inšpektor
ja, je bilo, da bi objekt kot tak 
moral imeti gradbeno dovoljenje, 
saj višina nadstreška presega 
dovoljene tri metre, objekt ne stoji 
na javni površini, temveč ob njej, 
način gradnje pa ustreza objektu 
trajnega in ne začasnega značaja, 
za kar je bila pridobljena lokacijs
ka informacija. Prijava o kršitvah 
je tako še isti mesec romala na 
republiški inšpektorat za okolje in 
prostor, od koder vse do sedaj ni 
nobenega odgovora. V času volitev 
je ta objekt prišel prav tudi neka
terim političnim strankam, ko je 
naokoli dišalo po dobri kapljici in 
pečenem mesu, toda red je treba 
upoštevati, menijo tudi svetniki. 
Tako je Janez Pucelj (LDS) zastavil 
vprašanje, zakaj je objekt začasne
ga tipa vseskozi na istem mestu in 
kako daleč so postopki glede nje
gove morebitne odstranitve.
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Glede na to, da bo ministrstvo za okolje vrnilo 
lokalnim skupnostim del pobranih taks, da bodo 
vlagale v gradnjo čistilnih naprav, je Janez Pucelj 
predlagal, naj se del denarja nameni tudi za 
izgradnjo manjših naprav, ki bi bile primernejše za

razgibane terene. Dečmanova je dejala, da država 
vsaj do leta 2015 gradnje takih malih bioloških 
čistilnih naprav ne bo podpirala, vendar se je 
župan kar na sami seji odločil, da bo Ribnica 
sama dala tako pobudo. Ve se namreč, da država 
okoljske dajatve vrača le tistim, ki imajo pripravl
jene projekte v dobro okolja, v primeru, da jih ni, 
pa denar zadrži zase. Pucelj se je dotaknil tudi po 
njegovem mnenju neenakomernega urejanja 
športnih igrišč, kjer naj bi imela privilegiran 
položaj Ribnica, ostala naselja pa so v planu B. 
Letos pridejo na vrsto ravno tista 
na Prijateljevem in Knafljevem trgu 
ter poleg Športnega centra, kjer je 
tudi največja koncentracija otrok.
Na občini se zdaj spet večkrat 
omenja gradnja novega bloka na 
Knafljevem trgu, za katerega pro
jekt že več let leži v predalu in je na 
občinskem svetu vsakokrat padel.
V primeru gradnje bi bila že zdaj 
najštevilčnejša soseska povsem 
'zabetonirana' in bi ji bilo omenjena 
igrišča potrebno naknadno 
odvzeti; nekaj zelenice pa bo šlo 
tudi na račun urejanja dodatnih 
parkirišč, ki jih predvideva predlog 
prostorskega plana. Razprava o 
njem po malem že teče. Snovalci 
bi morali predvideti ljudem prijazno 
bivanjsko okolje, saj ugodna lega 
mestnega središča nudi še kako 
možnost širitve, ne le v obstoječih naseljih. Hkrati 
se pojavljajo tudi zasebni investitorji in bi bilo 
potrebno napraviti ponovno študijo o dejanskih 
potrebah števila in velikosti stanovanj. Visoke 
cene novogradenj potencialni lastniki ne bodo 
pripravljeni plačati, če bodo morali gledati sose

du v štedilnik in krožiti z avtom po naseljih, da bi 
našli prosto parkirno mesto. Če že omenjamo 
spremembe prostorskega plana, potem je med 
najbolj svežimi informacijami ta, daje planiran pre
mik avtobusne postaje s trga na Merharjevo ulico, 
poleg gasilskih garaž, sicer pa bo plan stvar 
debate skoraj vse leto.
Občina se je po zapletih glede lanskega 
zadolževanja zdaj lahko razveselila priliva sred
stev, ki so prišla na račun finančne izravnave za 
leto 2006. Ministrstvo za finance je poslalo skoraj 
1,5 mio SIT (6.155 evrov), ki jih bo Ribnica večin
sko porabila za sofinanciranje svetovnega pokala 
v preskakovanju ovir, 12.519 evrov pa bo Ugar 
dobil še iz naslova promocijskih prireditev.

Iz proračuna je bila črtana 
postavka za odkup zemljišč 
v bivši Kasarni oz. stadiona, 
ki ga ima občina v najemu, 
vendar naj bi bil po zakonu 
o razpolaganju s stvarnim 
premoženjem države in 
občine možen brezplačen 
prenos zemljišča na občino 
in dokup ne bo potreben, 
pravijo v občinski upravi. 
Večja investicija na 
področju cestne infrastruk
ture bo obnova križišča Šol
ska in Merharjeva ulica, 
predvidena za leto 2008, ki 
bo občino stala skoraj 
217.000 evrov. Zaradi grad
nje doma za ostarele in 
bivalnih enot VDC bo 
potrebna tudi rekonstrukci
ja javne poti Ob železnici in 
Gorenjske ceste. Večji zne

ski se v prihodnjih letih predvidevajo tudi na 
področju varovanja okolja in naravne dediščine, 
ker tako zahteva Evropska unija.
Na zadnjem občinskem svetu je bil brez razprave 
sprejet letni program za šport, več besed pa je 
bilo izrečenih, ko so svetniki obdelovali imeno
vanje predstavnikov v svet zavoda Miklova hiša. 
Članom LDS ni bilo jasno, zakaj so predlagani le 
občinski svetniki iz vrst SDS. "Predlog je sicer 
legitimen, ni pa higieničen, celo kar malo smrdi. 
Do mandatne komisije je prispelo 6 vlog, potrjeni

pa so 3 svetniki iste politične veje. To res ni silna 
demokracija," je dejal Janez Pucelj, in zato glaso
val proti. Nekateri svetniki so menili, da razpis ni 
bil korekten, ker je k imenovanju pozival tudi 
navadne občane, čeprav zdaj kaže, kot da imajo 
do tega pravico le člani OS. Kar pa ni res, le daje

.Rešeto

Občinski svetniki bodo letos precej razpravljali tudi o pros
torskem PLANU



tokrat mandatna komisija odločila drugače. Miha 
Klun se ji je postavil v bran in dejal, da je "logično, 
da pri Miklovi hiši, ki letno porabi 100 mio SIT, v 
svetu sedijo svetniki, ne pa zainteresirana 
javnost." V njem pa za spremembo ni želel sedeti 
župan, "ker sem kmetijski inženir in tega področja 
ne poznam."

Maja prihaja nov policijski 
komandir
Največ časa pa je zavzelo poročilo namestnika 
komandirja ribniške policijske postaje Franca 
Novaka, ker so se svetniki zavoljo polemične nar
ave policijskega dela radi vključevali s komentarji. 
Na nek način jih je k temu spodbudil tudi Novak, 
ki maja odhaja na novo delovno mesto v Ljubljano 
in je brezdlake na jeziku ter na duhovit način spre
govoril o naravi tega specifičnega dela. Na primer 
to, daje tudi v Mariboru od kolegov slišal, "da smo 
policaji v Ribnici najbolj žleht"! Kar so občani 
vseskozi tudi trdili...Resnica je tudi, kar smo trdili 
mediji, da imajo policisti določeno dnevno normo, 
koliko kršiteljev morajo kaznovati. In ker morajo 
tod okoli vseskozi loviti Rome, ribniški policisti 
pogosto ne dosegajo norme, zato pohitijo, ko je 
treba koga ustaviti zaradi prekoračitve hitrosti in 
mu napisati kazen. Za čas, ki ga porabijo za 
enega Roma, morajo tako 'ujeti' tri voznike...
K sreči se na našem območju le vsake tri leta 
zgodi nesreča s smrtnim izidom in Novak je 
prepričan, daje tako dobra statistika tudi zato, ker

Spletna predstavitev Občine 
Ribnica www.ribnica.si je na sve
tovnem spletu od 10. novembra 
2000 dalje. Objavljena je v dveh 
jezikovnih različicah (slovenščina, 
angleščina), s tem daje v 
angleškem jeziku predstavitev 
omejena zlasti na predstavitev 
kulturnih, zgodovinskih značil
nosti občine in turistične pov 
Lado Mate, ki skrbi za ribniško 
občinsko spletno stran.

Kako 'živi' spletna stran ribnica.si?
V sklopu obširne spletne predstavitve se občina 
Ribnica predstavlja turistično in gospodarsko, 
poleg portretov najpomembnejših ljudi in 
zgodovine pa se lahko uporabniki interneta sez
nanijo tudi s kulturno in športno dejavnostjo. 
Predstavljajo se Miklova hiša, osnovna šola, glas
bena šola, nekoliko podrobneje pa tudi 
Zdravstveni dom Ribnica. Seveda ne manjka 
informacije o sloviti domači obrti. Spletna pred
stavitev je zaokrožena s ponudbo aktualnih novic. 
Poleg predstavitve vsakokratne številke 
občinskega glasila Rešeto je z dinamičnimi splet
nimi stranmi urejeno tudi sprotno objavljanje 
kratkih aktualnih sporočil ter sporočil občinske 
uprave, ki se nanašajo na razpise, projekte in delo 
občinskega sveta. Obiskovalcem je na voljo kata
log informacij javnega značaja, dostop do pros
torskega informacijskega sistema občin ter do 
lepe panoramske karte občine Ribnica, kjer so 
označene vse pomembnejše kulturnoz
godovinske znamenitosti in turistične informacije.

Koliko obiskov beleži naš portal?

.Rešeto

so policisti tako "žleht". Ljudje to vedo in zato 
avtomatično zmanjšajo hitrost, je dejal ter omenil, 
da bo odslej hitrost do severne meje ribniške 
občine nadzirala tudi PP Vič. Kakšne bodo 
morebitne spremembe na naši policijski postaji,

Takoj po prenovi spletne strani v mesecu oktobru 
2005 je znašal dnevni obisk spletne predstavitve 
občine 49 obiskovalcev, ki so opravili povprečno 
po 24 MB prometa (prenosa podatkov). V mese
cu aprilu 2007 je znašal dnevni obisk 167 obisko
valcev, ki so opravili povprečno že po 287 MB 
prometa na dan. V letu 2007 našo spletno stran 
mesečno obišče povprečno 5300 obiskovalcev, 
ki prenesejo mesečno skupaj po 10 GB 
podatkov s strežnika. V letu 2006 je bilo 42.797 
obiskovalcev, promet pa je obsegal 44 GB 
podatkov.

Iz katerih držav?
Podatke imamo, da našo spletno stran obiskujejo 
obiskovalci iz 42. različnih držav.
Po prometu prednjačijo obiskovalci iz Slovenije, 
tesno jim sledijo obiskovalci iz ZDA, nato pa 
obiskovalci iz EU, Jugoslavije, Nemčije,...celo 
Kitajske in Južne Afrike.

Ali se opazi porast obiskov po prenovi strani? 
Velik upad obiskovalcev je bil, ko smo na spletni 
strani začasno prenehali objavljati občinsko glasi
lo Rešeto (od januarja 2003 dalje pa do novem
bra 2005). Z decembrom 2005 smo ponovno 
začeli objavljati občinsko glasilo, s prenovo 
spletne strani so se pričele objavljati tudi nove 
vsebine, ki so spet pritegnile večje število obisko
valcev.
V letošnjem letu je obisk spletnih strani nad 
pričakovanji, zlasti kar zadeva prenos podatkov z 
naših spletnih strani na računalnik obiskovalca. V 
celotnem letu 2006 je bilo prenesenih 44 GB 
podatkov, v letošnjih treh mesecih in pol pa ta 
prenos znaša že 34,30 GB podatkov.

Kdo skrbi za dodajanje novic na spletno
stran?

pa bo povedal nov komandir, ki naj bi službo tu 
nastopil maja.
V Ribnici sicer ni zaskrbljujočih kriminalnih ali 
kaznivih dejanj, prevladujejo pa tatvine, kar v 40 
odstotkih povezane z mamili, ker uživalci kradejo 

tuje stvari, da bi dobili denar za 
drogo. Lani so jih policisti 6x 
zalotili pri prometu z drogami in 
opravili več hišnih preiskav, v 
začetku marca pa ustavili 
kombi, poln ukradenega pršuta 
in alkohola za preprodajo oz. 
kupovanje droge, je povedal 
Novak.
Občinski svetniki bi policiste 
radi pogosteje napotili na 
Kolodvorsko ulico, kjer je ob 
sobotah pravo dirkališče, pose
bej z motorji, ter ustavili vožnjo s 
štirikolesniki po gozdu. Hkrati 
pa dodajajo, da ob perečih 
zadevah videvajo bore malo 
policistov, in kako jih ne bi, ko 
pa jih je med 77, kolikor jih šteje 
PP Ribnica, menda le 12 na 
terenu, vsi ostali pa pokrivajo 
zeleno mejo in mejne pre
hode...

Sejo spremljala ALENKA 
Pahuue

Novice, ki so objavljene na naslovni strani pod 
"Sporočila za javnost", skrbi predvsem Miklova 
hiša. Pod tem naslovom se objavljajo zlasti kul
turne in druge prireditve ter drugi pomembnejši 
dogodki. Za objavo prireditve se lahko prireditelji 
obrnejo na Turistično informacijski center na 
Škrabčevem trgu 23 v Ribnici.
Možnost vnosa novice pa ima tudi Občina 
Ribnica, ki skrbi tudi za objavo ostalih sporočil 
občinske uprave (Razpisi, Projekti, Gradiva za 
seje občinskega sveta, Zapisniki sej občinskega 
sveta...)

Katere so zadnje spremembe na spletni 
strani?

Spremenjena je naslovna stran, kjer so sporočila 
podrobneje razčlenjena na posamezne vse
binske sklope.

Kako je z drugimi spletnimi stranmi, ki so v 
Ribnici? Nekaj povezav najdemo tudi na rib
nica.si. Kdo jih dodaja? Sami pobrskate? Ali 
morajo društva, klubi, podjetja zaprositi za 
to?

Društvom in klubom s sedežem v naši občini 
nudimo objavo osnovnih podatkov o društvu ter 
povezavo do njihovih spletnih strani. Seveda 
morajo za to izraziti željo in sporočiti podatke v 
pisni obliki (lahko tudi na obcina@ribnica.si). Ves 
čas objave pa so dolžni skrbeti za ažurnost 
podatkov in spremembe sporočiti Občini 
Ribnica.

Podjetij in njihovih spletnih strani pa na ribni
ca.si ni zaznati. Zakaj je tako? Zakaj ne bi 
poskrbeli tudi na ribnica.si za domača pod
jetja - njih promocijo?

Na spletni strani so objavljeni tudi podatki o 
pomembnejših ustanovah ter podjetjih, ki izvajajo 
zlasti komunalno dejavnost, oskrbujejo občane z 
energijo, pitno vodo ipd.
Glede promocije domačih podjetij pa nisem pris
tojen, da bi odločal o razširitvi obsega spletne 
predstavitve, ker to s seboj prinaša določene 
finančne posledice.

Pripravila: ZDENKA MlHEUČ

5

Mladi policisti so bolj zagreti...
Namestnik komandirja Franc Novak (desno) je 
policijo ljudem približal tudi z življenjsko resnico, 
da "bolj kot se policisti starajo, bolj postajajo 
resni. Mladini je pa treba še dopovedati, da stare
jših žensk, ki se ob nedeljah vračajo domov od 
maše, ni treba ustavljati z modro lučjo..."

RIBNIŠKO SPLETNO STRAN VELIKO 
OBISKUJEJO TUDI V AMERIKI
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ibnica je prvič v svoji 
zgodovini dobila 

•podžupana.
To funkcijo je aprila nastopil 
Vinko Levstek, 39-letni 

n domačin s Slemen, kije bil v 
' igri tudi za župana, a seje 
kandidaturi odpovedal 
zavoljo družine. Kot oče 
komaj dveletne hčerke sije 
zaželel, da bi bil ob njej, ko 

•2 raste, če že ni mogel spreml- 
fj jati tega ob starejših dveh 
■i otrocih...Županu in 
\i podžupanu pa ni skupno le 

to, da imata večjo družino,
S izhajata iz iste politične 
^ stranke in se v novi vlogi 
< počutita odlično, celo pišeta 
^ se enako, a nista v

sorodu...in še prijatelja sta, 
vse od leta 1998, ko sta 
stopila v občinske vrste. 
"Zaupava si, odkrito govori
va z ljudmi in verjameva, da 
je prva zamera boljša kot 
zadnja." Trden in zaupljiv 
odnos je bil tudi razlog, da 
seje podžupan dal 
prepričati in je prevzel 
drugo naj višjo politično 
funkcijo v občini. Opravljal 
jo bo nepoklicno, najlažje pa 
se boste z njim srečali ob 
torkih, ko bo na voljo od 7. 
do 14. ure.

S takim funkcionarjem se srečujemo prvič in 
vašo vlogo najlažje razumemo, če vas 
poimenujemo župana desna roka.
Kar pomeni, da se ljudje lahko tudi na vas 
obračajo s predlogi in vas cukajo za rokav, 
ko kaka zadeva ne bo primemo ali pravočas
no urejena?

Točno. Lahko sem neka vmesna točka do župana 
in tudi pri meni lahko iščejo kake odgovore, saj 
me župan seznanja s celotno problematiko, pris
oten pa sem tudi na kolegijih občinske uprave. 
Vendar to ne pomeni, da bo zraven župana začel 
rasti še en mali župan. Sem mu le v pomoč. 

Zadolženi ste za strokovni področji, kot sta 
gospodarstvo in komunalne zadeve, s čimer 
morate biti dobro seznanjeni. Občinski svet
nik ste že tretji mandat, zdaj pa ste vodili tudi 
odbor za gospodarstvo in kmetijstvo, po izo
brazbi ste diplomirani ekonomist. Ali bodo 
zato ukrepi hitrejši?

V bistvu so me takoj začeli vključevati v delo in 
najprej sem se lotil komasacije, v katero so se 
zdaj vključila skoraj vsa naselja. Trenutno so 
pripravljeni projekti za Jurjeviče, Kot, Breže, 
Hrovačo, Goričo vas, Otavice, zanimata pa se 
tudi Sušje in Sajevec. Soglasja bodo po novem 
zbirali komasacijski odbori, ker najbolje poznajo

VINKO LEVSTEK,
podžupan

"Glede Ribnice 
sem optimist"

6 Rešeto



situacijo, sodelovali pa bodo tudi pri izvedbi pro
jektov. Tak pristop se mi zdi pravi, ker vključuje 
neposredno vpletene ljudi.

Dodelili so vam še eno pomembno delovno 
nalogo, ki do sedaj ni mogla zaživeti: 
toplovodno ogrevanje na biomaso. Kako se 
bo projekt začel in kdo bo v njem sodeloval, 
saj so pogovori med Občino in Inlesom 
potekali že vsa leta, a neuspešno.

Sklican bo sestanek družbenikov: Inlesa, Elektra, 
Občine in Grče kot glavne dobaviteljice biomase. 
Biti pa moramo previdni in postaviti omejitve, da 
ne bo cena takega ogrevanja višja od ogrevanja 
s plinom ali kurilnim oljem. Smiselno pa je, da se 
tega končno polotimo ter znižamo ceno ogrevan
ja za največje institucije, kot so VDC, zdravstveni 
dom,upravno enoto,občino,športni center, šole, 
bodoče bivalne VDC - enote in dom za ostarele, 
priključili pa bi se lahko tudi stanovanjska soses
ka na Prijateljevem trgu ter posamezniki.

Poznani ste kot svetnik, ki se rad priglasi k 
besedi in zelo odločno pove svoje mnenje. Bi 
se vas moral zato kdo bati ? Ali sprejemate 
tudi drugačna stališča?

Nikakor ne, kajti zato ne vidim nobenega razloga.. 
Vodilo mi je le zdrava kmečka pamet, brez dodat
nih besedi. Kar je potrebno urediti, naj se uredi, in 
kar je potrebno povedati, naj se izreče takoj. Zelo 
sem dojemljiv za nasprotna stališča in znam 'kupi
ti' tudi druga prepričanja. Vsekakor se ne obre
menjujem s strankarskimi pripadnostmi, ker smo 
si tako stranke kot posamezniki enotni v tem, 
katere naloge nas čakajo, razlikujemo se le po 
tem, kateri bi pri reševanju kdo dal prednost.

In katerim projektom boste vi dali poudarek? 
Večkrat ste zagovarjali idejo, da bi se javni 
zavodi in podjetja bolj tržno obnašali in bila 
manj odvisni od proračuna. Komunala je 
prva v vrsti, ki jo to očitno čaka, saj ste prvi 
pogovor z direktorjem že opravili...

Prvi pogovor je bil, sledilo pa jih bo še več. Na 
komunalnem področju in v sami Komunali d.o.o. 
je treba narediti premik naprej. Podjetje mora 
postati boljši servis za ljudi in posvetiti večjo skrb 
okolju. Prepričan sem, da lahko delujejo bolj opti
malno, vsekakor pa se ne bom loteval kake solis
tične akcije in se predstavljal kot rešitelj. Slediti je 
treba novim tokovom in se morda lotevati tudi 
takih vprašanj, kot je vzdrževanje občinskih cest, 
ki stanjo veliko denarja in časa in bi za to lahko 
komu podelili koncesijo, komunala pa bi se 
ubadala z drugimi vprašanji. Komunalo bi bilo 
treba pripraviti do tega, da bi svoj promet ustvar
jala tudi na trgu.

"Eden pomembnejših komunalnih 
projektov je gotovo izbor lokacije 
za regijsko odlagališče, kjer 
moramo čim prej dati kako pobu
do. Nič nimam proti, da bi bilo to v 
Ribnici, a ne na obstoječi deponiji 
v Mali gori, ki bo zapolnjena do 
leta 2013, marveč na kakem 
drugem mestu in ob primerni 
odškodnini za občino in najbližje 
stanovalce."

Enako bi si vi želeli tudi za Miklovo hišo. Ali so 
lahko v logiko pridobivanja denarja enako 
vpete vse institucije ali bi katero izločili? 
Vrtec so nekateri svetniki tudi stalno omen
jali in si želeli njegovo reorganizacijo. Kaj od 
tega je po vašem mnenju sploh izvedljivo? 

Podoben problem kot Komunala so vsi ostali javni 
zavodi, ki bi morali ustvarjati dodatni zaslužek. 
Svojih idej sicer nočem prodajati kot edine

Rešeto

"V Kasarni bi bilo treba urediti 
športni pank, navdušujem pa se 
tudi za zamisel, da bi tam naprav
ili še adrenalinski park. Bloki 
potrebujejo parkirišča, otroška 
igrišča in morda bomo ponovno iz 
predala izvlekli projekt o gradnji 
stanovanjskega bloka na 
Knafljevem trgu. Tudi kompleks 
športnega centra je treba zaključi
ti s pripadajočim zunanjim 
igriščem. Poraja se ideja za helio- 
drom, ki naj bi stal nekje za 
zdravstvenim domom, da bi lahko 
s helikopterji izvajali nujno medi
cinsko pomoč. In še marsikaj; idej 
je namreč cel kup. Odprt sem za 
vse, rad poslušam, in morda ne 
bomo uresničili vsega, toda nekaj 
prav gotovo. Vsekakor sem opti
mist glede prihodnosti Ribnice."

zveličavne, če se lahko najde kaka vmesna 
rešitev, a institucije bi morale to videti kot izziv, ne 
pa da bi se morda kdo ustrašil, da bo Občina zdaj 
koga želela prikrajšati za dejavnosti. Denarja je 
namreč čedalje manj in treba bo dobro premisliti, 
katerih projektov se bomo lotevali oz. koliko bodo 
pokriti tudi s sofinancerskimi sredstvi.

Toda, če sva zdaj še bolj konkretna, v čem bi 
se npr. Miklova hiša in Vrtec lahko začela 
obnašati bolj tržno?

Miklova hiša to najlažje zdaj stori na področju tur
izma, ki ga je prevzela. Vrtec pa je druga zgodba. 
Pripravljen je že projekt za obnovo vrtca. Po 
mojem prepričanju bi država morala prevzeti 
plače zaposlenih, tako kot v šolstvu, občina pa bi 
skrbela za obnovo in vzdrževanje objekta. 

Gospodarstvo je naslednja panoga, nad 
katero boste bdeli. Kaj lahko najprej pričaku
jemo?

Pripraviti je treba obrtne cone, da bodo podjetja 
lahko gradila proizvodne hale in bomo pripravljeni 
na povpraševanje podjetnikov. Zdaj nima občina 
kaj ponuditi potencialnim investitorjem.

Urejene niso niti obstoječe cone, zakaj bi šli 
potemtakem v ureditev novih?

Seveda je treba urediti tudi obstoječe, tako last
ništva kot ceste itd., a hkrati moramo odpirati tudi 
nove cone ter jih imeti na razpolago. Dandanes 
podjetnik ne more več čakati na občino, da bo

postorila vse potrebno - pač odide tja, kjer ima 
možnosti za takojšnji zagon proizvodnje.

Potem lahko domnevamo, da se boste 
potrudili tudi pri sprejemanju novega pros
torskega akta, kjer se bo določilo več takih 
površin ter morda zmanjšalo tudi prostore, ki 
jih je zdaj imela rezervirane občina, a so vsa 
ta leta ostali prazni.

Na to smo že mislili in nekatere zadeve so že 
pripravljene ter računamo, da bo prostorski akt 
možno sprejemati v roku 4 do 5 mesecev. 
Zavedamo se, da z njim ne smemo omejevati 
razvoja občine. Tako tudi ni smiselno, da bi si 
občina zase pridržala preveč površin, treba se je 
znebiti balasta in zemljo raje dati v uporabo zain
teresiranim uporabnikom.

Funkcija podžupana bo plačana, a je ne 
boste opravljali poklicno. Kdaj in kje vas bo 
torej moč najti, ker ste kot inštruktor za 
Petrolove bencinske servise precej na poti? 

Bo plačna, toda denar ni bil moj motiv, daleč od 
tega, ker gre tu za zelo naporno delo, ki ga bom 
moral usklajevati s svojo službo. Nikoli tudi ni bilo 
mišljeno, da bi to funkcijo opravljal poklicno, saj 
menim, da je Ribnica premajhna občina za kaj 
takega in da ima dovolj veliko občinsko upravo, le 
znotraj nje bo potrebna prerazporeditev dela. 
Uradoval bom v pisarni oddelka za gospodarstvo 
in kmetijstvo vsak torek od 7. do 14. ure, ostale 
dni pa po 15. uri oz. po potrebi.

Sedeti v svetniških vrstah in poslušati izva
janje občinskih in drugih delavcev je gotovo 
drugačen položaj od zdajšnjega, 
podžupanskega, ko ste še bližje realnemu 
dogajanju. Vas je kaj presenetilo, je bil vaš 
pogled prej drugačen kot sedaj, ko ste 
'notri'?

Predvsem me je presenetilo, kako strogo je 
določen občinski proračun, saj je v 80 odstotkih 
že vnaprej razporejen in je potrebno veliko 
improvizacije, da uspeš vanj vtakniti še kak pro
jekt, ki morda prvotno ni bil predviden. A če je 
volja, se da dosti narediti. Še vedno pa trdim, da 
mora imeti občina na zalogi stalno pripravljene 
projekte, da ne zamuja priložnosti, ko se je možno 
potegovati za državni denar. Vsaj za 2 leti naprej 
moramo vedeti, kaj se bomo šli, in enako dolgo
ročno je treba zdaj razmišljati tudi v odnosu do 
regionalnega centra Novo mesto, kamor smo 
vključeni.

Pogovarjala sem se ALENKA PAHUUE

Naslednja številka 
Rešeta izide 

30. MAJA.
Gradivo oddajte do

17. MAJA.
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^PO RIBNICI ODMEVALO: 
"KRIŽAJ GA!"
Prvič uprizorjen pasijon na prostem

Skoraj že tradicionalne 
božičnice v Ribnici, ki jih 
pripravljamo mladinska in štu
dentska skupina ter mladinska 
glasbena skupina I.K.S., so nas 
veliko naučile.
V nas so zbudile 
željo po nečem 
večjem, zahtevne
jšem.

Skupne vaje na samem prizorišču, v letnem 
gledališču ribniškega gradu, s sceno, kostumi in 
glasbo so nas navdajali z optimizmom. Tik pred 
prvo predstavo nam jo je malce zagodlo vreme, 
saj je zapadlo precej snega. Zaradi tega je bilo 
nekoliko oteženo, a toliko bolj zabavno, raz

Pasijon je bil projekt, za 
katerega smo se ogreli.
Lucija Geize je napisala sce
narij, povzet po vseh štirih 
evangelistih. Po treh letih, v 
katerih se je izkazalo, da je 
zastavljeni projekt (še) preza
hteven, smo se konec januar
ja letos opogumili in se 
podali cilju naproti. Sklicali 
smo sestanek, kjer smo 
koordinatorji Lucija Geize,
Anja Trdan, Helena Ilc, Klara 
Debeljak in Alen Prelesnik 
začeli s pripravami. Scenarij je bil zasnovan tako, 
da smo dele prikaza uprizorili s pesmijo in s tem 
popestrili dogajanje. Sprva smo k sodelovanju 
povabili vse mlade, ki so že sodelovali pri prejšn
jih projektih, in pevce ribniške župnije.
Ker je scenarij zahteval ogromno skupino ljudi, 
smo se odločili, da z javnim pov
abilom pri nedeljskih mašah k sode
lovanju povabimo vse farane, "staro 
in mlado", župnij Ribnica in Dolenja 
vas. Odličen odziv nas je še dodatno 
spodbudil k delu. To je bil prvi večji 
projekt župnij z vsestransko pod
poro obeh župnikov in kaplana. Na 
odprte roke smo naleteli tudi na 
občini, kjer sta nam na pomoč 
priskočili Zalka Gorše in Darja But,
Vesna Horžen nam je zaupala gra
jske ključe, JSKD Ribnica nas je 
podprl s finančnimi sredstvi, nič 
manj nam niso bili naklonjeni spon
zorji (Riko hiše d.o.o., Riko kor d.o.o,
Fragmat, KVM Grafika, Rešeto,
Radio Urban, Radio Univox,R-kanal).
Pri medijski podpori bi posebej 
izpostavili Marka Modreja (Radio 
Urban) in Zdenko Mihelič (Rešeto).
Pokazalo se je, da se lahko s skupn
imi močmi, s sodelovanjem vseh 
generacij da narediti marsikaj.
Zanimivo je, da so pri pasijonu sodelovale cele 
družine.
Znanja in sposobnosti vsakega posameznika so 
rodili nove ideje in tako dali pasijonu prav 
poseben pečat. V treh tednih je bilo vse nared - 
od kostumov do najzahtevnejših delov scene 
(posebej za pasijon izdelana štirimetrska miza in 
stoli, stebri in križi s podstavki).

Mladi koordinatorji množičnega projekta

našanje plakatov. V delovni akciji smo s celotne
ga prizorišča in prostora za gledalce odstranili 
sneg. 25. marca smo vsi nestrpno pričakovali 
prvo uprizoritev, vendar dež kar ni hotel ponehati. 
Božji načrt je bil očitno drugačen.

Prizor križanja Jezusa

Na dan naslednje uprizoritve je bilo ravno obrat
no: deževalo je vse naokrog, v Ribnici pa se je 
začelo jasniti. V nedeljo, 1. aprila ob osmih 
zvečer, je 45 igralcev, 54 pevcev (MGS I.K.S. s 
solistom Aljažem Veselom in ŽPZ Ribnica pod 
vodstvom Alojza Osvalda), 10 scenskih delavcev 
in 3 kostumografinje, skupno s 112 sodelujočimi, 
uprizorilo trpljenje Jezusa Kristusa.

Pashalna večerja, kjer Jezus, obdan z 12 apos
toli, postavi zakrament evharistije, je vstop v 
trpljenje. Pesem Oljska gora je pospremila apos
tole od zadnje večerje v vrt Getsemani. Tam smo 
preko pesmi molili skupaj z Jezusom. Vojska in 
ljudstvo, prerivajoč se skozi gledalce, ki so tako 
postali del dogajanja, so prišli po Jezusa in ga 
odpeljali k velikim duhovnikom. Pred zaslišanjem 
pri Pilatu smo bili priča ganljivemu prizoru ob 
ognju, kjer Peter, ki zataji Jezusa, spozna svojo 
napako in se zjoče. Dogajanje se preseli k Pilatu, 
ta z gesto umivanja rok nakaže svojo nemoč nad 
pobesnelo množico, ki vztrajno kriči svoj "Križaj 
ga!" Med pesmijo se je Jezus skupaj z vojaki in 
ljudstvom prebijal skozi množico gledalcev in z 
njimi pretrpel križev pot. Trije padci, srečanje z 
materjo in Veroniko, kratka pomoč Simona, vmes 
nagovor posameznim gledalkam: "Hčere jeruza
lemske, ne jokajte nad menoj, ampak nad seboj 
in nad svojimi otroki." Tako ganljivi prizori 
križevega pota so presunili prenekaterega 
gledalca in omehčali srce še takemu trdos- 
rčnežu. Hladni vojaki so z nasmehom na ustnic
ah Jezusa pribili na križ in žrebali za njegovo 
suknjo. Pretresljiv dogodek, ko Kristusovo 
izmučeno telo obvisi na križu, in Marijin jok, sta 
marsikateremu gledalcu privabila solze v oči. V 
glavah so nam še odzvanjale zadnje Kristusove 
besede, ko so pevci zaključili pasijon z Gallusovo 
pesmijo Boce. Gledalci so nas nagradili z močn
im aplavzom. Z zadnjim pogledom na Križanega 
so se odpravili domov, kamor jih je pospremila 
misel z gledališkega lista: "Ko mislimo, da je že 
vsega konec, se pravzaprav vse šele začne."

Vse gledalce in tudi tiste, ki ste uprizoritev 
Jezusovega trpljenja zamudili, vabimo, da si ogle
date spletno stran http://pasijon.mgsiks.si, kjer 
boste našli še več informacij, slik. Veseli bomo 
tudi vašega mnenja na forumu...

Koordinatorji Pasijona 2007

Prijatelje petja in umetniške 
besede

vljudno vabimo na

KONCERT 
NONETA VITRA

z gostom večera
PAVLOM RAVNOHRIBOM,

dramskim igralcem,

v soboto, 19. maja 
ob 19. uri,

v centru Ideal v Ribnici.

8 .Rešeto



PO KROSNJARSKI POTI 
DO RIBNICE

Krošnjarska pot zajema 
vso JZ regijo in je bila kot 
taka predstavljena tudi na 
turističnem sejmu konec 
marca v Ljubljani. 
Nagrajenci ene izmed 
nagradnih iger ter nekaj 
novinarjev pod okriljem 
Slovenske turistične orga
nizacije (STO) pa se je 13. 
aprila tudi odpravilo po tej 
poti.

V ZNAČILNA OBLAČILA SO SE ODEU 
PRAV VSI NASTOPAJOČI, KI SO 

PRIŠU POZDRAVIT OBISKOVALCE! 
Veronika in Friderik, turjaška 
GOSPODA, NAŠ KROŠNJAR IN KOS

TELSKA ŽENA. Obisk je bil sicer 
KRATEK, A PRIMERNO DOLG, SAJ SO 
PO KROŠNJARSKI POTI NAGRAJENCI 

IN NOVINARJI POPOTOVALI ŽE OD 
RANEGA JUTRA, KER JIH JE CESTA^ 

VODILA OD METUKE DO RIBNICE.

Ujeli smo jih v ribniškem Gradu, kjer seje z njimi pošalil Franc Jaklič, se predstavila 
turjaška gospoda, novo kostelsko vodo pa delila kostelska žena. Ta nova blagov
na znamka vode se počasi prebija na slovenske prodajne police in menda ji je 
njena kakovost dobra popotnica. Kostelci so se nasploh zelo usmerili tudi v pro
jekt oblikovanja etnografske vasi in poudarjanja energetske moči njihovega 
zelenega obkolpskega območja, edino grad Kostel še ostaja pod ključem države, 
ki ta objekt prenavlja že pet let in bi ga imela rada za protokolarne namene. Slap 
Nežica privablja vse mimovozeče, kostelska pešpot vas vabi na 3-urno hojo, mlad 
par pa se je podal tudi v obnovo domačije in jo že ponuja kot raj za ljubitelje nar
ave.

Tekst in foto AP

PEVSKI ZBOR KUD SV.GRE60R

vabi na

JUBILEJNI KONCERT OB 
SO-LETNICI ZBORA

Petek, 87. april, ob 80. uri, v župnijski cerkvi 
pri Sv. Gregorju

Kaj rabi RIBNICA ZA 
SKLADEN PROSTORSKI 
RAZVOJ
<2.del)
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Capljanje za potrebami prebivalstva pri razvoju kraja pa ni samo pri pri
dobivanju zazidalnih površin in načrtovanju prometnic, temveč tudi pri 
poimenovanju ulic. Verjetno se odgovorni ne zavedajo zmede v 
matičnih in krstnih knjigah ter osebnih dokumentih, ki nastane s spre
membo naslova, še posebno pri raziskavah rodov. Tu se vprašam, zakaj 
se novih ulic takoj ne imenuje s pravim imenom, pa tudi s smiselnim 
pravim imenom. Naj navedem nekaj primerov: Gornje Lepovče je ime 
okoliša in brez poimenovanja ulic. S širjenjem naselja bo kmalu prišlo 
do poimenovanja ulic in zmeda bo tu. Isto velja za Lepovče. Če so one 
Zgornje, so to Spodnje Lepovče. Stremeti je treba, da se tudi v večjih 
vaseh čim prej uvede sistem ulic, ker bo z vsako novo številko zmeda 
manjša. Po poimenovanju ulic v vasi so lahko desetletja v rabi poleg 
novih tudi stara imenovanja. Nič ne bi smelo biti narobe, če uporablja
jo nove številke le novi naseljenci.

Naj komentiram poimenovanje nekaterih ulic in cest:
- Opekarska cesta bi morala biti le do razcepa Sv. Rok. Od tu proti 

Bukovici bi bila lahko Bukovška ali Danska cesta, proti Sajevcu pa 
Sajevška ali kakšna druga cesta. Ime Opekarska cesta ni najbolj 
posrečeno, saj je umetno poimenovano za Opekarniško cesto, ki je 
bila prvotno že tako poimenovana.

- Obrtna cona Uaar je poimenovana, kot da Ribničani ne bi vedeli, 
kje je Ugar. Če se drži Ceste na Ugar, še ni na Ugarju. Ne vem, zakaj 
ne bi ostalo ime Obrtna cona Kasarna ali Obrtna cona Mala Mlaka 
(ledinsko ime). Tudi tu bi bilo prav poimenovati ceste.

- Ljubljanska cesta nima pravega imena, saj ne pelje v Ljubljano. 
Ljubljanska cesta bi bil lahko del Gorenjske ceste, od Kolodvorske 
do križišča pri Žulju, naprej pa bi bila lahko tudi Gorenjska cesta, 
čeprav bi bilo boljše Gorenjevaška ali pa kar Gorenja vas. Odcepi 
od te ceste še niso poimenovani. Ljubljanska cesta bi bila lahko 
poimenovana Na Pung(a)rtu. S tem bi ohranili stoletja dolgo 
uporabo tega prostora, ki je bil grajski vrt do leta 1848, ko je bila v 
Ribnici zgrajena stavba sodnije (današnja UE), v manjšem obsegu 
pa še do druge svetovne vojne.

- Od Sv. Roka proti Bukovici je imenovana Podgorska cesta. Kot je 
meni znano, je kraj Pod goro edino v dolini med Ugarjem in Veliko 
goro, kjer izvira Ribnica. Tam je bil Podgorski mlin (Levstikov) in 
žaga.

- Na karti Ribnice v Atlasu Slovenije je Velika Mlaka vpisana pri Sv. 
Roku. Vsak Ribničan ve, da se Velika Mlaka konča pri stadionu, 
naprej pa je Sv. Rok. Ne vem, kdo je dajal podatke geodetski službi?

- Čolnarska pot bi bila pravilneje imenovana Pot k mlinu. Tudi v 
starem jožefinskem katastru se je reklo temu področju Malni, to je 
področje mlina pri Ilcu ali v domači rabi trškem mlinu. Obnoviti bi bilo 
treba pot od tega mlina do Opekarske vsaj za sprehajalno, še bolj 
pa varno pešpot do mostu.
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Pri imenih poti, cest in ulic bi moralo biti 'botrom' najprej jasno, kaj 
kakšen izraz pomeni. Predvsem je nejasna uporaba imena ulica v 
primerjavi s cesto. V zakonodaji nisem našel jasnih definicij. V Slovarju 
slovenskega knjižnega jezika pa je definicija ulice kot ožja pot med 
ograjami. To tudi pojasnjuje ime "Ulice", ki so jih naši starši še uporabl
jali n. pr. za pot k njivam Lambergaricam (Topniška), pot ob Kasarni 
(Ulica talcev) in pot na Ugar, pa še kje. Večina teh "ulic" izvira iz časov, 
ko so gonili na pašo živino. Podobno je že davno imenovana Struška 
ulica, ki pa istočasno pelje tudi proti Strugam.
Izraz ulica se je prenesel tudi na mestne poti, omejene z obeh strani z 
zgradbami.
Torej, ulica je pot ali ožja cesta v območju naselja ali mesta, ki poteka 
med hišami ali med ograjami. Vse ostalo so ceste, ceste z drevoredi pa 
avenije. Ime pot so predvsem prometnice za pešce in vprego.

France Lesar
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Z Možnosti 
ekološkega 
semenarstva

SPET V BOJ ZA KMEČKO 
TRŽNICO

V začetku meseca marca 
letošnjega leta smo se ekološ
ki kmetje iz Ribnice in širše 
okolice udeležili zanimive 
promocijske predstavitve 
ekološkega semenarstva, ki se 
uvaja tudi v Sloveniji.

Predstavitev je bila v gasilnem domu v Jurjeviči, 
izvedla pa jo je Fanči Perdih iz društva Ajda 
Sostro, ki pridelavo in dodelavo ekološkega 
semena že izvaja na področju okoli Ljubljane ter 
ob sodelovanju nekaterih članov in članic društva 
oz. zveze društev Ajda. Predstavila je možnost 
pridelave ekološko pridelanih semen, tudi na 
našem področju, še posebej, ker je področje 
razmeroma čisto glede dosedanje uporabe in 
porabe fitofarmacevtskih sredstev. Fanči Perdih 
je s seboj prinesla tudi nekatera semena, ki so že 
pridelana v Sloveniji v ekološkem semenarstvu.

m. 1 =,--■*

Kmetje so se seznaniu z ekološkimi semeni, ki so v tujini

IZJEMNO CENJENA

Ta semena smo imeli na sami predstavitvi 
možnost kupiti po ugodni ceni. Ponuja se nam 
tudi možnost sodelovanja pri tej pridelavi, ki ni 
masovna, temveč, lahko rečemo "butična", z 
možnostjo sodelovanja tudi z znano semenarsko 
hišo RAINSAT z Dunaja, ki že vrsto let prideluje 
in prodaja ekološka semena iz lastne proizvodnje 
in od kooperantov iz Evrope. Za naše ekološko 
kmetijstvo, tudi za vrtičkarje, bi bilo pomembno, 
da se oskrbe s semeni iz domače slovenske 
pridelave, saj bi bilo seme tako že prilagojeno 
našim klimatskim in drugim razmeram. Za sode
lovanje niso pomembne površine, le malo volje in 
veselja do dela na zemlji je potrebno, sama 
dodelava in prodaja semena pa je zagotovljena. 
Za samo promocijo ekološkega semenarstva bo 
v letošnjem letu v organizaciji Kmetijske sveto
valne službe KGZ Ljubljana izpostava Ribnica, ob 
finančni podpori Občine Ribnica, izvedeno pre
davanje, na katerem bi se zainteresirani seznanili 
s pogoji in tehnologijo ekološke pridelave. Ko bo 
objavljeno v občinskih medijih, kdaj bo predavan
je, vabimo vse zainteresirane, da se ga udeležite, 
saj boste izvedeli veliko zanimivih in praktičnih 
napotkov za pridelavo semen.

JANEZ Gorše, foto Janez Levstek

Ribnica se ne odpravlja na pot v ekološko 
kmetovanje komaj zdaj, ko mu je Občina 
namenila 4000 evrov, kar naj bi zadoščalo 
za projekte oživljanja travniških sadovnjakov, 
osveščanje potrošnikov za pridelovanje in 
uporabo eko hrane ter postavitev kmečke 
tržnice. Desetletje dolgo se skupina 
ekoloških kmetov in zagovornikov sonar
avnega kmetovanja ukvarja s pridelovanjem 
zdrave hrane in 15 kmetov jo tudi uspešno 
prodaja. Količinsko je je sicer malo, a 
zaželena je tako zelo, da Ljubljančani ponjo 
pridejo celo na domača dvorišča in je ni 
treba več ponujati na ljubljanski tržnici.
Kljub temu bi ekološki kmetje radi uresničili 
željo in kmečko tržnico postavili tudi v središču 
našega mestnega naselja, kjer bi se prodajala tu 
vzgojena hrana, cilj projekta pa je spodbuditi 
ostale ljudi, da začno s podobno pridelavo.
Janez Levstek, ki po novem zaseda svetniške 
vrste, je zadovoljen, da Občina nudi podporo, in 
upa, da nam bo s skupnimi močmi tokrat le uspe
lo postaviti tržnico, saj so vsi poprejšnji poskusi 

propadli, in tako zdaj domači sir prodaja 
le ena sama kmetica pred nekdanjo 
Cenetovo gostilno. Prodaja bi po nje
govem mnenju morala potekati v centru 
mesta, v ličnem lesenem objektu, ki bi 
popestril prostor, blizu cerkve ali 
Miklove hiše. Primerne bi bile sobote, 
lahko pa bi se pripravilo tudi tržne 
dneve, kot to počno v Ljubljani, in lahko 
bi se šli tudi svoj ekopraznik.
Zdaj se le-tega naši 
kmetje udeležujejo 
septembra v pre
stolnici.
Kmetijsko svetoval
na služba je skupaj 
z Janezom
Goršetom in 

Janezom Levstkom pripravila 
okvirne projekte, vendar bi 
želeli, da se v skupno ekos- 
trategijo vključijo vsi, ki jim je 
mar za kmetijstvo, drugače 
se lahko zgodi podobno kot 
pred 8 leti, ko je bilo za 
tržnico vse dogovorjeno, pa 
na koncu ni bilo zadosti 
volje, da se projekt izvede.
Vsaj enkrat letno k večji moti
vaciji pripomore občni zbor 
ekološkega združenja osred
nje Slovenije, ki je bil v začetku aprila letos že 
drugič v Jurjeviči, s težavami in hrano pa se je sez
nanil tudi ribniški župan Jože Levstek.
Ponovno je podprl prizadevanja za ekološko 
usmerjenost, ki se mu zdi edina tržno zanimiva, 
navdušil pa se je tudi nad hrano, "ki jo okus izda
ja, da je res drugačna". Trenutna največja prob
lematika, ki so jo predstavniki združenja 
izpostavili, je, da bo moralo zavoljo novih zahtev 
okoljskega programa kar nekaj kmetov zaključiti z 
živinorejo, saj ne bodo imeli glavo živine na 0,5 
hektarja. Pogoj je država zaostrila kar za 140 
odstotkov (prej na 0,2 ha), zato združenje predla

POMLAJEVANJE TRAVNIŠKIH 
SADOVNJAKOV
V naši občini so kmečki sadovnjaki 
že starejši in jim poteka življenjs
ka doba. Drevesa so pregosto 
posajena, kar zmanjšuje kakovost 
plodov ter pod drevesi trave, kije 
primerna za košnjo ali pašo. 
Sadovnjake je zato potrebno 
obnoviti z močnim pomlajevanjem 
in obrezovanjem, določene sorte pa 
ohraniti s precepljanjem na mlajša 
drevesa. Začela naj bi se saditi tudi 
mlada visokodebelna drevesa, da 
bi ohranila sedanjo podobo kul
turne krajine, so prepričani kmeti
jski svetovalci.

r;

Ekološki kmetje osrednje Slovenije na zboru v Jurjeviči

ga vsaj postopno zaostrovanje, da se lahko kmet
je prilagodijo novim zahtevam.
Ribničani pa se bomo od aprila do oktobra 
pogosteje srečevali s terminom 'ekološka pridela
va', ker kmetijski strokovnjaki pravijo, da je bilo v 
občini premalo narejenega glede promocije in 
prodaje domače hrane in potrošniki niso dovolj 
obveščeni o kakovosti, zato se večina ekološke 
hrane proda drugam, namesto da bi jo kupovali 
domačini in si tako zagotovili še svežost pridelkov.

ALENKA PahuuE, Foto Janez Levstek
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DOLENJA VAS Z NOVIM 
PREDSEDNIKOM 
IGORJEM BANČIČEM

Lan ko leto so bile poleg 
županskih tudi volitve lokalnih 
skupnosti. Prvo sejo KS 
Dolenja vas, na kateri so se 
zbrali novi člani sveta krajevne 
skupnosti, so imeli vjanuarju 
letos, Izmed sebe so izvolili 
novega predsednika KS, 
Rakitničana Igorja Bančiča.

Planov je veliko, nekaj tudi takih, ki si jih želijo ure
sničiti v KS že leta, pa zanje ni bilo denarja. 
Čeprav se je morda zdelo, da se na dolenje- 
vaškem koncu malo dogaja, pa je bil to le videz,

Avtobusno postajališče stoji na tako nerodnem mestu, da 
MORAJO OTROCI HODITI PREKO GLAVNE CESTE

ŠPORTNI PARK JE UREJEN, SEDAJ PA Sl VAŠČANI ŽEUJO V CEN
TRU VASI ŠE KULTURNI PARK

saj so člani sveta čakali, da bo občinski 
proračun sprejet, da zvedo, s koliko 
denarja bodo razpolagali. Na seje sveta 
krajevne skupnosti vedno povabijo tudi 
vaške može in občinske svetnike s tega 
konca, saj le pretok informacij med eno 
in drugo stranjo omogoča, da lahko v 
KS z občine prinašajo sveže novice in 
potrebne razlage. V letošnji plan so na 
prvo mesto zapisali: kanalizacija s čistil
no napravo, nato mostiček na pešpoti 
iz Lipovca, ureditev javne razsvetljave. 
Dolgoročna želja je tudi ureditev krožne 
poti okoli Mercatorja, pa most v Obrhu.

Prepotrebna pa je tudi ureditev križišča na koncu 
Dolenje vasi, kjer se na glavno cesto proti 
Kočevju priključi še cesta iz Rakitnice. Tam je 
namreč omejitev hitrosti 90 kilometrov na uro, 
problem pa predstavlja avtobusna postaja, kamor 
morajo otroci in ostali hoditi preko glavne ceste, 
kjer je varnost težko zagotavljati, zlasti zato, ker ni 
nobenega opozorilnega znaka ali napisa. Prošnjo 
oz. vlogo so iz KS na občino že poslali, od tam pa 
je po Bančičevih besedah šla tudi že na DARS.

Uredil naj bi se tudi odstavni 
pas pod Jasnico.
Po 1. maju bodo zabojnike za 
smeti od mlatilnice premaknili 
na Humec, kamor spadajo. 
Preko leta bodo uredili še 
ekološki otok. "Med kulturnimi 
in športnimi dejavnosti pa naj 
jih izpostavim le nekaj: 1. maja 
bo tradicionalni vaški prvomajs
ki turnir v malem nogometu, 7. 
julija tradicionalni in priljubljeni 
Tek po Lončariji, ob dnevu goz
dov bomo v Rakitnici prižgali 
kopo, zraven pa bodo še razne 
spremljevalne dejavnosti, med 
njimi tudi slikarska razstava v 
Lovskem domu. Nedavno tega 

je bila predstavljena nova knjiga s tega konca o 
duhovniku Francetu Pahuljetu," je povedal Bančič 
in dodal, da "vse bo šlo, le da se po poškodbi 
naša tajnica, prizadevna in nadvse aktivna 
Angelca Oražem vrne." Ob obljubi, da naj bi 
drugo leto iz občinskega proračuna dobili več 
denarja, so še previdni, saj je do tam še daleč, "pri 
vseh rečeh, tudi glede želje vseh vaščanov uredi
ti kulturni park v centru Dolenje vasi, pa smo 
odvisni od denarja."

Pogovarjala sem se: ZDENKA MIHELIČ

Plan dela KS Ribnica za leto 2007 sprejet

Več denarja za krajevne skupnosti 
šele v prihodnjih letih

Krajevna skupnost Ribnica je na zadnji, 4. redni 
seji, ki je bila 10. aprila, sprejela plan dela za leto 
2007. Na KS je prišlo veliko pošte vaških skup
nosti in posameznikov, kjer so izrazili potrebe po 
investicijah in vzdrževanju infrastrukture (ceste, 
javna razsvetljava...). Ker so sredstva zelo skrom
na, bi bilo za uresničitev vseh prošenj potrebnih 
več mandatov. Za leto 2007 ima KS Ribnica na 
razpolago vseh sredstev 35.457,35 EUR 
(8.497.000,00 SIT), od tega:

- 6.747,62EUR (1.617.000,00 SIT) 
za javno razsvetljavo;

- 18.360,87 EUR (4.400.000,00 SIT)
za investicijsko vzdrževanje krajših odcepov 
cest;

- 6.593,22 EUR (1.580.000,00 SIT)
za investicijsko vzdrževanje nekategoriziranih 
poti;

- 3.755,63 EUR (900.000,00 SIT) 
za funkcionalne stroške.

Iz teh številk vsak lahko razvidi, da za celotno kra
jevno skupnost Ribnica, ki je največja, in pokriva 
20 naselij (Breg pri Ribnici, Breže, Bukovica,

&.EŠETO

Dane, Dolenji Lazi, Gorenji Lazi, Goriča vas, Grič, 
Hrovača, Jurjeviča, Kot pri Ribnici, Nemška vas, 
Otavice, Ribnica, Sajevec, Slatnik, Sušje, Zadolje,

Zapuže pri Ribnici, Žlebič), sredstva še zdaleč ne 
zadoščajo, da bi se v krajšem času vse realiziralo. 
V letošnjem letu se tudi v proračunu Občine 
Ribnica za potrebe krajevnih skupnosti ni name
nilo več sredstev. Na sestanku z županom 
Občine Ribnica sem dobil zagotovila, da bo v 
naslednjih občinskih proračunih vendarle več 
sredstev. Prav tako pa se na občini Ribnica že 
pripravljajo večji projekti, ki bodo uvrščeni pod 
svojo postavko v proračun, saj takih projektov kra
jevna skupnost nikakor ne bi mogla realizirati. 
Sredi meseca maja je predviden tudi sestanek 
vseh predsednikov krajevnih skupnosti z 
županom.
Komunikacija med KS Ribnica in vaškimi skup
nostmi je dobra, saj v večini primerov le-te razume
jo stanje, in so ljudje zato potrpežljivi. Nekatere 
vaške skupnosti nimajo izvoljenega odbora, ki bi 
bil reprezentativen sogovornik s KS Ribnica, ali 
pa je le-ta neaktiven (Bukovica, Grič, Otavice). 
Največje vrzel v komunikaciji s KS Ribnica je 
Ribnica, saj poleg nekaterih vlog posameznikov 
ni pravega reprezentativnega sogovornika. 
Potekali so že pogovori, da bodo krajani Gornjih 
Lepovč organizirali odbor, s katerim bo lažje 
stekla komunikacija. V Danah je bil 12. aprila na 
pobudo KS Ribnica sklican tudi vaški sestanek, 
na katerem so izvolili vaški odbor, KS Ribnica pa 
se je seznanila z vso problematiko vasi.

Jože Zidar 
predsednik KS Ribnica 

Foto AP
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o VSE VEC LOČENIH ODPADKOV
(Analiza leta 2006 -1. del)
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Slovenska gospodinjstva vsako 
leto "proizvedejo" več kot 
600.000 ton odpadkov, v 
Evropski uniji pa letno nas
taneta dve milijardi ton odpad
kov.

Količina odpadkov v razvitih državah sicer še 
narašča, vendar se odnos do njih spreminja. 
Odpadki namreč niso več nekaj odvečnega, kar 
sodi zgolj na vedno bolj polna smetišča, ampak 
danes predstavljajo potencialne surovine, katerih 
pot se s sicer urejenih, okolju prijaznih odlagališč 
vedno bolj preusmerja v tehnološko vrhunsko 
razvito industrijo za predelavo odpadkov v zopet 
koristne surovine, kompost ali gorivo.
Pri tem procesu preobrazbe odpadkov v ponovno 
uporabne surovine lahko sodelujemo prav vsi, in 
sicer tako, da ločeno zbiramo odpadke. Tako 
pomembno prispevamo k možnosti njihove 
ponovne uporabe. S takim večkratnim kroženjem 
materiala, kjer osnovno količino primarne 
surovine več kot enkrat uporabimo, porabimo

Ureditev ekološkega otoka

manj primarnih snovi - dreves, nafte, rudnin, manj 
energije. Na odlagališče bodo tako prispeli le 
odpadki, ki jih ni mogoče predelati ali koristno 
uporabiti. To določa tudi zakonodaja EU, ki od 
svojih članic zahteva, da vsako leto zmanjšujejo 
količino odpadkov na odlagališčih.
V letu 2006 smo začeli z urejanjem ekoloških 
otokov v asfaltni izvedbi. Asfaltno površino otoka 
ločuje od asfalta cestišča tipski betonski robnik, 
ki se za 2 cm pod kotom dviguje nad nivo ces
tišča. Ostale tri stranice otoka ločuje betonski 
robnik od travne površine urejene okolice. 
Sprednja stran otoka je odmaknjena od roba ces
tišča za min 1 m zaradi varnosti uporabnikov 
oziroma odvisno od same lokacije otoka.
V občini Ribnica je za gospodinjstva postavljenih 
42 ekoloških otokov.V sodelovanju s Papir servi
som in Slopakom iz Ljubljane skrbimo, da so 
ekološki otoki redno prazni.
Rezultati zbiranje so vzpodbudni, saj smo v letu 
2006 sprejeli in odpeljali 298.820 kg ločeno 
zbranih komunalnih odpadkov.

Od tega je bilo v občini Ribnica:

PAPIR 61.916 kg
KARTON 41.277 kg
PLASTIKA 50.100 kg
STEKLO 45.920 kg

Uporabniki, ki odlagajo v kontejnerje na ekološk
ih otokih, so po mnenju Papir servisa zelo disci
plinirani, saj ločeno odlagajo odpadke v kontejn
erje, ki so namenjeni za to, in jih pozivamo, da še 
naprej ostanejo tako disciplinirani in ekološko 
osveščeni.
Vse občane pa naprošamo, da preden embalažo 
odvržejo v ekološki otok, embalažo popolnoma 
izpraznijo in močno stisnejo, saj bo tako odpadek 
zavzel manj prostora.

KOSOVNI ODPADKI

6x letno se v občini Ribnica zbira kosovne odpad
ke po programu, ki vsebuje časovni razpored, 
lokacijo in način prevzemanja.
Zbrane mešane kosovne odpadke se odpelje v 
zbirni center na deponijo Mala gora, kjer 
Komunala Ribnica že nekaj let ločeno zbira 
odpadke. Namen zbirnega centra je urejeno 
začasno skladiščenje sekundarnih surovin do

organiziranega odvoza večjih količin - kontejnerji 
kapacitete 35 m3 na predelavo in za nadaljnjo 
porabo. Na reciklažno dvorišče se dovaža 
mešane kosovne odpadke.
Trenutno so na reciklažnem dvorišču postavljeni 
štirje - kontejnerji kapacitete 35 m3 in en zaprt 
kontejner za odlaganje nevarnih odpadkov.

Rezultati zbiranje v sortirnici v letu 2006 so 
naslednji:

Les 1.510 kg
Bela tehnika 52.232 kg
Trda plastika 5.033 kg
Papir in karton 14.379 kg
Steklo 8.987 kg
Mešani kosovni odpadki 34.114 kg
Gume 219 kg

Trenutno imamo samo en zbirni center za vse tri 
občine, zato pa bo potrebno v bližnji prihodnosti 
zgraditi še en zbirni center v občini Sodražica in v 
občini Loški Potok.

JKP Komunala Ribnica d.o.o.

Uporabni primerjalni podatki po letih - Ribnica

Občina RIBNICA op.p. 2005 2006
Število prebivalcev (preb.) 9.210 9.210
Število gospodinjstev (gosp.) 2.982 2.982
Površina občine (v km2) 153,6 153,6
Skupna količina zbranih odpadkov (v kg) 1.363 4.650
Število udeležencev akcije (udel.) 18 97
Udeležba gospodinjstev (ud/št.gosp.) 0,6% 3,3%
Povprečna količina odpadkov (kg/preb.) 0,15 0,50
Povprečna količina odpadkov (kg/gosp.) 0,46 1,56

Vrsta odpadka % v letu 2006 2005 2006
20 01 33 Akumulatorji 44,54% 802 2.071
20 01 26 Motorna olja 20,95% 350 974
20 01 25 Jedilna olja 0,00% 7 0
20 01 32 Zdravila 0,22% 0 10
20 01 19 Pesticidi 0,95% 9 44
20 01 13 Topila 2,17% 1 101
20 01 14 Kisline 0,06% 2 3
20 01 15 Alkalije 0,00% 0 0
20 01 17 Fotokemikalije 0,00% 0 0
20 01 21 Fluoroscentne cevi 0,00% 0 0
15 01 10 Onesnažena embalaža 3,53% 35 164
20 01 27 Barva,lepila,črnila,.. 14,19% 146 660
20 01 29 Čistila 0,11% 7 5
20 01 33 Baterije 3,94% 2 183
20 01 35 Elektronska oprema 8,37% 0 389
20 01 99 Drugi odpadki 0,88% 0 41
15 01 11 Spray 0,11% 2 5
SKUPAJ 100,00% 1.363 4.650
Udeleženci 18 97

IZ .Rešeto



Obrezovanje nekaterih sadnih vrst

Zakaj sploh obrezovati sadno drevje?
Najpomembnejši vzrok je vzdrževanje ravnotežja 
med rastjo, ki je v mladosti bujna, in rodnostjo, ki 
ne sme biti prevelika. Če imamo na-drevesu pre
več plodov, so ti majhni.
Drugi razlog obrezovanja je, da se izognemo 
izmenični rodnosti, ki je posledica premočne 
obremenitve s plodovi v preteklem letu, redčenja 
pa seveda ne izvedemo.
Zelo pomembno je, da že mlada drevesa pravil
no obrezujemo in upogibamo veje na drevesih, 
kajti tako pridemo do zgodnejšega pridelka. 
Četrti razlog za obrezovanje je pravilna oblika 
drevesa, ki jo moramo oblikovati že v mladosti. 
Oblika piramide ali celo vitkega vretena nam bo 
dala krošnjo, ki bo dovolj osvetljena, plodovi pa 
bodo dovolj nizko, da jih bomo lahko obirali. 
Jablane
Pri jablanah je najpomembnejše, da dolge, 
pokončne veje ne prikrajšamo na čep, to je na 
dolžino okoli 10 cm od baze poganjka. S tem 
vzpodbudimo tako imenovano metlasto rast. S 
tem vzpodbudimo rast vsaj treh stranskih brstov, 
ki naredijo novo dolgo šibo v naslednjem letu in 
tako nadaljujemo z nepravilnim obrezovanjem, 
dokler nam drevo spodaj ne ogoli, na vrhu 
imamo kot dežnik goste veje, ki samo rastejo, 
rodijo pa zelo slabo.
Pri obrezovanju jablan najprej očistimo vrh, 
predolge poganjke odstranimo pri osnovi in pus
timo le šibko, postrani ležečo vejo. Nato 
pogledamo ogradne veje, ki so”delno v poševni

legi. Na njih puščamo rodne veje, ki imajo obliko 
ribjega hrbta, tako odstranimo pokončne veje in 
tiste spodaj, ki so izrojene. Vse ogradne veje tako 
dobijo dovolj sonca, seveda pa morajo biti spod
nje daljše od zgornjih. Če poenostavimo, dobimo 
neke vrste obliko smreke ali piramide, kot reče
mo takšni obliki.

Obrezovanje sadik
Hruške
Hruške obrezujemo podobno, le da pri hruškah 
lahko vejo prikrajšamo na 2 do 3 brste, pred
vsem kadar imamo špalirno obliko in veje ob žici 
krajšamo v poletnem času. Če so hruškove 
rodne veje preveč obremenjene s cvetnimi brsti, 
jih prav tako lahko prikrajšamo in namesto 10 
plodov na veji pustimo le 5 in podobno.
Slive
Izrezujemo pregoste veje in kolikor je še možno, 
razpiramo krošnjo s privezovanjem ali vstavljan
jem zagozd med veje. Vrh očistimo in odstranimo 
pregoste veje.
Breskve
Ta sadna vrsta ima izrazito rast na vrhu oziroma 
obodu krošnje, v spodnjem delu pa drevo goli. Z 
rezjo uravnavamo rodnost po celem drevesu. 
Zato odstranimo večino poganjkov na vrhu in 
puščamo tiste v spodnjem delu krošnje.
Orehe in marelice ne obrezujemo v spom
ladanskem času, ampak po potrebi marelice v 
času, ko so olistane, in orehe, režemo navadno v 
avgustu.

Leskam odstranimo odvečne veje pri osnovi 
oziroma zemlji in pustimo le 4 - 5 ogradnih vej. 
Če pustimo vse veje v grmu, bomo vzgojli le les 
in bo rodnost zelo slaba.
Malinam odstranimo stare, lanskoleto - rodne 
poganjke, ostale pa redčimo, tako da jih pustimo 
na 5 - 10 cm razdalje, in vrhove prikrajšamo na 
1,5 metra.
V grmu ribeza naj bo eno tretjino enoletnih 
poganjkov, eno tretjino dvoletnih in ostalo triletni 
poganjki, ki imajo še dovolj dolge rodne pogan
jke. Starejši les je že tako izrojen, da ga odstrani
mo pri osnovi.

Pri leskah pazimo, da nimamo preveč vej, ki 
izraščajo iz grma. Vedno pustimo le tri do pet 
ogradnih veh, ostalo izrežemo pri osnovi.

Pripravili: ANA OGORELEC, IRENA ŠILC

OBVESTILO OBMOČNEGA ZDRUŽENJA 
RDEČEGA KRIŽA RIBNICA

POMAGAJMO DRUŽINI 
LAVRIČ!

V ponedeljek, IS.marca, je požar uničil hišo mladi 
družini Lavrič z dvema majhnima otrokoma, iz Retij 
14, v Loškem Potoku.

Družina je ostala brez strehe nad glavo in je popolnoma 
ob vse, kar so imeli, hiša je popolnoma uničena in jo je 
potrebno čim prej obnoviti. Območno združenje 
Rdečega križa Ribnica je začelo akcijo zbiranja denarne 
pomoči za prizadeto družino.

Če se odločite, da družini Lavrič s svojim prispevkom 
pomagate čim prej zaživeti normalno življenje, ga 
nakažite na transakcijski račun Rdečega križa Ribnica, 
številka:

0232-1001-1113-634 s pripisom "Požar Retje 14".

Za vaš morebitni prispevek se vam v imenu prizadete 
družine že vnaprej najlepše zahvaljujemo.

RESETQ.RIENIQA SlpL.NET

So ljudje, ki nas nikoli ne zapustijo, 
tiho odidejo, a v naših srcih za vedno živijo.

ZAHVALA
ob boleči izgubi naše 

mame, tašče, stare mame, 
prababice, sestre in tete

MARIJE LOVŠIN, ROJ. PAHUUE
(2. 2. 1912 - 9. 3. 2007) 

iz Rakitnice 47

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, vaščanom, pri
jateljem in znancem, ki ste se poklonili njenemu spominu, izrekli 
sožalje, podarili cvetje, sveče, svete maše in jo pospremili na njeni zad
nji poti. Posebna zahvala gospodu župniku Branku Potočniku za vse 
obiske, molitve, tople besede in lepo opravljen pogrebni obred. 
Prisrčna zahvala pevcem za ganljivo petje, pogrebcem, ki ste jo položili 
v njeno zadnje zemeljsko počivališče, ministrantom in pogrebni službi 
Komunalnega podjetja Ribnica. Lepa hvala osebju Zdravstvenega 
doma Ribnica, posebno dr. Alenki Nadler Žagar za vso pomoč in oskr
bo. Globoka zahvala dobrim in plemenitim ljudem, ki ste našo mamo 
obiskovali več let in ji posvetili dobro misel, besedo ali dejanje, saj je 
bila vsakogar iz srca vesela.Posebna zahvala gospem Mariji Lovšin, 
Anici in Pavli Češarek, Slavki in gospodu Janezu Oražmu za vso veliko
dušno pomoč in tolažbo.
Zahvala tudi vsem, ki ste se udeležili večerne molitve.

Hči Marica in vsi njeni 

Mama, za vse še enkrat iskrena hvala.
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Bolečina, kl nam v srcu tli, 
te v življenje več ne obudi.
Slej ko prej zabriše čas vse bolečine, 
a spomin nate ostane, nikdar ne izgine.

M ^ m
ZAHVALA ZAHVALA

Ob boleči in nepričakovani izgubi naše ljube hčerke, 
sestre, nečakinje in vnukinje Ob boleči izgubi brata in strica

MANCE BOJC FRANCETA ZOBCA
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, 
znancem ter sošolkam in sošolcem, ki ste nam v teh težkih trenutkih

iz Dan

stali ob strani ter nam bili v oporo. Zahvaljujemo se tudi župniku, g. 
Branku Potočniku, in učiteljskemu zboru Gimnazije Kočevje. Hvala tudi 
njenim prijateljicam za poslovilni govor in lepo zapete ter zaigrane 
pesmi. Zahvaljujemo se tudi komunalnemu podjetju Ribnica za korek- se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem,
ten odnos, pevcem za lepo zapete pesmi, vsem zaposlenim iz podjetij znancem in sodelavcem za izrečene besede sožalja, podarjeno cvetje
Copex d.o.o., Metal s.p. in kolektivu Tuš Kočevje za podporo. Hvala tudi in sveče. Zahvaljujemo se župniku za opravljen obred, pevcem za lepe
vsem za darovane sveče in cvetje, in vsem, ki ste Manco v tako velikem pesmi, Komunali Ribnica, gasilcem PGD Bukovica, Lovski družini
številu pospremili na njeni zadnji poti. Ribnica ter lovskim prijateljem sosednjih lovskih družin.

Hvala vsem, ki ste pokojnika pospremili na njegovi zadnji poti.

ŽALUJOČA DRUŽINA BOJC
VSI NJEGOVI

Niti zbogom nisi rekla 
niti roke nam podala, 
tiho, mirno si zaspala,
a v srcih naših ^
večno boš ostala.
Zato naj večna lučka ti gori, 
najlepša hvala, hvala ti.

ZAHVALA ZAHVALA
Ob boleči izgubi in prerani smrti naše ljube hčere, 

žene, mamice, babice, sestre, tete in svakinje V 92. letu starosti nas je zapustil dragi oče, tast,
dedek in pradedek

LJUBICE RUŽMAN KAROL KNAVS
iz Ribnice

s Knafljevega trga 6
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sodelavkam, sodelavcem, 
prijateljem in znancem za podarjeno cvetje, sveče, maše in izrečeno 
sožalje. Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem in
Iskrena zahvala kaplanu mag. Mateju Pavliču za molitve, lepo opravljen znancem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče.
obred, pevcem za zapete pesmi, gasilcem, Komunali Ribnica in g. Zahvaljujemo se tudi osebju Doma starejših občanov Kočevje,
Zakrajšku. Združenju borcev in udeležencev NOB Ribnica, pevcem, kvartetu tro-
Posebna zahvala ZD Ribnica, dr. Žagarjevi, sestri Branki, patronažni 
službi in vsem, ki ste jo spremili na njeno zadnjo pot.

bil, AVE d.o.o. in Komunali Ribnica.

Hvala vsem, ki ste pokojnika pospremili na njegovi zadnji poti.
Vsem skupaj in vsakemu posebej še enkrat od srca hvala.

Vsi njeni

ŽALUJOČI VSI NJEGOVI

74 RE$ETO.RiPNK?A/^jlC?^JS,ET



Podjetniške informacije

Javni razpis za sofinanciranje rekonstrukcij 
večstanovanjskih stavb
Razpisnik: Stanovanjski sklad Republike
Slovenije. Predmet razpisa je sofinanciranje re
konstrukcij obstoječih večstanovanjskih stavb v 
starih mestnih jedrih mestnih naselij, s 3000 in 
več prebivalci (z najmanj štirimi stanovanji). Za 
rekonstrukcije stanovanjsko-poslovnih stavb, 
mora biti delež stanovanjskih površin večji od 
75%. Upravičenci: fizične in pravne osebe iz RS. 
Rok: do dne, ko so odobrena vsa predvidena 
sredstva ali do 31. 12. 2007. Podrobnosti 
razpisa: http://www.japti.si/index.php?id=4578.

Razpisi za prijavo projektov in drugih 
aktivnosti v sklopu 7. okvirnega programa EU
Evropska komisija je v svojem Ur. listu C 316 22. 
decembra 2006 objavila prve razpise v sklopu 7. 
okvirnega programa EU za prijavo projektov, 
štipendij in drugih aktivnosti v letu 2007. 
Objavljeni razpisi se nanašajo na vse 4 osnovne 
sklope 7. okvirnega programa. Pregled objavl
jenih razpisov na spletni strani Cordis 
http://cordis.europa.eu/fp7/dc/index.cfm. Pri 
vsaki prijavi morajo sodelovati najmanj 3 partner
ji iz 3 različnih držav članic EU, pridruženih držav 
ali držav kandidatk, razen pri štipendijah, 
temeljnih raziskavah v okviru sklopa Zamisli in 
posebnih podpornih aktivnostih (SSA), kjer lahko 
prijavi predlog samo 1 prijavitelj. Evropska komisi
ja bo sofinancirala izbrane projekte industrijskim 
organizacijam v višini do 50% vseh stroškov, javn
im organizacijam ter malim in srednjim podjetjem 
(MSP) v višini do 75% vseh Stroškov, temeljne 
raziskave v sklopu Zamisli ter individualne 
štipendije pa v višini do 100% vseh stroškov.

Javni razpis za dodeljevanje spodbud na 
programu Eureka za leti 2007 in 2008
Razpisnik: Ministrstvo za visoko šolstvo, znanost 
in tehnologijo. Predmet razpisa je pridobitev sofi
nanciranja upravičenih stroškov slovenskih part
nerjev za projekte, ki so potrjeni na zasedanjih 
programa Eureka od visokih predstavnikov pro
grama. Projekti se lahko pripravljajo kot individu
alni, v okviru ti. dežnikov (umbrellas), grozdov 
(clusters). Vse vrste projektov se podpirajo 
enako, z upoštevanjem specifičnosti pravil pro
grama Eureka za posamezne vrste projektov. 
Dodatne informacije: Ministrstvo za visoko šolst
vo, znanost in tehnologijo. Podrobnosti razpisa: 
Spletna stran Javne agencije za podjetništvo in 
tuje investicije (JAPTI): 
http://www.japti.si/index.php?id=5284

Javni razpis za kreditiranje okoljskih naložb 
občanov
Razpisnik: Ekološki sklad Republike Slovenije, 
javni sklad. Predmet razpisa je ugodno krediti
ranje občanov za naložbe na območju Republike 
Slovenije za naslednje namene:
A - vgradnja sodobnih naprav in sistemov za ogre
vanje prostorov oziroma pripravo sanitarne tople 
vode
B raba obnovljivih virov energije 
C zmanjšanje toplotnih izgub pri obnovi obsto

ječih stanovanjskih objektov 
D gradnja novih nizkoenergijskih stanovanjskih 

objektov
E nakup energijsko učinkovitih naprav 
F nakup okolju prijaznih vozil

G odvajanje in čiščenje odpadnih voda 
H nadomeščanje gradbenih materialov, ki vse

bujejo nevarne snovi 
I učinkovita raba vodnih virov 
J oskrba s pitno vodo
Rok za oddajo prijave: Razpis velja do objave 
zaključka razpisa zaradi dodelitve vseh razpisanih 
sredstev v Uradnem listu RS, vendar najkasneje 
do 20.12. 2007.
Razpisna dokumentacija z obrazci za vlogo je na 
voljo tudi na spletni strani: www.ekosklad.si (v 
rubriki Razpisi.)

Javni razpis za finančne spodbude za inves
ticije v povečanje energetske učinkovitosti 
obstoječih večstanovanjskih stavb
Razpisnik: Ministrstvo za okolje in prostor. 
Predmet razpisa je finančno spodbujanje 
učinkovite rabe energije v obstoječih večs
tanovanjskih stavbah z najmanj 9 stanovanji oziro
ma posameznimi deli. Podprti bodo ukrepi, ki 
omogočajo znatne prihranke toplote za ogrevan
je stavb ter izboljšujejo bivalne pogoje. Rok za 
oddajo prijave: do 3. 5. 2007, nato do 3. 7. 2007, 
4. 9. 2007 in 2. 10. 2007, vendar najkasneje do 
roka, ki bo določen v objavi o porabi sredstev 
razpisa. Dodatne informacije: Ministrstvo za okol
je in prostor, tel.: 01/300-69-94. Dodatne infor
macije o razpisu lahko dobite vsak ponedeljek in 
sredo od 9. do 12. ure.Podrobnosti razpisa: 
http://www.japti.si/index.php?id=5306

Javni razpis za zbiranje predlogov za sofi
nanciranje investicij v novogradnje in 
posodabljanje športne infrastrukture v letih 
2008, 2009 in 2010
Razpisnik: Ministrstvo za šolstvo in šport. Namen 
razpisa:
a) izgradnja in tehnološka posodobitev pokritih 

športnih objektov;
b) izgradnja in tehnološka posodobitev nepokri

tih športnih objektov;
e) športna oprema.
V okviru razpisa se sofinancirajo stroški izgradnje 
in posodobitve športnega objekta od začetka 
izvedbe del na gradbišču do predaje v uporabo. 
Stroški investicije do pridobitve upravnih dovol
jenj za gradnjo, stroški gradbenega nadzora, 
najemanja kreditov ter stroški prispevkov za 
dovoljenja in komunalne priključke niso predmet 
sofinanciranja. Rok za oddajo vlog je 11. 5. 2007 
do 12. ure. Razpisne obrazce, navodila in 
dodatne informacije Mojca Plestenjak, tel.: 
01/478-42-57, E-mail: mojca.plestenjak@gov.si. 
Razpisna dokumentacija je dosegljiva na: 
http://www.mss.gov.si

Pripravil Razvojni center Kočevje Ribnica d.o.o., 
na osnovi spletne dokumentacije Moj spletni 
priročnik, ki jo pripravlja: Informacijsko
Raziskovalni Center Celje. Za natančne podatke 
si oglejte celotne razpise v uradnih listih ali na 
spletnih straneh wvvw.japti.si. Vse, ki bi želeli na 
svoj elektronski naslov prejemati tedensko sveže 
informacije o podjetniških razpisih, sejmih, 
novostih iz poslovnega sveta, ponudbe - 
povpraševanje po izdelkih in storitvah, vabimo, da 
pokličete na št. 8950-610, 8369-753, 041/436- 
233 ali pišete na e-naslov pokolpje@siol.net. 
Posredovanje informacij po e-pošti je brezplačno.

ODVOZ
KOSOVNEGA
MATERIALA

PO VASEH__________________Datum odvoza

Hrovača, Goriča vas, Nemška vas, Otavice
08.05.2007

Prigorica, Dolenja vas, Rakitnica 10.05.2007

Blate, Grčarice, Lipovec, Zadolje 15.05.2007

Breg, Dolenji Lazi, Velike Poljane, Dolenje 
Podpoljane, Žlebič______________ 17.05.2007

Ortnek, Gorenje Podpoljane, Finkovo, Gorenji 
Lazi, Žukovo, Vrh pri Poljanah, Bukovec

22.05.2007

Praproče, Maršiči, Rigelj, Pusti Hrib, Gašpinovo, 
Hojče, Hudi Konec, Sinovica______24.05.2007

Sv. Gregor, Andol, Krnče, Levstiki, Marolče, 
Junčje, Grebenje_______________ 29.05.2007

Črni Potok, Vintarji, Pugled, Perovo, Zadniki, 
Črnec, Brinovščica______________31.05.2007

Sajevec, Bukovica, Dane, Zapotok, Zamostec
07.06.2007

Slatnik, Sušje, Breže, Jurjeviča, Kot, Ravni Dol
12.06.2007

Betonovo, Janeži, Kračali, Petrinci, Kržeti
14.06.2007

GORNJE LEPOVČE: VSAK VIKEND 
GRIČ: ZADNJI VIKEND V MESECU 
Klicne telefonske številke za pogrebno in cestno 
dejavnost: 01/8361-138, 01/8360-650 

dežurna pogrebna služba:
041 513-329, 041 665-191, 031 6634)60 
dežurna cestna služba:
041 903-109, 041 725-958

OPOZORILO

Med kosovne odpadke ne sodijo:
- gospodinjski odpadki,
- gradbeni odpadki,
- zemlja, listje in veje,
- nevarni odpadki,
- odpadna električna in elektronska oprema in
- avtomobilske gume.

KOMUNALA RIBNICA D.O.O.

RESETQ.R1EWCA SIQL.NET 75



mJMMM NEPREMIČNINE Franc TANKO s p.
Del. čas: od 10 -17, sob. 10 -13, Prečna 4a, Ribnica, Tel.: 83 62 101, GSM.: 041 643 004

PRODAMO
HIŠE:
ŽIMARICE - starejša stanovanjska hiša ob potoku (bivši 
mlin) zgrajena 1930, velikost 594 m', z njivo, v izmeri 
292 m , gozd v izmeri 9417 m in njivo v izmeri 1244 
m’. Cena za celotno posestvo je 31.300 EUR ali 7.5 mio 
SIT.
RIBNICA CENTER - poslovno stanovanjska hiša, zgrajena pred 
letom 1967, velikost parcele 368 m z vrtom delno obnovljena, CK 
na olje. KT, TEU cena 154.398 EUR ali 37 mio SIT.
RIBNICA PRIGORICA - kmetija, starejša stanovanjska 
hiša, zgrajena 1930, potrebna obnove, v izmeri 464 m', 
gospodarsko poslopjev izmeri 57 m in gospodarsko 
poslopje v izmeri 93 m , ter ca 15 ha zemljišča - pašniki, 
travniki, njive in goz, nekaj stavbih parcel. Prodaja se v 
paketu, cena 75.113 EUR ali 18 mio SIT.
POSLOVNI PROSTORI:
KOČEVJE-industrijska cona, novejši poslovni prostori v 
izmeri cca 450 m", 14x12 m, zgraj. 1997, z urejeno 
dokumentacijo za proizvodnjo mirno dejavnost, 14 
park. mest, vsa infrastruktura cena 273.876 EUR ali 
63,95 mio SIT, v račun vzamemo tudi stanovanje v 
Ljubljani, uporaba takoj.
GRADBENE PARCELE:
RIBNICA - HRASTJE, 3 gradbene parcele, velikosti 
1192 m", 976 m’ in 1005 m", cena za m' 15 EUR ali 
3.600 SIT.
RIBNICA-HRASTJE, gradbena parcela v izmeri 714 m , 
vsa infrastruktura ob parceli, možna takojšnja gradnja, 
cena za m 23 EUR ali.
KMETIJSKE PARCELE:
RIBNICA - BUKOVICA, Pašnik 1667 m', travnik 3416 m' 
in travnik 1355 m', cena za m' je 1,24 EUR ali 298,00 
SIT.
RIBNICA - DOLENJA V\S, več kmetijskih parcel in 
gozdov na različnih lokacijah, v skupni izmeri ca 2 ha, 
prodamo v paketu za 8.200 EUR ali 1.950.000 SIT.
STANOVANJA:
Ribnica - strogi center - trosobno, dupleks, 
nadstandardno, zgrajeno leta 2007, v Izmeri 101,77 m 
delno v mansardi, klima, CK na plin, takoj vseljivo, 2 
parkirni mesti, cena 150.707,58 EUR ali 36,11 mio SIT.

Ribnica - strogi center - štirisobno, dupleks, 
nadstandardno, zgrajeno leta 2007, v Izmeri 101,32 m 
delno v mansardi, klima, CK na plin, takoj vseljivo, 2 
parkirni mesti, cena 150.072,86 EUR ali 35,96 mio SIT.
KOČEVJE- center, trosobno stanovanje v izmeri 76,50 
m', s pomožnim prostorom, delno obnovljeno, v 1. 
nadstropju stanovanjske zgradbe v Kočevju, zgrajeno 
leta 1946, ogrevanje na trda goriva - peči, KT, tel., 
prodamo, cena 49.449,17 EUR ali 11,85 mio SIT. 
RIBNICA - center, trosobno, delno opremljeno, zgrajeno 
1967, v izmeri 76,84 m , v III. nadstropju, z balkonom in 
kletjo, vseljivo v štirih mesecih, KT, CK, vpisano v ZK, 
cena 80/120,18 EUR ali 19,2 mio SIT.
SODRAŽICA - center, dvosobno, zgrajeno leta 1976, v 
izmeri 60,55 m', v III. nadstropju s pripadajočo kletjo, 
še ni vpisano v ZK, vseljivo v treh mesecih. Cena 
58.420,96 EUR ali 14 mio SIT.
ODDAMO V NAJEM 
POSLOVNI PROSTORI:
KOČEVJE- pisarno, opremljeno, varovano, v pritličju, 
vel. cca 64 m', CK, vsa dokumentacija - uporabno dov. 
Cena najema 6,0 EUR za m' ali 1.440,00 SIT.
RIBNICA - JURJEVIČA, poslovni prostor za mirno 
dejavnost v izmeri ca 770 m', z večjim dvoriščem, 
zgrajen leta 1980, infrastruktura urejena, cena za m' 3 
STANOVANJA:
RIBNICA - BREG, oddamo v najem kletno enosobno 
stanovanje v izmeri 45,27 m', v stanovanjski hiši, 
zgrajeni leta 2005, CK na plin, neopremljeno, takoj 
vseljivo, cena najema za mesec je 188 EUR ali 46.000 
SIT + stroški, predplačilo garancija.
HIŠE:
SODRAŽICA - GORA - Petrinci, starejša stanovanjska 
hiša 10 x 11 m, zgrajena leta 1950, kompletno 
opremljena, CK na olje, takoj vseljiva, cena najema za 
mesec 260 EUR + stroški, predplačilo garancija.
KUPIMO
STANOVANJA:
LJUBLJANA - Kodeljevo, Rudnik, Vič, Moste, kupimo 
garsonjero od 24 do 30 m, prvo ali drugo nadstropje, 
gotovinsko plačilo, 58.333 EUR ali od 14 do 15 mio SIT, 
vselitev v dveh mesecih.

Uredimo vam vso dokumentacijo, svetujemo in se za vas strokovno in srčno potrudimo 
pri prodgji in nakupu vaših nepremičnin, pokličite nas in nam zaupajte vaše želje, wivw. s a onpetra.si

NLB Stanovanjski 
kredit že od

Zelo ugodna 
ponudba samo 
do 31. 5. 2007!

I
f www.stanovanjskikredit.si

NLB® Skupina

■M*

H * Ponudba velja za kredit v EUR, v višini 40.000 EUR ali več in dobo odplačila do 10 let za stranke, ki imajo NLB Osebni 
■§ račun, nanj prejemajo plačo ali pokojnino in imajo sklenjeno varčevanje pri NLB najmanj 3 leta in sklenejo življenjsko 
s zavarovanje za primer smrti pri NLB Viti ali pričnejo s katerim izmed postopnih varčevanj NLB Vite. Ponudba velja do 
” 31. 5. 2007. Efektivna obrestna mera (EOM)je 5,50%. Izračun EOM je narejen na dan 5. 3. 2007 in je informativne 
-d narave. Pri izračunu je upoštevan kredit, zavarovan z zastavo nepremičnine, stroški odobritve brez cenitve nepremičnine, 
2 v višini 40.000 EUR, doba vračila 10 let, obrestna mera 6-mesečni EURIBOR + 1,30%. EOM se lahko spremeni, če se 
z spremenijo stroški odobritve, stroški zavarovanja, dan in mesec črpanja kredita.

Velike Lašče

Odprto od 10. aprila dalje,
vse dni v tednu, tudi med prazniki

od 10.00-23.00 ure.

Pri nas lahko organizirate 
teniški piknik za vaš kolektiv.

Smo odlično izhodišče za 
pohode in izlete s kolesom.

Informacije in rezervacije na 
tel.: 01/7881 988, mobi: 041 348 498, 

www.villa-cereja.si



Opel
Astra Classic

že za 9.990 EUR (2.394.004 SIT)

Ji 01 7881 999 01 7881 998 031 331 920

Z bogatim paketom dodatne opreme Plus
za samo 667 EUR (t59^|sm pa bo oprema popolna!

električni pomik dve zračni blazini centralno
. prednjih stekel (voznik «n sovoznik) zaklepanje

električni pomik višinsko nastavljiv. po višini
zurfanjih ogledal voznikov sedež nastavljiv volan
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j REFLEKSOTERAPIJA
I Refleksoterapija je naravna metoda zdravljenja, ki so jo že v davnih časih uporabljali I Indijci, Kitajci in Rusi. Slike masaže stopal so vklesane celo v hieroglife v Egiptu.I Refleksoterapija je masaža oz. stimulacija refleksnih eon oz. točk na stopalih, ki so 
I povezane z vsemi organi in funkcijami našega organizma. Znanstveno je dokazano, da I se okoli refleksnih živcev, ki so povezani z obolelimi organi, naberejo kalcijevi kristali,
I ki zavirajo pretok živčnih impulzov in telesnih tekočin. Z globoko sproščujočo masažo 
I - refleksoterapijo, odkrijemo občutljiva mesta, ki so povezana s patološkimi organi in I sistemi ter tako stimuliramo imunski sistem in omogočimo procese samozdravljenja.
I Refleksoterapija je primerna za večino ljudi vseh starosti, od tistih, ki se želijo le I sprostiti in si privoščiti telesno in duševno dobra počutje, kot tudi za ljudi z duševnimi 
I in telesnimi težavami. Sem izkušena terapevtka z več kot desetletnimi izkušnjami v 
I tujini in mednarodno diplomo.

j KLASIČNA MASAŽA
I Klasična masaža je bolj znana naravna terapija. Masaža pripomore k odplakovanju 
I strupov iz telesa, koncentrira pa se na mišice in mišične vozle. Ko je mišica v 
I delovanju, proizvaja mlečno kislino in če je prekrvavitev mišic slaba, se mlečna kislina I zadrži v mišicah in povzroča nastanek majhnih brazgotinih v mišicah. Tako z leti I mišica izgublja elastičnost. Masaža omogoča, da se mišice prekrvavijo in ohranjajo I zdravje. Pri tem tretmanu uporabljam eterična olja.

j PSIHOTERAPIJA __ _ _ _ _ _ _
I Imate težave psihičnega izvora? V tempu današnjega življenja je čedalje več ljudi 
I podvrženih težavam psihičnega izvora. Zakaj ne bi težav z odnosi, duševnih stisk,
I žalosti in depresij premagali s pomočjo pogovora? Sem priznana psihoterapevtka v I Sloveniji ter članica društva psihoterapevtov Slovenije. Doštudirala in delala sem v 
I Angliji.
I ------

ZA TRETMAN SE LAHKO NAROČITE NA TEL. 01/78 89 721 
ALI NA MOBITEL 041/ 824 047

POLONA MCPARTLIN, MALA SLEVICA 2. 1315 VELIKE LAŠČE

Pvc - Si82 Thermo 6

VRHUNSKA KAKOVOST

e lesena okna in vrata e les/ aluminij okna in vrata 

e pvc okna in vrata • aluminij okna in vrata 

e pvc/ aluminij okna e lesena in aluminij polkna 

e rolete • komarniki

• svetovanje - izmera - montaža - servis

INLES d.d.. Kolodvorska 22, 1310 Ribnica
www.inles.si, e-mail: info@inles.si
Maloprodaja Ribnica, tel.: 01 8377 162, fax: 01 8377 331

* Pvc 
SI82 Thermo 8



ölesl^
čistilni servis • siikopleskarstvo • parketarstvo

Blesk 2 d.o.o., Bukovica 2, 1310 Ribnica 
Tel: (01) 836 99 33, Fax: (01) 836 99 34, Gsm: (0)31 647 188 

Splet: www.blesk2.si, E-pošta: info@blesk2.si

slikanje stanovanj objektov in vseh vrst fasad, 
montaža mavčnih plošč

izdelava epoksidnih tlakov, polaganje vseh vrst podov
(parket, laminat, PVC,...)

vse vrste čiščenja
(generalna, tedenska, globinsko čiiienje preprog) 

brušenje ter zaščita naravnega in umetnega kamna 

globinska, temeljita čiščenja avtomobilov

FRAGMAT
izolirko

Keramične ploščice različnih proizvajalcev
UGODNI NAKUPI
Gradbeni material:
Prodajni program
Fragmata
(termo in hidroizolacija),1 
ter ostali gradbeni materiali 31
Pohištvo in bela tehnika
Ugodno lahko kupite belo tehniko proizvajalca Gorenje 
in Matrix. Prodajni program Lesnine, vzmetnice 
MEBLO, kuhinje SVEA in GARANT DANA

lesnina IGIR/INr §Y«£ gorenje matri/ * JSsa J^arge

► Akcijska odprodaja blaga iz zaloge - popust do 60%!

► Strešne kritine

10T0NDACH|»M bramac
M o r o v m o e p i < n « k

■ Fasade

Paropropustna folija
DuPont"

Ty velv

IXC23
weber
terraoova d»

A DROBIŽ Modularni blok 29 x 19 x 19 cmm
Blago lahko dobite na ugoden kredit do 24 obrokov. Po dogovoru vam 
nudimo dostavo s tovornim vozilom z dvigalom ter dostavnim kombijem.
Trgovina Sodražica
Cesta Majde Šilc 1, Sodražica
tel.: 01 836 67 77. 031 248 875 
Delovni čas: 7.30 do 19. 
sobota: 7.30 do 12.

Trgovina Cerknica
Cesta 4. maja 1., 1380 Cerknica

tel.: 01 709 38 01 ali 051 378 042 
Delovni čas: 8.00 do 12.00 in 15.00 do 19.00 

sobota: 8.00 do 12.00

v; VOZILA NA ZALOGI

Posebej opremljeni za Slovenijo 
ste lahko na več načinov.

Modeli Si s prihrankom do 2.400 EUR*

Priporočamo pa vam, da to naredite s Polom Si, 
Golfom Si ali Golfom Plus Si, zelo bogato 
opremljenimi posebej za Slovenijo. To pomeni, 
da imajo veliko dodatne opreme, izbrane po 
okusu slovenskih kupcev: klimatsko napravo, 
ABS, radio s CD predvajalnikom, daljinsko

centralno zaklepanje, električni pomik stekel 
in ... In ker želimo, da se na pot odpravite 
brezskrbno, vam ob nakupu modela Si 
podarimo enoletno osnovno članstvo v AMZS. 
Pristopno izjavo lahko sklenete tudi pri 
Volkswagnovem trgovcu.

Modeli Si

VW Golf Si Trendline 1,9 T0I 66kw-90km , 77kw-105km, 77kw-105km 4M, pet vrat, klima 
“climatronic", radio RCD 300 s štirimi zvočniki, usnjen volan, stikalo za dnevne luči, 
sredinski naslon za roke, barvni paket.

VW Golf Plus Trendline Si 1,9 TDI 66kw-90km
VW NOVI Fox 1,4 55 kw,-75km, meglenke, klima "dimatic", barvni paket, dnevne luči, deljiva 

klop, uranova siva, daljinsko centralno zak.
VW NOVI Passat lim. Comfortline 2,0 TDI 103kw-140km, večfunkcijski prikazovalnik, radio 

RCD 300 plus, alu platišča Milwaukee, usnjen volan.
VW NOVI Passat var. Highline 2,0 TDI 103kw-140km, alu platišča Monte Carlo
VW Polo Si Comfortline 1,4 59kw-80km, 1,2 47kw-64km
VW Touran Trendline 77kw-105km, meglenke, klima "climatronic", radio MP3, usnjen volan



Fabia combi Happy holliday 
GPS + MAGNA kartica + 600 € popusta 

Škoda Happy holliday 
GPS + MAGNA kartica + 800 € popusta 

GARMIN + MAGNA kartica + 600 € popusta
Roomster Happy holliday 

GARMIN + MAGNA kartica + 200 € popusta 
GPS + MAGNA kartica + 400 € popusta

NUDIMO TESTNE VOŽNJE!

Joras Center
POOBLAŠČENI PRODAJALEC IN SERVISER 
VOZIL SEAT, ŠKODA in PEUGEOT
Ob železnici 7, 1310 Ribnica 
tel.: 01/8369-040, 8361-127, fax: 8369-045 
Delovni čas: pon. - pet. od 8. do 19. ure 
sob. od 8. do 13. ure

Zastopnik:Montaža stavbnega pohištva 
Boštjan Volaj s.p.
GSM: 040 313 712,051 370 876 
e-naslov: montaza.volaj@gmail.com

MODRA ŠTEVILKA „ .

(•08010 27) www.simer.si

PVC, ALU-PVC in ALU okna, vrata, ZIMSKI VRTOVI, SENČILA

MOTOMAN do.o.
Podjetje za trženje, projektiranje ter gradnjo industrijskih robotskih in fleksibilnih sistemov

VODILNI
SVETOVNI
PROIZVAJALEC
ROBOTOV
MOTOMAN ROBOTEC $ proizvodnjo 
18.000 robotov letno nudi široko 
paleto implementacij robotov v 
različna tehnološka okolja

.varjenja (MIG/MAG, uporovno, TIG) 

.rezanja (laser, plazma, vodni curek) 

.brušenja oz. površinske obdelave 

.strege (CNC obdelovalnih strojev, 
stružnic)
•tlačni liv
.čiščenja odlitkov oz. pobiranja srha
.montaže
.paletiranja

Naša strokovna ekipa vam nudi 
celovito rešitev od idejne izvedbe 
projekta do zagona, usposabljanja 
in servisiranja.



MOBITEL zastopstvo I SERVIS GSM / UMTSIti >
microera Jože Sile S.p.

Hrovača 14A 
1310 Ribnica
Tel.: 01/ 8373 116 FAX: 01/ 300 77 06
GSM: 051/ 358 762
E-mail: info@microera.si

DELOVNI ČAS: 
PON - PET 
8.30h - 12h ter 
14h-18h 
SOB
8.30h-11.30h

POPUSTI za dodatno opremo 
PRI NOVIH NAROČNINAH S

www.microera.si
OBIŠČITE NAS V NOVIH PROSTORIH V 
TRGOVSKEM CENTRU ŠPAR

AKCIJSKI APARATI MOBITEL TER DEBITEL 
ŽE OD 0,9€ NAPREJ!

>sat Montaža SAT in TV anten
UGODNO:

državne subvencije pri nakupu SAT sistemov, v primeru 
slabega sprejema SLO-1 in SLO-2.

• Liga prvakov (TV-3)
• SLO programi preko SAT (TV-3, TV Pika, SLO-1, SLO-2,...)

I • tuji programi (Srbija, BiH, HRT, Erotika,...)
/1 • SAT sistemi že od 99 EUR

D
Peter Kočevar s.p. • Merharjeva 2, Ribnica

fH—MMViaaJA f\ »LOV1NUA - -

• GSM: 041 761-769

Qg^4,

Tel.: 01/836 11 28

nita
Očala na recept tudi brez doplačila

Velika izbira sončnih očal priznanih 
znamk: ADIDAS, RAFAELI...

ponedeljek: 9 -12, 16 - 20 
tor, sre, čet, pet: 9-14, 16-18 

sobota: 9-12

HÖRMANN
garažna in industrijska vrata

rnlUIlc ru «.

Sekcijska garažna vrata 
EPU vrhunskega 
proizvajalca Hörmann, 
z motornim pogonom, 
montažo in DDV
-> 2375x2000 ->2375x2125 
-> 2500x2000 -> 2500x2125

že za 838 €

Stare Matjaž s.p. 
Geriča vas 86 
1310 Ribnice 
tel.: 836 26 29 
GSM: 041/612 590►O

HAAS DOM trgovsko in gradbeno podjetje d.o.o. 
Bohova 78, 2311 HOČE fttaas

Naša celotna ponudba zajema:

- predalčne in lepljene lesene 
konstrukcije za industrijske, 
kmetijske, skladiščne in 
športne objekte

- Široka paleta HAAS 
montažnih hiš

Vrhunska kvaliteta oken in vrat PRI NAS DOBITE VSE NA 
D sr okenska tek"' ENEM MESTU!

TEL.: 02 / 613 0 613, FAX: 02 / 613 0 615, www.haas-dom.si 
E-mail: info@haas-dom.si, GSM: 051 645 203

Jože Osvald s.p.
1310 Ribnica, Tel.: 01/836-35-48, GSM: 041/719-548

TRADICIJA - KVALITETA
Največja izbira avtoplaščev za 

osebna vozila, motorna kolesa, traktorje...



Poraba goriva: 4,4-7,4 1/100 km; emisija C02: 177 g/km. Slika je simbolična. www.ford.si

Iznajdljiva Fiesta

Zakaj se Ford Fiesta vedno znajde? Ker pozna in razume 
vaše potrebe po udobju in varnosti. Zanjo vam podarimo kar 
4-letno garancijo, za nameček pa jo lahko odplačate tudi v 
treh letnih obrokih (1/3 plačate takoj, 1/3 čez eno leto, 1/3 
pa čez dve leti). Omejeno serijo odpeljite z bogato opremo 
Fresh plus (klima, ABS, daljinsko centralno zaklepanje, 
obvolanske kontrole, električni pomik prednjih stekel, radio s 
CD predvajalnikom, servo volan, inteligentni zaščitni sistem ...)

Že od 9.327 EUR (2.235.122,28 srn

FordFiesta Feel the difference

ASPC Drobnič
Ind. cona Podskrajnik 28 
Cerknica

Tel.: 01/709 66 40 
Faks: 01/709 66 41 
E-pošta: aspc-drobnic@siol.net

leiTEPnun
oknu in vnnrn

PE Ribnica: 
Humec 18a 
Dolenja vas 

Tel.: 040/258-924 
Ljubljana: 

Interalta d.o.o., Ljubljana 
Stegne 21 c 

Tel.: 01/511-16-24 
www.interalta.si

cijo višjo kulturo bivonjo!

MALE BIOLOŠKE ČISULNE NAPRAVE 5-25PE
S v celoti nadomeščajo greznice in pomenijo popolno dolgoročno 

okoljsko rešitev, skladno z vsemi zahtevami zakonodaje,
O enostavno samodejno delovanje, skoraj brez vzdrževanja, hrupa, 

smradu in z minimalnimi stroški praznjenja,
O primerne za eno-in večdružinske hiše, manjša naselja, kampe, 

počitniške hiše....
3 bistveno zmanjšanje okoljske dajatve,
3 potrjeno cenejša rešitev kot greznice,
3 nizki investicijski in obratovalni stroški

LESMA.RC
TRGOVINA IN «4« 
PROIZVODNJA ++>*4

LESMARC+ d.o.o. 
Dolenjska c. 42 
1000 LjuMjana

tel.: ♦♦ 386 [0]1 83 66 443 
tel.: ♦♦ 386 [0]1 42 89 034 
GSM: " 386 [0]40 78 80 09

DOMIX - zaključna dela v gradbeništvu 
Ana Mihič s.p., Knafljev trg 11, 1310 Ribnica, Tel.: 041/758 947
• druga zaključna dela v gradbeništvu (mansarde, pola

ganje sten, stropov...)
• barvanje (vrat, balkonov ...)
• druge osebne storitve
• čiščenje stanovanj (čiščenje na domu)

X

M

Humec 24, 1331 Dolenja vas 
Tel.: 01 8364-533 
GSM: 041 712 103

as BARVE mm
ULICA TALCEV 28,RADIZEL,2312 OREHOVA VAS 
TEL/FAX:02/605-6001, gsm: 070/409-525

IZVAJAMO:

G
G
C
C
G
G

IZDELAVA VSEH VRST FASAD 

SANACIJA FASAD
BARVANJE LESA (napušči, vrata, balkoni...) 
ANTIKOROZIJSKA ZAŠČITA 

STROJNI OMETI 
MONTAŽA MAVČNIH PLOŠČ

DELO OPRAVLJAMO PO CELI SLOVENIJI. 
ZAGOTAVLJAMO STROKOVNO IN KAKOVOSTNO IZVEDBO DEL 

ZA OPRAVLJENO DELO DAJEMO GARANCIJO
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KAM GREMO?
(2. DEL)

KUPONI

KUPON ZA OBJAVO BREZPLAČNIH MALIH 
OGLASOV

Besedilo:____________________________________________

KUPON ZA NAGRADNO IGRO

Rešitev:_____________________________

Ime in priimek:

Ulica: ______

Pošta:______

Tel.:________

Izpolnjeni kupon izrežite in ga v pismu oziroma na dopisnici 
pošljite na naslov:
REŠETO, Škrabčev trg 40, 1310 RIBNICA,
najkasneje do 17. maja 2007.

Pravilna rešitev iz 2. številke 
SKB BANKA, LJUBLJANSKA C. 1, RIBNICA

Med pravilnimi rešitvami pa je žreb določil naslednje nagrajence:

Nagrade, darilne pakete, ki jih tokrat poklanja NLB d.d., Ljubljana, 
Poslovalnica Ribnica, Škrabčev trg 11, Ribnica, poslovni čas: 8.-12. in 
14.30-17., telefon: (01) 836 11 09, prejmejo:

PATRICIJA LEVSTEK, Sv. Gregor 14, 1316 ORTNEK 

BOŽENA VESEL, Na Pesek 25,1317 SODRAŽICA 

ALENKA ŠILC, Nemška vas 5, 1310 RIBNICA 

META FLORJAN, Knafljev trg 10, 1310 RIBNICA 

ŠPELA STRNAD, Velike Poljane 34, 1316 ORTNEK

NLB® j
Nagrajencem iskreno čestitamo! 

Obvestilo o prevzemu nagrade boste
PREJELI PO POŠTI.

Spoštovane, spoštovani, tokrat ne 
bom o aktualni problematiki 
človeštva razglabljal v verzih, 
temveč v navadni prozni obliki.
Kam gremo? Resno vprašanje, ki 
si ga zastavlja vse več 
znanstvenikov, politikov (nekoliko 
manj) in navadnih državljanov (še 
manj). Zakaj takšne ugotovitve? 
Vodilni svetovni klimatologi so na 
veliki petek, 6. aprila, v Bruslju ob 
koncu večdnevne konference med
vladne skupine Združenih narodov 
o podnebnih spremembah (IPCC - 
Intergovernmental Panel on 
Climate Change) objavii najostre
jše opozorilo o posledicah pod
nebnih sprememb za življenje na 
Zemlji. To je bil najostrejši poziv in 
opomin vladam, da ukrepajo in 
zmanjšajo izpuste toplogrednih 
plinov.
Več kot sto držav in 2500 
znanstvenikov, ki sodelujejo v 
IPCC, se je po razpravi, ki je trajala 
skoraj dva dni neprekinjeno, 
poenotili v sklepnem besedilu, v 
katerem so zapisali, da se podneb
ne spremembe že dogajajo in da 
vplivajo na naravo.
Prav tako poročilo ugotavlja, da bo 
segrevanje ozračja, ki je v največji 
meri posledica človekove 
dejavnosti, predvsem škodljivih 
izpustov, ki nastajajo pri izgorevan
ju fosilnih goriv, povzročilo dezerti- 
fikacijo, suše, dvig morske gladine, 
kar bo prizadelo predvsem tropska 
območja.
Kot navaja poročilo, bodo sicer 
zaradi globalnega segrevanja 
ozračja tako in drugače prizadeta 
vsa območja, na vseh zemljepisnih 
širinah. Najopaznejše bo večje 
število sušnih obdobij (en dokaz je 
že letošnji april), posledica tega bo 
manjši pridelek in več lakote v 
revnejših predelih sveta.
Na drugi strani bo zelo verjetno 
hitro taljenje himalajskih ledenikov, 
ki z vodo oskrbujejo velike rečne 
sisteme od Indije do Kitajske, 
povzročilo tako imenovane udarne 
valove, ki jih bomo v zadnji posledi
ci občutili tudi na evropskih in sev
ernoameriških obalah.
Torej, namesto da bi razviti svet 
pomagal nerazvitemu, mu bo 
zmanjkalo zadostne količine hrane, 
vode, ki vse bolj postaja tekoče 
zlato, poleg tega pate spremembe 
nastajajo ravno zaradi razvitega 
sveta. In tako so nerazviti dvakrat, 
trikrat pod udarom razvitih.
Po teh napovedih naj bi kaj kmalu 
izumrlo kar dve tretjini živih bitij na 
Zemlji.

Če se je še pred dvajsetimi, dese
timi, celo petimi leti vse to zdelo 
oddaljena napoved, ki se naj bi 
zgodila čez nekaj stoletij, se stvari 
dejansko tako hitro spreminjajo, da 
časa za omahovanje NI! In kako to 
dopovedati politikom, gospo
darstvenikom, torej severnemu 
delu razvitega sveta? Nemogoče. 
Najraje bi Kjotski protokol 
podaljševali neznano kam oz. ga 
dobesedno zbrisali. Zakaj? 
Odgovor je preprost: Kdo bo svoje 
dobičke zmanjševal zavoljo manjše 
proizvodnje, nakupa dodatnih čis
tilnih naprav. Vsak se raje 
pogrezne v svoje blato in umre v 
plinih, ki jih proizvaja njegova tovar
na, kot da bi pomagal reševati svet. 
Je torej rešitev ekološka revoluci
ja? Vzeti tovarne lastnikom in jih 
predati delavstvu, ekologom, ki 
bodo rešili planet?
Zgodovina se ponavlja, vendar v 
drugi obliki (Rešitelj bo znova 
prišel, toda v drugi obliki). 
Kolonizacija se, recimo tako, in 
tako znova dogaja, vendar v drugi 
obliki. Vojsko in politiko zamenjuje 
gospodarstvo.
Revolucijo, ker za evolucijo ni časa, 
pa je treba začeti doma.
Ko se sprehajam po poteh naše 
lepe doline, ob cestah, poteh, 
divjih odlagališčih vidim odpadke 
od vrečk do štedilnikov, prav vse se 
znajde v naročju zelenih trav. 
Sprašujem se, kakšni so ti ljudje? 
Jim um res ne seže dlje od njihove
ga nosu, jim je res vseeno, kje in 
od česa bodo živeli njihovi otroci, 
otroci njihovih otrok, imajo doma 
tudi 'tako štalo'? Pa ne gre tukaj za 
namigovanje na določeno narodno 
skupnost, glede tega smo vsi 
enaki!
Če pogledamo, kaj vse vsako pom
lad privlečejo na piano potapljači, 
gasilci, ostali prostovoljci iz 
Ljubljanice, Save in ostalih rek v 
Ljubljani in drugod po Sloveniji, 
potem res lahko z eno besedo 
ugotovimo, da smo živa bitja z naj
manjšimi možgani, katerim je logi
ka odpovedala, nagon pa smo zatr
li v kali.
Tako, gremo v naravo vonjat češ
pljeve cvetove in preverit, koliko je 
trava že dobila 'federčkov', tako 
zares, kot v prispodobi.
Ne nazadnje je v Sloveniji doslej 
rojevalo 15 tisoč žensk, zdaj samo 
8,do 9 tisoč. Še en podatek, ki se 
nanaša na uvod te kolumne.
Pa Živel....vsak osebek posebej!

Marko Modrej

RESETQ.R1RNICA SlOL.NET



Pripravil Marko Modrej

SMARNICNI KVIZ

Na vsako vprašanje vam ponujamo več odgovorov in trditev, a le eno je pravilno. Črko pred pravilnim odgov
orom vpišite v razpredelnico in dobili boste... nekzy, povezano s/z....

1. Kako bomo začeli? Recimo Živela OF, Živel DUPO...? Dupo? Kaj neki 
bi to bilo?

S Danes ukrepajmo proti osam 
N Dan upora proti okupatorju 
R Dan upanja proti ostarelosti

2.

B
L
O

Tako, praznovati smo začeli. In kot se spodobi, bomo ovekovečili 
tudi praznik dela, ki ga ljudje po svetu praznujejo od leta..>

1870 
1880 
1890

3. Leto pred tem je kongres 2. internacionale priporočil ta dan za 
delavski praznik, v spomin na krvave dogodke v Chichagu, ki so se 
zgodili štiri leta pred zgoraj navedeno letnico. Kongres 2. interna
cionale je bil v...

9. Ja, zdaj bo pa čas, da bikom tudi osebno čestitamo. Katero rožo 
bomo izbrali za darilo, da se sklada z njihovim značajem? Hkrati 
bomo čestitali tudi Vrtcu Ribnica, ki je v torek praznoval 30. rojstni 
dan!

S vrtnico 
O nagelj 
Š regratov cvet

10. Ups, dovolj sanjarjenja in lagodja. Čas je za resno delo. Potrebujemo 
nov dom, plače so nizke in treba se bo odločiti za stanovanjski kred
it. Sprehodimo se po www.stanovanjskikredit.si in vidimo, da se bo 
treba kar odpraviti v...

I novo službo
K NLB
P nogavične arhive

K Moskvi 
V Parizu 
O Londonu

4. Po praznovanju, kurjenju kresov, ko se lahko tudi kaj vname, bodisi 
na travnikih bodisi v glavah, stopi na piano gasilec. 4. maja praznu
jemo praznik zavetnika gasilcev, ki je...

D sv. Cveto 
L sv. Jožef 
A sv. Florjan

5. Za tem se lahko malce prepustimo lagodju, pomladni utrujenosti in 
se na terasi zazremo v nebo. Glej ga zlomka, na nebu se nam je v 
vsej svoji veličini prikazala velika zvezda, ki je tudi planet in je vidna 
vso prvo polovico leta na večernem nebu. Kateri planet je to?

L Venera 
H Luna 
I Uran

6. In tako smo na terasi zaspali. Prebudilo nas je jutranje sonce, ki je 
na ogled postavilo zanimiv planet Mars, ki buri našo domišljijo in v 
teh jutrih potuje čez ozvezdje Vodnarja. Spoznamo ga po značilni...

O elipsasti obliki 
J rdeče - oranžni barvi 
V aromi

7. In tako na nebu uzremo še ozvezdje Bika, katerega obdobje je v teh 
dneh in se sprašujemo (vse najboljše vsem bikom in krav... op. biki- 
cam), kateri element je njihov?

U zemlja 
V voda 
B železo

8. Ugotavljamo tudi, katere so slabosti bikov, njihove prednosti itd.? In 
ugotovimo, da je izmed njihovih prednosti tudi ena slabost, ki jo 
označite!

B nepopustljivost 
C samostojnost 
M samozaupanje

RESETQ.K1RNIQA*4fSlOL.NET

Pravilne rešitve 
napišite na kupone in 
jih pošljite v kuverti ali 
na dopisnici najkasneje 
do 17. maja 8007.

Med pravilnimi rešitva
mi bomo znova 
izžrebali 5 lepih 
nagrad.

h>>»i

MALI OGLASI
PRODAM
Prodamo 900 kosov strešne kritine Bramac v rdeči barvi - Donav val. 
Cena za kos je 50 centov. Tel.: 040 / 890 911.

Prodam ALU - platišča 16", z vijaki, primerna za VW, seat, škoda, audi 
(starejši letnik). Tel.: 041 /219 865.

Prodam več njiv in travnikov v Otavicah. Cena: 0.95 evra/m2. Tel.: 041/ 
479 898.

PRODAM
Kupim starine: pohištvo-skrinje-ure-slike-kipe-medalje-razglednice-
fotografije-porcelan-steklenina-vojaška obleka in oprema-sablje-bajoneti- 
ostalo. Tel.: 041/ 649 267.

ODDAM
Na Merharjevi ulici 3 v Ribnici oddamo v najem poslovne prostore.
Tel.: 070 / 345 404.

RAZNO
Nudim brezplačen odvoz poškodovanih in neregistriranih vozil. Nudim 
tudi prevoz kmetijske mehanizacije. Tel.: 041 / 678 920.

MALI OGLASI
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2 DRUŠTVO 
fl INVALIDOV

VABI NA:
NLB® Sporočilo za javnost

Izlet po Gorenjski
Dl Ribnica obvešča vse svoje člane, da bo v 
četrtek, 10. maja, društvo organiziralo izlet po 
Gorenjski. Program bo prirejen invalidom, vodič 
bo iz Kranjske Gore.
Prijave in vplačila sprejemamo v pisarni društva 
do 7. maja oziroma do zasedbe avtobusa.

Srečanje invalidov
26. maja bo v Grosuplju potekalo tudi srečanje 
invalidov Dolenjske in Belokranjske regije.. 
Prijave bomo zbirali do 18. maja.

Letovanje v Kopru
V juniju pa bo organizirano 7 - dnevno letovanje v 
hotelu Žusterna v Kopru.
Bivanje bo trajalo od 25. 6. do 2. 7.

Vse dodatne informacije dobite v pisarni društva 
v uradnih urah, in sicer:

v ponedeljek in petek od 9. do 11. ure 
ali po telefonu 836-11-69

Predsednik društva 
Marjan Zajc

UPOKOJENCI!
Društvo upokojencev Ribnica pripravlja

PRIJETEN IZLET PO 

GORENJSKI,
in sicer 2. junija.

Vse informacije dobite na DU na tel.št: 
8361 277 ali 031/ 792 694.

Prijavite se čimprej!

Iskrena hvala.

Župnija Velike Poljane se vsem nastopajočim 
prisrčno zahvaljuje za sodelovanje na dobrodel
nem Jožefovem koncertu. S svojim nastopom 
ste obogatili program in pripomogli, da bomo 
mnogo lažje uresničili obnovitvena dela na fasa

di naše župnijske cerkve.
Nastopili so: Cerkveni mešani pevski zbor 
Ribnica, Oktet Gallus, Duet Tea Lovršin in 

Mirjana Pajnič, orgle Aleksander Oražem, har
monikarski trio Slavice Marinkovič, Nonet Vitra, 

Katarina Gačnik, Pavla Lušin - kitara, Blaž 
Podobnik - orgle, Cerkveni mešani pevski zbor 

Velike Lašče, Velikolaška vokalna skupina, 
Tamburaški orkester Sodražica, Manca Arko, 

Vid Oblak - kitara, Patricija Virant - flavta, 
Cerkveni mešani pevski zbor Velike Poljane, 
Franci Juvan - kantavtor, ozvočenje Ribniški 

pušeljc. Iskrena hvala!

Kakšne možnosti financiranja imate 
pravne osebe in zasebniki, kadar 

razmišljate o novi investiciji

Pogosto lahko financirate širitev poslovanja z last
nim denarjem. Največkrat pa se pojavijo poslovne 
ideje, ki jih ne morete uresničiti, če ne pridobite 
tudi zunanjih sredstev.
Ko se boste poglobili v možnosti, ki vam jih ponu
ja trg, boste ugotovili, da jih je zelo veliko. Pri izbiri 
najugodnejše in najprimernejše rešitve za vaše 
razmere se posvetujte s strokovnjaki.
V NLB ima vsaka stranka svojega poslovnega 
skrbnika, ki je njen finančni svetovalec. Za vas bo 
poiskal najboljšo rešitev, ki bo lahko paket 
posameznih oblik financiranja - od dolgoročnih 
kreditov v domači ali tuji valuti do lizinga. Pri iskan
ju najboljše rešitve se boste s poslovnim skrb
nikom dogovorili tudi za višino obrestne mere, ki 
je odvisna od vašega dosedanjega sodelovanja z 
NLB in kreditne sposobnosti podjetja.
Za banko je zelo pomembno, da se podjetje 
oglasi pri njih takoj, ko začne razmišljati o novem 
projektu. Tako bodo lahko našli najboljšo rešitev, 
ki bo tudi hitro izvedljiva. Na koncu boste zado
voljni vsi-vi in poslovni skrbnik, saj bo vedel, daje 
stranka zadovoljna.

Dolgoročni krediti
Najboljšim strankam, ki z NLB poslujejo najmanj 
dve leti in imajo pri njih odprt aktiven poslovni 
račun, ponujajo v banki med drugim tudi NLB dol
goročne mikrokredite z ročnostjo do treh let. 
Najvišja vrednost dolgoročnega mikrokredita je 
40.000 evrov. Prednost teh kreditov je preprost 
postopek odobritve, saj mora stranka predložiti le 
osnovno zavarovanje.
Cenovno najugodnejša je ponudba NLB 
Dolgoročnih kreditov iz sredstev Evropske inves
ticijske banke (EIB). Poleg ugodne cene so to 
krediti z daljšo ročnostjo, ki jih lahko za infra
strukturne projekte najamete do 12 ali celo 15 let. 
Samostojnim podjetnikom in družbam iz 
dejavnosti, ki izpolnjujejo določene pogoje, v 
sodelovanju s Slovenskim podjetniškim skladom 
financiramo naložbe pod ugodnejšimi pogoji 
(subvencioniranje obrestne mere). Za zavarovan
je kreditov pa poleg običajnih zavarovanj, v skladu 
z dogovorom z regijskimi razvojnimi centri, spre
jemajo tudi garancije njihovih "garancijskih 
skladov".

Lizing
če želite poslovati bolj fleksibilno, je za vas 
primeren lizing, saj vam omogoča zakup različnih 
osnovnih sredstev. Sredstvo, ki ga boste uporabl
jali prek lizinga, lahko v primeru težav z likvidnos
tjo vrnete.

Tako sredstvo podjetju ne bo predstavljalo pri
hodnjih obveznosti, ki bi zviševale stroške poslo
vanja.
Izbirate lahko med finančnim in operativnim lizin- 
gom. Finančni lizing je namenjen predvsem 
strankam, ki želijo ob izteku obdobja lizinga 
postati lastniki predmeta lizinga. Operativni lizing 
pa je namenjen strankam, ki jih zanima predvsem 
uporaba, ne pa tudi morebitni nakup predmeta 
lizinga ob izteku pogodbenega obdobja. Več o 
prednostih ene in druge oblike lizinga si lahko 
pogledate na internetni strani www.nlbleasing.si.

Druge oblike financiranja
Podjetja, ki imate perspektivne načrte in pro
grame z visoko potencialno donosnostjo, lahko te 
financirate z denarjem iz NLB - sklada tveganega 
kapitala, kar je oblika lastniškega financiranja. V 
tem primeru v podjetje vstopi dodatni lastnik. 
Skladi tveganega kapitala imajo uveljavljene 
strokovnjake, kar lahko uspešno izkoristite za 
pomoč pri upravljanju podjetja. Prednost pa je 
tudi prost denarni tok podjetja v začetnih letih, saj 
poslovanje podjetja takrat ni obremenjeno z 
zahtevami po donosu oziroma s plačili lastnikom 
kapitala (dividende, obresti itd.), tako da se denar 
lahko vlaga v razvoj in to omogoča rast tudi v pri
hodnosti.
Nikakor pa ne smete pozabiti tudi na možnosti 
financiranja iz skladov Evropske unije, saj lahko 
dobite sredstva, ki vam jih ne bo treba vračati. V 
NLB vam bodo pri pridobivanju nepovratnih sred
stev pomagali tudi s celovito ponudbo svetovanja. 
Več si lahko preberete na spletni strani 
www.nlb.si/strukturniskladi.

Zavarovanje
V NLB vam za zavarovanje kredita ponujajo veliko 
različnih možnosti. Kredit lahko zavarujete z 
blanko menico z menično izjavo, s pobotom s 
sredstvi na poslovnem računu, poroštvom pravne 
osebe oziroma zasebnika, z zastavo prvovrstnih 
vrednostnih papirjev in denarnih sredstev, zasta
vo terjatev, zastavo premičnin in nepremičnin, 
zavarovanjem pri zavarovalnici ter z drugimi 
oblikami zavarovanja. Zavarovanje, ki ga zahteva 
banka, je odvisno od vsebine in lastnosti 
zaprošenega kredita.
Informativne izračune, z natančnejšim amortizaci
jskim načrtom, si lahko naredite sami na spletni 
strani www.nlb.si/financnikalkulator.
Za več informacij pa vas vabijo, da se oglasite v 
najbližji poslovalnici NLB ali pri vašem poslovnem 
skrbniku.

RESETQ.RIBN1CA•AsSIQL.NET



NASILJE MLADOSTNIKOV

Zadnje čase se veliko govori o nasilju otrok, mladostnikov 
po šolah. To je tudi mene navedlo k razmišljanju, kaj je 
krivo, saj imam otroke, ki so ravno v tem občutljivem obdob
ju odraščanja. Mislim, da smo res največ odgovorni starši. 
Toda takoj za nami so šola, družba oz. država, ki podpira tak 
sistem. Potrošništvo se ne razrašča le v velikih trgovskih 
centrih, ampak tudi v šolstvu, zdravstvu in še kje.
Nekdaj smo v okviru šole imeli brezplačne krožke za tuji 
jezik, šport... Danes tega ni več. Starši morajo danes vlagati 
v otroke ne le dušebrižno, ampak tudi finančno. Kar pa 
mesečno ne znese ravno malo. Le da gre otrok na tečaj 
angleščine, poleg izbere še kak šport, pa dobimo na koncu 
meseca visok račun, sploh če se le-ta na račun večjega 
števila otrok podvoji ali celo potroji. Pa starši ne plačujemo 
le teh obveznosti! Kje je še vse ostalo, kar se nanaša samo 
na šolo?
Namesto da bi se to spremenilo z devetletko, se mi zdi, da 
je samo še slabše. Izbirne predmete naj bi otrok izbiral 
glede na svoje interese, sposobnosti, nadarjenost.

Poglejmo le šport. Ta predmet naj bi bil nadgradnja telesni 
vzgoji. V njem se lahko učenci seznanijo le z eno vrsto 
moštvenega (ekipnega) športa, npr. košarko, ki se ga učijo 
eno leto. Ostanejo še nogomet, odbojka in rokomet. 
Naslednje leto bi otrok lahko spoznaval rokomet ali 
nogomet, toda ne. To ni možno. To je le enoletni predmet. 
Namesto da bi otrok v treh letih spoznal tri različne ekipne 
športe, bo v naslednjih letih spoznal šport za sprostitev, 
šport za zdravje... Kot nadgradnjo telesni vzgoji. Ko sem na 
roditeljskem sestanku vprašala, zakaj je temu tako, sem 
dobila odgovor, da predmet res traja le eno leto. Zakaj le 
eno leto, še vedno ne vem. Čeprav so se tudi ostali starši 
čudili temu in to obžalovali. No, toliko glede interesa in želja 
otrok. Če otrok želi kaj več od športa, naj pač plačajo starši. 
Torej, starši, - delat! Da bodo otroci lahko hodili k dejavnos
tim, ki jih zanimajo. To, da so v času, ko starši služijo denar, 
otroci sami doma, nikogar ne zanima. Potem se pa čudimo, 
zakaj takšni problemi v šolstvu, v družbi, z rodnostjo...

Bralka Mateja

NENADZOROVANO ZAŽIGANJE ZASTRUPLJA ZRAK
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Na veliki petek se je iz ciganskega naselja v Goriči vasi valil 
velik, črn oblak gostega dima. Več kot očito je bilo, da zopet 
žgejo odpadne kable, ki so jih dobili na tak ali drugačen 
način. To naj ugotavljajo za to plačani.
Zaradi močnega onesnaževanja zraka v celi Ribniški dolini 
je nekdo poklical na številko 112, od koder so bili aktivirani 
ribniški gasilci.
Ob prihodu drugega vozila je prišlo skoraj do incidenta, saj 
prebivalci naselja niso pustili, da bi ogenj pogasili.
To pa zaradi tega, ker ti nimajo časa, da bi kable olupili 
ročno, ampak jih je bolj enostavno zažgati, ne glede na to, 
kako na zdravje deluje gorenje plastične mase, ko se

sproščajo rakotvorne snovi, ki jih, hočemo ali ne, vdihava
mo vsi prebivalci naše doline.
Sprašujem se, do kdaj bo takšna toleranca do teh zastru
pljevalcev, ki samo za svojo korist počno prav vse, kar jim 
pride na misel.
Lep primer, kaj pomeni sežiganje katerih koli snovi, je 
članek, ki je bil objavljen v Nedelu. Prilagam ga, da si ga 
preberete tudi tisti, ki ste odgovorni in dopuščate takšno 
početje v Ribnici.

Matjaž Virant

Zelena zavest

Previdno pri kurjenju na prostem
Borut Tavčar

Kurjenje ostankov kmetijskih rastlin 
na kmetijskih obdelovalnih 
površinah po predpisih ni sporno, 
razen če obstaja možnost, da 
preraste v požar. V naseljih pa tudi 
tako kurjenje ni zaželeno, zlasti 
zato, ker oblak dima običajno 
doseže tudi bližnje stavbe. Tako 
imenovanega zelenega od reza 
marsikje niti ni treba zažgati, saj ga 
lahko kmetovalci in vrtnarji 
brezplačno oddajo lokalni 
komunalni službi, ki ga kompostira. 
Kurjenje odpadkov na prostem pa 
je prepovedano in nevarno, saj 
strokovnjaki napovedujejo, da bo 
to kmalu glavni vir emisij 
rakotvornih dioksinov v okolju.

I I redba o varstvu pred požarom 
v naravnem okolju določa, da 

se pri kurjenju v naravnem okolju 
ne sme uporabljati gorljivih tekočin 
ali materialov, ki pri gorenju razvi
jajo močan dim ali strupene pline 
oziroma so kako drugače škodljivi 
za okolje. V obdobjih, ko je za neko 
območje v naravnem okolju razgla
šena velika ali zelo velika požarna 
ogroženost, pa je kurjenje sploh 
prepovedano.

I Ravno tako je prepovedano kuriti
I ali sežigali ostanke kmetijskih ra

stlin na kmetijskih obdelovalnih 
zemljiščih (njive, vrtovi, sadovnja
ki, vinogradi, hmeljišča in travniki), 
če kurišče ni ustrezno urejeno, za
varovano in nadzorovano ves čas 
kurjenja. Zaradi požarne varnosti je 
treba ogenj pogasiti tudi, če malce 
močneje zapiha.
Na ministrstvu za okolje in prostor 
pravijo, da pravilnik o ravnanju z 
odpadki določa, da je treba odpadke 
predelati, če za to obstajajo tehnič
ne možnosti in možnosti nadaljnje 
uporabe predelanih odpadkov ali 
njihovih sestavin. Odpadki z vrtov 
in parkov sodijo med komunalne. 
Za ravnanje s temi skrbijo izvajalci 
lokalne javne službe ravnanja s ko
munalnimi odpadki. Tako rekoč 
vse odpadke z vrtov in parkov je 
mogoče predelati v kakovosten 
kompost.

Kurjenje odpadkov 
je nevarno!
Težave nastanejo, ko ljudje poleg 
vrtnih odpadkov ali iz povsem do
bičkonosnih vzgibov na prostem 
kurijo najrazličnejše odpadke. V že
lji po dobičku nekateri podjetneži 
na veliko sežigajo bakrene žice ozi
roma njihove plastične ovoje. Emi
sije, ki pri tem nastajajo, so brez 
dvoma zelo nezdrave.

Okoljevarstvene organizacije pa tu
di državne okoljske agencije v ra
zvitih državah si zaradi takšnih po
sledic prizadevajo za popolno pre
poved kurjenja gospodinjskih od
padkov. Zakaj? Odpadki so se v 50 
letih korenito spremenili. Med nji
mi so pretežno s klorom beljen pa
pir, plastična embalaža plastičnih 
izdelkov, izdelki, potiskani s strupe
nimi kemikalijami. Te lahko posta
nejo še bolj strupene, če jih kurimo 
pri prenizki temperaturi. Med emi
sijami je največ žveplovega dioksi
da, zaradi katerega so se pod plazom 
kritik znašle termoelektrarne na 
premog, in ogljikovega monoksida, 
ki se nekaj stokrat raje veže na he
moglobin kot kisik. Med drugimi 
onesnaževali so tudi benzen, stiren, 
formaldehid, dioksini in furani (ti 
so glavni vzrok za zahteve po prepo
vedi sežigalnic odpadkov), svinec, 
kadmij in krom.
Vsa ta onesnaževala lahko resno 
škodujejo zdravju ljudi ob kurišču 
pa tudi tam, kamor veter nosi dim. 
Ob daljšem izpostavljanju lahko po
škodujejo pljuča, ledvice, živčni si
stem in jetra, povzročijo večje tve
ganje za razvoj raka, bolezni srca, te
žave v reprodukcijskih zmožnostih 
in rasti. Že kratko izpostavljanje pa 
lahko spodbudi asmatični napad in 
vpliva na druga dihalna razmerja.

Rešeto £?S



Slovenija prvič
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Pred nekaj dnevi je 
Mednarodni denarni sklad 
(IMF) objavil pregled svetovnih 
ekonomij, na katerem je bila 
Slovenija prvič uvrščena med 
naj razvitejše države. Še nikoli 
doslej nismo dobili niti prib
ližno tako dobre ocene.
Ne prej, ko smo bili v 
Jugoslaviji, in ne potem, ko 
smo se odcepili kot njen 
najbolj razviti del. Pravzaprav 
se šele sedaj vidi, kakšno 
zavoro za Slovenijo je pomeni
la nekdanja skupna država s 
svojo socialistično - komunis
tično politiko.

Ta rezultat ni prišel sam od sebe. Veliko je bilo 
potrebno storiti v preteklih letih, marsikaj tudi 
v tem mandatu. Ne do te vlade in ne v tem 
mandatu nismo storili vsega optimalno ali 
najboljše, vendar pa smo predvsem v zadnjih 
dveh letih storili odločilne in dovolj dobre 
korake, da smo opazno izboljšali politični in 
gospodarski položaj Slovenije v Evropi in 
svetu.
Potrebno je priznati, da se nam je izplačal 
trud, ki smo ga usmerili za vstop v EU in NATO 
ter v izpeljavo reform in prevzem EVRA. Vstop 
v evropski denarni sistem, za katerega je bilo 
potrebno izpolniti izredno zahtevne kriterije, je 
že sam po sebi pomenil, da si je država pribo
rila posebno pozornost, status in položaj. Šele 
sedaj počasi spoznavamo, kaj pomeni, če 
imamo skupno evropsko valuto in kako 
poseben položaj ti pripada, če uspeš kot edini 
med množico tistih, ki se trudijo. Vsaj del 
gospodarske rasti, ki je podlaga za uspešen 
razvoj države, lahko brez dvoma pripišemo 
novemu, bistveno boljšemu položaju Slovenije 
v EU, ki si ga je pridobila z umno in verodos
tojno politiko na vseh ravneh. Posledica tega 
je povečano zanimanje Evropejcev za 
Slovenijo in njeno ekonomijo. 
Gospodarstveniki, ki imajo zelo aktivne stike 
predvsem s partnerji na evropskem trgu, radi 
povedo, da jih sedaj partnerji in konkurenca 
gledajo drugače. Mnogo bolj spoštljivo, lažje 
se pogovarjajo o pogojih poslovanja - o plačil
ih, cenah, dobavnih rokih, finančnih pogojih,... 
Mnogo lažji je tudi dostop do novih kupcev. 
To je še posebej pomembno, saj mora sloven
sko gospodarstvo zaradi majhnosti domačega 
trga predvsem veliko izvažati, če se hoče razvi
jati. Kljub tem prednostim pa morajo znati 
gospodarstveniki še vedno prepoznati trende 
in zahteve na področjih, na katerih delujejo, 
saj predvsem na njih sloni breme realizacije 
boljšega statusa Slovenije v mednarodnem 
okolju. In naši gospodarstveniki so uspešni, to 
jim vsekakor moramo priznati.
Izredno pomembna podlaga za silovit gospo
darski zagon Slovenije v zadnjih dveh letih so 
tudi reforme. Zadnja analiza Evropske komisi
je postavlja Slovenijo po uspešnosti izvedenih 
reform v sam vrh.

uvrščena med

Le Finska in Irska sta boljši in uspešnejši. 
Slovenija s še petimi državami (od 25-ih) se 
drži na tretjem mestu.
Z davčno in administrativno reformo se je 
istočasno razbremenilo veliko in malo gospo
darstvo in državljani nasploh. "Prihranjeni" 
denar se lahko vlaga v posodobitve, v nove, 
zahtevnejše programe/izdelke z več dodane
ga dela in večjim deležem znanja in z višjo 
ceno na trgu. To se dejansko tudi dogaja. 
Rastejo nova podjetja, odpirajo se nova delov
na mesta, v Evropo prodiramo z novimi, 
sodobnimi in konkurenčnimi izdelki. Odpirajo 
se povsem nove možnosti razvoja na gospo
darskem in na drugih področjih.
Zato se zmanjšuje tudi naš zaostanek za razvi
to Evropo. Bruto domači proizvod (BDP) na 
prebivalca (po kupni moči) je leta 2005 
dosegel že 82% povprečnega BDP držav EU. 
leta 2004 je bil le 
80%. Zaradi precej 
hitrejše gospo
darske rasti od 
evropskega 
povprečja v letu 
2006 pričakujemo, 
da se bo ta 
zaostanek še 
zmanjšal.
Trendom zadnjih 
dveh let moramo

Študentsko 
delo -
možnost za 
študente ali 
past

V zadnjem času se dosti piše o študentskem 
delu. Imate njegove zagovornike, pa tudi nasprot
nike. Namen uvajanja je bil nesporen: dati 
možnost zaslužka tistim študentom, ki pač niso 
imeli štipendije ali sredstev za študij, na drugi 
strani pa pokriti potrebe delodajalcev za kratko
trajna dela, ki jih z običajnimi delavci s sklepan
jem delovnega razmerja ne morejo, pa še kakšna 
prepotrebna koristna praksa se je opravila.

Sedaj se je 
dobra zamisel 
pokvarila; za 
nekatere mlade 
je to edina mož
nost zaposlitve, 
zato se fiktivno 
vpisujejo na 
fakultete da 
dobijo status 
študenta, ali pa

Poslančeva zapisnica
slediti. Izboljšave so možne na vseh področjih 
in temu moramo prilagoditi pristop. Še več 
moramo vlagati v znanje, izpeljati reforme tudi 
na področju delovnih razmerij, preveriti tuja 
spoznanja in najustreznejša vključiti v svoj 
gospodarski in družbeni koncept.

Prepričan sem, da bodo koraki, ki jih lahko 
doseže Slovenija v naslednjih letih, še 
bistveno večji.
Seveda se morajo temu prilagoditi vsi 
družbeni in gospodarski sistemi. Jasno je, da 
na preživetih modelih in "tekovinah..." ni 
mogoče graditi razvoja. Modele in razmišljan
ja, ki so veljali pred desetletji, ko smo trdo 
delali, istočasno pa kopičili razvojni zaostanek 
za Nemčijo in drugimi članicami Evrope, 
moramo opustiti. Sprejeti moramo sodobne 
izzive in se potruditi, da bomo v evropski in 
svetovni tekmi med najboljšimi.
Te generacije, ki sedaj poganjamo kolo razvo
ja Slovenije, smo dokazale, da smo v tej tekmi 
lahko med najboljšimi. Prepričan pa sem, da 
lahko še precej dodamo. Cim prej, tem bolje.

Jože Tanko 
poslanec SDS v DZ

vlečejo stalež študenta, da si zagotovijo delo. 
Delodajalci so zadovoljni s študentskim delom, 
ker je to najcenejša delovna sila in najbolj fleksi
bilna ali, če hočete, prožnost brez primere.
Tako prožnega zaposlovanja ne najdete nikjer. Za 
to delo ni minimalnih tarif, omejenega delovnega 
časa in tudi ne odpovednih rokov - niti en dan ne, 
še celo ura ne. Ravno tako ni odmorov za malico, 
kaj šele plačane malice, letnega dopusta, ni 
prehrane med delom, zagotavljanje pokojninske 
dobe, nadomestila za čas bolezni in...Skratka, 
popoln nič. In nekateri mladi delajo na tak način 
že več let brez protestov, vdani v usodo. Štu
dentska organizacija, zastopnica študentov, tudi 
ne reče nič, saj si od vsake ure študentskega 
zaslužka utrga nekaj denarja zase.
Zanimivo, da na to nič ne porečejo sindikati - so 
čisto tiho, pri pogajanjih o delovnih razmerjih pa 
bi za samo skrajšanje odpovednega roka šli na 
ulice, četudi z odpovednim rokom nihče nič ne 
zgubi, a kaj, ko je potrebno navidezno igrati, da si 
za delavce. In pod takimi pogoji dela pravzaprav 
vsak dan 25 tisoč študentov, vdano, brez 
protestov in tožb. Toliko delovnih mest, ki bi jih 
vsaj polovico lahko pokrili brezposelni. 
Študentsko delo povzroča nelojalno konkurenco 
na trgu delovne sile in povečuje brezposelnost. 
Ali niso naši otroci naša prihodnost? Generacija, 
na kateri Slovenija stoji?

ES .Rešeto



Nam je res čisto vseeno, kakšen bo naš jutri? Za 
to gre, za generacijo, ki prihaja, pa je njen del na 
stranskem tiru. In kako naj pričakujemo od te 
generacije, da si bo ustvarila družino in imela 
otroke? Težko! Porečete, zakaj tega ne uredite? 
Bil je predlog v tej smeri, a je padel - v parlamen
tu ni bilo zanj potrebne večine, ker so nekateri 
klecnili pred javnostjo, da bi se zamerili študen
tom - tako bi namreč pisalo in se govorilo v medi
jih. Zamerili bi se samo študentski organizaciji, 
bilo bi pa v korist študentom. Vse, kar zagovarja 
študentska organizacija, ni vedno dobro za štu
dente, enako velja tudi za sindikate...
Zato pa potrebujemo voditelje, ki se ne zaustavi
jo ob vsaki nevarnosti, da bodo zgubili drobec 
naklonjenosti in všečnosti. Če so prepričani, da 
se zavzemajo za dobro ljudi, bodo vztrajali in prišli 
do cilja. Kar poglejte zgodovino in dobili boste 
odgovor.

Mag. Janez Drobnič, 
poslanec v Državnem zboru

SEMINAR ZA 
ROKOMETNE 

SODNIKE

Društvo rokometnih sodnikov 
Ribnica vabi vse zainteresirane, ki 
bi želeli postati rokometni sodniki, 
da bo v mesecu maju pričelo s semi

narji za mlade sodnike.
Posebej so vabljeni vsi, fantje ali 

dekleta, stari do 20 let, oz. vsi, ki so 
se v preteklosti že ukvarjali z 

rokometom.
Prvi seminar bo v četrtek, 10. 

maja, ob 19. uri v sejni sobi 
Območne Obrtne zbornice Ribnica, 

na Vrvarski poti 3, v Ribnici. 
Dodatne informacije dobite na 

tel. št. 040/ 359 153.

Športno društvo Lončar prireja

15. PRVOMAJSKI 
TURNIR V MALEM 

NOGOMETU

1. maja od 9. ure dalje 
v športnem parku 

Dolenja vas

Vabljeni na ogled športnega 
dogodka!

VARNO DELO S 
TRAKTORJEM

V organizaciji Zavoda za gozdove Slovenije, 
Krajevne enote Ribnica, je 4. aprila potekal sem
inar za lastnike gozdov na temo varnega dela s 
traktorjem pri spravilu lesa. Stroške seminarja je 
delno krila tudi Občina Ribnica. Ribniški revirni 
gozdarji so se zelo potrudili in privabili na semi
nar 33 lastnikov gozdov. V gasilskem domu 
Rakitnica je najprej potekal teoretični del, inštruk
tor Borut Horvat iz Srednje gozdarske šole je na 
razumljiv način podal poudarke iz cestnopromet
nih predpisov, ki se nanašajo na vožnjo s traktor
jem in priključki po javnih cestah. Kot smo lahko 
izvedeli, je spravilo lesa v zasebnih gozdovih 
poleg sečnje med najbolj nevarnimi opravili, nez
gode s hujšimi telesnimi poškodbami ali celo 
smrtjo so v Sloveniji zelo pogoste in v primerjavi 
s sosednjimi državami (Avstrija, Nemčija) dosti 
številnejše. Razlogi so različni, najbolj jim botru
jejo neizkušenost, nepazljivost lastnika ter starejši 
traktorji. Velikokrat tudi ni poskrbljeno za osebno 
varovalno opremo traktorista.

Po kratkem odmoru je sledil praktični del semi
narja. Skupaj smo se odpeljali v gozd, na parcelo 
enega izmed udeleženih lastnikov, kjer nas je že 
čakal traktor z enobobenskim vitlom. Seznanili 
smo se z vsemi sestavnimi deli vitla (žična vrv, 
drsniki, poveznice) ter dodatno opremo, ki jo zelo 
pogosto uporabljamo, to so cepin, sekira, 
škripec, pas za vezanje škripca ter nepogrešljiva 
motorna žaga. Nato je inštruktor zelo nazorno 
prikazal vse faze spravila lesa (zbiranje in vlačen
je), predvsem pa pravilne delovne postopke pri 
razvlačevanju žične vrvi, vezanju s poveznicami 
na drsnike in privlačevanju do vitla. Iz budnega 
opazovanja lastnikov in glasnimi komentarji 
udeležencev se je dalo razbrati, da jim je zadeva 
bolj ali manj jasna. Zelo uporaben pri spravilu je 
škripec, ki nam dobro služi pri spreminjanju 
smeri kosov, da bi se izognili oviram ali za 
obvarovanje pomlajenih površin. Seveda je 
pomembna uporaba pasa, da ne poškodujemo 
lubja drevesa. Inštruktor nam je za konec prikazal 
še koristno uporabo škripca pri vlačenju težjih 
kosov, kjer podvojimo vlečno moč vitla, kar so 
nekateri lastniki videli prvič.
Na Zavodu za gozdove smo bili zelo zadovoljni s 
kakovostjo prikazanega teoretičnega in prak
tičnega dela, s samim potekom seminarja in zan
imanjem zanj. Posebej smo zadovoljni zaradi 
velikega števila udeležencev. Seminarje s tako in 
podobno tematiko bomo na Krajevni enoti 
Ribnica organizirali tudi v prihodnje.

Spremljamo... 1
USPEHI RIBNIŠKIH PODJETIJ

Sporočilo za 
javnost (Riko 
d.o.o.)

Po uspešni izgradnji hotela Peter 
I. v Moskvi se podjetju Riko 
d.o.o., ki ga vodi Janez Škrabec, v 
tem mestu obetajo novi gradbeni 
posli.
V Moskvi so podpisali dve novi 
pogodbi za izvedbo projek
tantskih del, in sicer za izgradnjo 
poslovnega kompleksa na 
območju olimpijskega kompleksa 
Lužniki v centru Moskve ter za 
gradnjo hotelsko-trgovinskega 
centra v mestni četrti Krilatskoe v 
Moskvi. Oba hotela bosta na 
prestižnih lokacijah v Moskvi, kjer 
v prihodnjih letih pričakujejo velik 
razmah obnov in gradenj novih 
hotelov.

Lužniki so danes eden največjih športno-zabav- 
iščnih kompleksov na svetu. Skupna površina 
presega 180 ha in obsega 140 različnih šport
nih poslopij s skupno kapaciteto za 3.500 ljudi. 
Hotel se bo ponašal s 4 zvezdicami in bo imel 
339 sob. Poleg hotelskega bo v kompleksu še 
obsežen poslovni del, namenjen pisarnam in 
poslovnim prostorom. V delu, odprtem za 
javnost, pa bodo predvsem konferenčne dvo
rane, trgovine in restavracije. Skupna površina 
kompleksa bo okoli 40.000 m2, skupna vrednost 
investicije pa bo predvidoma znašala 140 mili
jonov evrov.
Hotelsko-trgovinski kompleks v mestni četrti 
Krilatskoe bo na eni glavnih vpadnic v mesto - 
Rubljovskoe šose, ki je hkrati med 
najprestižnejšimi lokacijami v mestu z luksuznimi 
bivalnimi soseskami. Ob evropskem štirinad
stropnem trgovinskem centru bosta zgrajena 
smučarski center z možnostjo smučanja čez vse 
leto in hotelski blok. Tudi ta hotel s skupno 
površino 40.000 m2 in 500 sobami se bo pon
ašal s 4 zvezdicami. Skupna vrednost investicije 
bo okoli 180 milijonov evrov, ki jih bosta zago
tovila investitorja "Mobilna tehnika" in banka 
"NOMOS".
Kot kaže, se Riku d.o.o. obeta tudi izvedba grad
benih del pri obeh projektih. Hotela bosta pred
vidoma zgrajena do konca leta 2009.
Moskovski trg hotelov je trenutno zagotovo 
najprivlačnejši v Evropi. Število tujih turistov in 
poslovnežev v Moskvi stalno narašča, povpreč
na zasedenost sob v hotelih s 4 in 5 zvezdicami 
pa je 70%. To potrjuje tudi izkušnja RIKA, ki je 
lani zaključil z obnovo hotela Budimpešta, ki se 
danes imenuje Peter I. Hotel je bil prvotno 
predviden s 3,5 zvezdic, nato pa prekatego
riziran na 5 zvezdic. V hotelu le stežka dobite 
prosto sobo, a tudi v primeru, da jo dobite, 
boste zanjo odšteli med 350 in 400 evri.

&EŠBTO
Boštjan Tanko, ZGS, KE Ribnica
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Devetošolci načrtujejo svojo 
poklicno kariero

V ENAKI MERI 
< ZANIMANJE ZA 
^ GIMNAZIJSKO IN 

STROKOVNO 
> ŠOLANJE

Nahajamo se v času, ko učenci zadnjih razredov 
osnovne šole oddajajo prijavnice za vpis v sred-
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njo šolo. Za nekatere odločitev glede nadaljnjega 
izobraževanja ni bila težka, drugi so se zelo težko 
odločili. Učenci so si poklicni cilj oblikovali skozi 
leta osnovnega šolanja. Iskali so se v svojih 
interesih, osebnostnih lastnostih-karakterju in ne 
nazadnje v znanju, ki so ga dokazovali z ocenami. 
Na šoli smo enim in drugim učencem ponudili s 
področja poklicnega informiranja in svetovanja 
zelo kvalitetno in pestro paleto različnih možnosti.

Spoznavanje samega sebe
S šolsko poklicno svetovalko - psihologinjo so 
učenci na začetku šolskega leta pri pouku spoz
navali samega sebe. Spraševali so se: "Kakšen 
sem, v čem se razlikujem od drugih ljudi? Katere 
dobre lastnosti mi pripisujejo drugi ljudje? Kaj 
rad počnem? V čem sem dober? Katerih last
nosti nimam?" Spraševali so se o teh in podob
nih osebnostnih lastnostih.
V naslednji uri druženja pa so spoznavali različne 
poklice in pogoje za vpis v nadaljnje oblike izo
braževanja. Izpolnili so tudi Poklicni kažipot, ki 
služi kot priročnik pri poklicnem odločanju.

Predstavitev poklicev preko Centra za pok
licno izobraževanje
Zainteresirani učenci so imeli v letošnjem letu 
možnost podrobno spoznati poklice bolničarja, 
zdravstvenega tehnika, prometnega tehnika, veči
no poklicev s področja kovinarstva in strojništva 
ter gradbeništva, poklic kuharja, natakarja, 
gostinskega in turističnega tehnika, mizarja, 
oblikovalca kovin, policista, gasilca.
Po tej poti so lahko spoznali tudi šolanje za 
ekonomskega tehnika in program gimnazije. 
Poklice in potek šolanja so podajali predstavniki 
srednjih šol izvajalk določenega programa ter 
predstavnik nosilec poklica iz prakse. V nadalje
vanju so imeli možnost obiska v delovnih organi
zacijah, kjer so si v živo ogledali značilnosti 
posameznega poklica.

Individualno poklicno svetovanje
Na naši šoli je to prav tako utečena oblika dela na 
področju ponudbe v načrtovanju poklicne kariere 
učencev. Predvsem za starše je to pomembna 
možnost. Le redki starši in učenci se individual
nega poklicnega svetovanja pri šolski psihologin
ji ne udeležijo (letos samo dva od 115). Smo ena 
izmed redkih šol, ki ponudi to možnost vsem 
staršem in učencem zaključnih oddelkov. V 
sklopu tega so bili nekateri izrazito neodločeni 
učenci napoteni na opravljanje preizkusa Kam in 
kako na Urad za delo v Ribnici, kar jim je gotovo 
približalo dokončno poklicno odločitev.

PRIŠLA STA 
POMLAD IN 
25. MAREC...

Prišla je pomlad, čeprav nam je zima 
pokazala, da nas še ni pozabila.
Toplo sonce se trudi ogrevati zemljo in 
priklicati življenje v naravo. V tem lepem 
času pa je tudi najlepši praznik, saj praznujejo 
naše drage mamice in seveda tudi očki.
Brez vaše skrbi, ljubezni in truda, dragi starši, si 
ne znamo predstavljati sončnih dni.
Da bi vam lažje 
povedali, kako vas 
imamo radi, vas prosi
mo, da prisluhnete 
našemu programu.
S temi besedami je 
učenka četrtega razre
da nagovorila starše in 
ostale obiskovalce, ki 
so se zbrali na deževno 
nedeljo v domu na 
Grmadi. Letos so nam
reč učenci OŠ Sušje z 
učiteljicami na pobudo 
ge. Majde pripravili kul
turni program ob 
materinskem dnevu v 
sodelovanju s
Turističnim društvom 
Grmada. Poleg tega 
so učenci naslikali 
portrete mamic, ki sojih upravniki doma razstavili 
na panoje, kjer so si jih obiskovalci lahko ogledali 
in se na njih prepoznali.
Ob zaključku programa so otroci svojim staršem 
poklonili tulipan, posladkali smo se z okusnim 
pecivom in odžejali s toplim čajem.
Ne samo za pobudo, ampak tudi za cvetje, 
pogostitev in gostoljubje se zahvaljujemo družini
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Golob, ki skrbi za dom na Grmadi, zahvala pa 
velja tudi Turističnemu društvu Velike Poljane in 
seveda vsem staršem in obiskovalcem, ki so se 
kljub slabemu vremenu dobre volje odzvali 
vabilu.

Posebno smo bili veseli spodbudnih besed 
domačinov, ki se zavedajo, da takšne prireditve 
pomenijo povezanost kraja s šolo in ljudi med 
seboj.

Marija Lovšin 
Foto Marko Košir

PREIZKUS NOVINCEV V 
GLASBENO ŠOLO 

ZA INSTRUMENTE IN PETJE

bo v

torek, 22. maja od 17. do 19. 
ure, in v četrtek, 7. junija ob 17. 

uri.

V predšolsko glasbeno vzgojo se lahko vpišejo 
učenci, stari 5 let. V glasbeno pripravnico se lahko 

vpišejo učenci, stari 6 let.
Vpis za njih bo od 21. do 31. maja 

vsak dan med 14. in 15. uro v tajništvu šole.

<?8 Rešeto



IMAMO RES VSI ENAKE 
MOŽNOSTI?

Nimamo veliko možnosti za zdravo 
preživljanje prostega časa. Možnosti 
v Ribnici so minimalne, saj ni niti 
kina, kije bil včasih, Grad pa so 
zasegle droge in pijača. Na žalost 
tako je, in mladi upamo na spre
membe.
Predvsem pogrešamo plesišča, 
mladinski center.Vemo, da v šoli ni 
prostora za ples, zato ga organizira
jo v gostišču Pugelj. Mogoče bi 
morali biti plesi tam pogosteje in 
tudi vsak teden. Primerni bi bili 
tudi animatorji oziroma delavnice 
čez leto, ne samo med glavnimi 
počitnicami. In ali je res preveč, če 
bi zaposlili na občini kakšnega peda
goga, ki bi nas spremljal pri 
odraščanju, nam pomagal in nam 
svetoval?!
Mislim, daje bilo v času volitev kar 
nekaj obljub o prostorih za mlade, o 
ureditvi igrišč in govora o pro
gramih za otroke v poletnih mese
cih. A mladi si želimo zdravo 
preživljati prosti čas ne le poleti, 
ampak tudi čez vse leto.V Ribnici se 
že gradi dom za starejše občane, a o 
mladinskem centru in prostorih za 
mlade kljub obljubam ni" ne duha ne 
sluha.Tudi mladi smo del prebivalst
va in mislim, da si zaslužimo vsaj 
nekaj malega prostora v Ribniški 
dolini, kjer bi se lahko shajali in se 
zdravo zabavali.
Mislim, da se vsi strinjamo, daje 
skrajni čas, da vodilni nekaj naredi-

VRTEC RIBNICA - 
EKOVRTEC
Utrinki ob praznovanju mednar
odnega dneva vode 22. marca

Otroci so eksperimentirali z vodo ter likovno, 
glasbeno in plesno ustvarjali.

Koordinatorka: MOJCA SEVER MRHAR

Opazovanje tauenja snega

Rešeto

jo. Ne mislim na učitelje, ki se mak
simalno trudijo, ampak na pristojne 
v občini, gospoda župana in občin
sko upravo. To ni več prošnja nas 
mladih, ampak je že klic na pomoč!

Mladi vam bomo vedno priskočili na 
pomoč, saj gre za nas. Upamo, da 
prošnja ne bo spet nova smet. 
Poskušali bomo po svojih najboljših 
močeh in se ne bomo vdali.

Po razpravi zapisali: 
Jana Pejeh in Anamarija Šmalc, 9. b

PRIPRAVA UMONADE

- (p)ostanite eko -

Še povabilo
Pridružite se nam pri zbiranju 

odpadnega papirja, tonerjev in 
kartuš.

Oglejte si razstavo na galeriji 
vrtca "Moj kraj Ribnica."

Obisk odprtih dni na nekaterih srednjih 
šolah
V nekaj zadnjih letih nekatere šole v naši regiji 
med celim letom ponujajo t.i. odprte dneve šole.
V tej obliki informiranja imajo učenci in starši 
možnost spoznati utrip dela in življenja na srednji 
šoli v celoti. Na nekaterih odprtih dnevih so deve- 
tošolci lahko prisotni tudi pri pouku. Glede na to, 
da gre za kvalitetno obliko predstavitev, vzpodbu
jamo učence in starše za obiske teh dni.
Letos so predstavitve potekale na Gimnaziji 
Želimlje, Srednji šoli za elektrotehniko in računal
ništvo v Ljubljani, na Gimnaziji Ledina, na 
Šolskem centru za pošto, ekonomijo in teleko
munikacije v Ljubljani, v Srednješolskem centru 
Grm Novo mesto, na Srednji šoli tehniških strok 
Šiška. Nekateri naši učenci so se skupaj s starši 
udeležili teh predstavitev.

Obisk Srednje šole Kočevje in podjetja LIK 
Kočevje
V zadnjih letih se je še posebno intenziviralo 
sodelovanje med Srednjo šolo v Kočevju in našo 
šolo. Učence, zainteresirane za poklic mizar, smo 
peljali na ogled podjetja LIK Kočevje.
V delavnicah so skupaj z učiteljem praktičnega 
pouka izdelali izdelek iz lesa, potem pa so odšli 
še na ogled proizvodnih prostorov. Predstavljena 
jim je bila tudi Srednja šola Kočevje.
S tem načinom želimo učence pritegniti v izo

braževanje za poklice s področja tehniških strok, 
še posebej strokovnjakov praktikov.
Velike potrebe se ne kažejo samo na področju 
lesarstva, ampak so te v podjetjih v Ribnici izrazite 
v kovinarstvu in strojništvu. Na teh področjih so 
podjetja celo pripravljena štipendirati svoj bodoči 
kader.

Roditeljski sestanek za starše zaključnih 
oddelkov
Srečanje je namenjeno staršem, vendar se ga 
vsako leto v večjem številu udeležujejo tudi učen
ci, saj so le-ti nosilci odločanja o svoji poklicni 
karieri. Čeprav je to že utečena oblika srečevanja 
s starši, je vsebina vsako leto drugačna. Poteka v 
skladu s spremembami v izobraževanju in v 
družbenem dogajanju nasploh. V sklopu tega 
sodelujemo tudi z Obrtno zbornico Slovenije.
Na naše vabilo se radi odzovejo. Letos sta sode
lovala v osvetljevanju problematike obrtnega in 
poklicnega izobraževanja ga. Janja Meglič z 
Obrtne zbornice Slovenija in g. Pavle Hočevar z 
Območne obrtne zbornice Ribnica.

Za zaključek
Prijavnice za vpis v srednjo šolo so za letošnje 
leto oddane. Za splošno izobraževanje (gimnazi
je) se je odločilo 43 učencev ali 37 % , za pro
grame srednjega strokovnega oz. tehniškega izo
braževanja (štiriletne šole) se je odločilo 44 
učencev ali 38 %, za programe srednjega poklic
nega izobraževanja 28 učencev ali 24 % in za 
program nižjega poklicnega izobraževanja (2,5- 
letne šole) 1 učenec. Med poklici srednjega pok
licnega izobraževanja izstopajo avtoserviserji s 
kar 7 prijavami, med poklici srednjega strokovne
ga in poklicnega izobraževanja pa tehniki 
zdravstvene nege z 11 prijavljenimi učenci. 
Opažamo pa tudi porast interesa za strojne 
tehnike - 4 učenci.
Kako kvalitetno in pestro je potekalo poklicno 
informiranje in svetovanje na naši šoli, pa bodo 
ocenjevali starši učencev in ne nazadnje učenci 
sami.

NENA VVEITHAUSER-PLESNIČAR, 
univ. dipl. psiholog
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Alkohol? Ne, hvala!

JOGA ZA OBA 
SPOLA

[/:{ Jogijski položaji ali asane so vedno koristni za 
* vse, nekatere pa še bolj za določen spol. 
M Predstavljeni sta asani: zanjo varianta sveče, če 
' ima težave z zadrževanjem vode ali mora zaradi 

f® tega vstajati ponoči; približno v tej smeri učinkuje 
gg; asana orel zanj. Učinki bodo le ob vsakodnevnem 
™ izvajanju. Oba lahko naredita kar obe in priključi

ta še kakšno, da bo učinek vsestranski. Odločite 
se in vztrajajte - disciplina je lepa čednost, ki nam 
pokaže, kako obvladujemo sami sebe.

GARUDASANA-

Začetni položaj:
vzravnana stoja.
Pozornost:
na ravnotežje.
Dihanje:
usklajeno z gibanjem; 
v končnem položaju 
vzravnano gibanje.
Število ponovitev: 6
(3x desna noga in 3x 
leva noga).

Izvajanje:
Stojite vzravnano. Noge držite skupaj. Da bi 
vzdrževali ravnotežje, se osredotočajte na izbrano 
točko pred seboj. >Dvignite roke in levo ovijte 
okrog desne roke. Sklenite dlani. Telesna teža naj 
bo na levi nogi. >Levo nogo v kolenu nekoliko 
pokrčite. Desno nogo ovijte (od sprednje proti 
hrbtni strani) okrog leve. >Sklonite se, tako da se 
z levim komolcem dotaknete desnega kolena. 
Hrbet naj bo čim bolj zravnan. >Dihajte normalno. 
Vztrajajte v opisanem položaju. >Vrnite se v začet
ni položaj. >Ko obvladate asano, jo vadite z 
zaprtimi očmi in se osredotočajte na ravnotežje. 
>Asano ponovite v nasprotni smeri.

Sedaj je sezona cvetnega prahu, ki 
mnogim povzroča alergije, 
če jo želite zmanjšati ali odpraviti, 
se naučite jogijsko tehniko neti ali 
čiščenje nosa.
Pokličite 041/ 361 989 ali 8369 
900.

Učinkovanje: Povečuje zbranost. Izboljšuje 
ravnotežje. Vzpostavlja duševno ravnovesje. 
Dobro deluje na moške spolne organe in lajša 
težave s prostato. Krepi nožne mišice, noge in 
stopala.

V zdravstvenem domu Ribnica je 16. aprila 
potekal sestanek šolske skupnosti OŠ dr. 
Franceta Prešerna. Ponavadi se pogovarjamo o 
temah, ki so v življenju problematične. V 
počastitev nedavno minulega mednarodnega

dneva zdravja smo si tokrat izbrali pogovor na 
temo alkohol. Višja medicinska sestra, Anka 
Debeljak, je skupaj z nami izvedla zanimivo 
delavnico. Najprej je na list papirja napisala bese
do alkohol, nato pa smo učenci na ta list pisali 
besede, ki so nam prišle na misel ob tem naslovu.

Nadaljevali smo s poslušanjem zgodbice o 
domači zabavi skupine mladostnikov, v katero se 
je pritihotapil alkohol. Po tem uvodu smo se 
razdelili v skupine, kjer smo najprej odgovorili na 
vprašanja, ki smo jih dobili, in se pogovorili o dani 

temi. Nekateri izmed učencev 
so nadaljevali zgodbo, drugi so 
pisali, risali in ustvarjali plakate 
na temo o posledicah zlorabe 
alkohola. Oblikovali smo 
varovalne znake, ki opozarjajo 
pred posledicami uživanja alko
hola, razmišljali, kako se lahko 
mladostniki zabavamo brez 
alkohola, in postavljali smer
nice, kako naj odrasli zmerno 
uživajo alkohol.
Ko smo končali s svojim 
delom, smo ga predstavili še 
drugim skupinam.
Delavnice se nas je udeležilo 
31 učencev predmetne stopn
je. Ob prijaznem in strokovnem 
vodenju Anke Debeljak je le-ta 
pomenila nov korak pri našem 

osveščanju o škodljivih posledicah zlorabe alko
hola.

Mirjam Kromar, 
OŠ dr. Franceta Prešerna Ribnica, 7.d/9

REŠEVALI SMO SIVEGA BRATA!

Ribniški skavti smo 14. aprila pripravili drugo 
informativno srečanje najmlajših skavtov, kjer 
sledimo zgodbi Knjige o džungli, ki je bilo namen
jeno otrokom, starim od 7 do 11 let. Pred ribniško 
cerkvijo se je zbralo 26 volkuljic in volčičev, 
pripravljenih na reševanje Sivega brata. Najprej 
so nas stari volkovi pripravili na lov: z Bagiro smo 
razmigali svoja še malce zaspana 
telesca, Akela nas je naučila 
džungelsko pesmico, v posebni 
molitvi pa smo z Balujem prosili 
Boga, da bi nas spremljal čez dan.
Ko smo se razdelili po manjših 
gručah, nam je Čil povedal za sledi, 
ki so jih za seboj pustili Bandarlogi.
Sledila sta volčji pozdrav "Dober 
lov!" in klic "Kar najbolje!", nato pa 
smo se hitro odpravili na sled opi
cam, ki so ugrabile Sivega brata. Na 
poti smo pozorno gledali za sledmi, 
ki so nas pripeljale do posamezne 
točke. Po opravljenih nalogah 
(naučili smo se volčja zakona in 
mojstrske besede, s pesmijo smo 
pregnali kače, s pomočjo vrvi smo 
našli novo sled), ki so nas tam 
čakale, smo dobili plene - banane, ki 
smo jih morali prinesti do zadnje točke. Po dolgi 
in naporni poti skozi džunglo, ki je polna 
nevarnosti in pasti, smo prišli do Mrzlih brlogov, 
kjer domujejo Bandarlogi. Ker nam tudi po 
izročitvi vseh plenov niso želeli izpustiti Sivega 
brata, smo se z njimi pomerili v posebni opičji igri.

Ker so vse tri gruče premagale opice, smo uspeli 
rešiti našega prijatelja. Pridružila sta se nam tudi 
mama Rakša in ata volk, ki sta nas v zahvalo za 
uspešno opravljeno nalogo povabila na vesel
jačenje ob Rdeči roži, ki bo 16. junija. Za 
natančnejše informacije pozorno glejte, kje se bo 
pojavila kakšna sled, ki vas bo pripeljala do tja.

Do srečanja ob Rdeči roži vam želimo dober lov 
in kar najbolje opravljanje vseh svojih dolžnosti! 
Lep džungelski pozdrav!

Akela, Bagira, Balu, Čil in Sivi brat 
Foto K. Merhar

Rešeto

Srečanje smo zaključuj s pesmijo pri ostankih gradu na 
Bregu
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PLANINCI LANI IZVEDLI KAR 24 
POHODOV

Ribniški planinci so se 13. apri
la zbrali v gostilni Pri Pildarju, 
kjer so imeli že 28. redni letni 
občni zbor.

Pred uradnim delom je Milan Mlakar iz Kočevja 
predaval o 7134 metrov visokem Peak Leninu v 
Kirgiziji, o pripravah na odpravo, o doživetjih,

Foto Stane Babič

ljudeh, naravi in samem vzponu. Na samem 
začetku občnega zbora 
je predsednik PD 
Ribnica Stane Babič 
pozdravil zbrane plan
ince in ljubitelje gora, 
bilo jih je malo več kot 
40, prav posebej pa 
goste iz PD Kočevje in 
predsednico 
Meddruštvenega odbo
ra planinskih društev 
Ljubljana Marinko Koželj 
Stepic. Babič je nato 
spregovoril o delovanju 
društva v preteklem letu, 
o delu, pohodih, planins
ki koči pri Sv. Ani na Mali 
gori, dežuranju, gospo
darjenju, žal pa tudi o 
štirih nepovabljenih 
obiskovalcih v koči, zato 
se bo v kočo namestilo 
dovolj učinkovit alarmni 
sistem. "Naša glavna 
dejavnost, obiskovanje 
gora, je potekala po sprejetem planu pohodov. 
Pretekla sezona je bila predvsem namenjena 
spoznavanju neznanih kotičkov domovine in oko
lice, zato smo precej obiskovali brezpotja in neoz
načene poti, kot so Debeli vrh in Ogradi, 
Trupejevo poldne in Dleskovška planota. Precej 
je bilo izletov tudi izven meja: na Hrvaškem 
Plitvice, skupaj s PD Kočevje Učka, jeseni 
Narodni park Paklenica, kjer smo uspešno osvo
jili najvišji vrh Velebita, Vaganski vrh. V Avstriji smo 
obiskali Pristovški Storžič ter za mnoge prvi triti- 
sočak, Hafner," je poročal predsednik ter nadal

jeval, da je na vseh pohodih poglavitna varnost, 
zato je bilo potrebno kakšno turo tudi skrajšati ali 
spremeniti. Vodniški odsek je načrtoval 26 
pohodov, dva sta odpadla zaradi slabih vremen
skih razmer. "Na vseh pohodih smo se imeli lepo, 
se kaj novega naučili in spoznali." Izvedena sta 
bila tudi tradicionalna pohoda v Jelenov Žleb in 
po Ribniški planinski poti (oba pohoda sta vsako 

leto bolj obiskana). Po ribniških 
poteh pa so vodili tudi nekaj 
skupin iz drugih planinskih 
društev, ki so zaprosili za 
pomoč in vodenje. Zelo pridni 
so tudi markacisti, ki kljub majh
nemu številu, marljivo, načrtno 
delajo in skrbno vzdržujejo 
RPP. Predsednik pa je pozval 
še ostale, ki imajo čas in voljo, 
da se jim pridružijo ter pomaga
jo, da bodo ribniške poti še 
naprej varne. Mladinski odsek 
je bolj v mirovanju, organizirajo 
pa skupaj z vodniškim odsekom 
tradicionalni nočni pohod k Sv. 
Ani za vse mlade, po srcih in 
letih. Z veseljem je predsednik 
povedal, da je v letošnjem 
šolskem letu zopet začel delo
vati planinski krožek na OŠ dr. 
Franceta Prešerna v Ribnici, ki 

ga vodita predsednik in učiteljica Damjana Arko,

i
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Eden zadnjih pohodov je bil “po poteh štirih brigad" Foto Igor Kastelic

obiskuje pa ga okoli 25 učencev, željnih razisko
vanja. Planinski krožek deluje uspešno tudi na Oš 
dr. Ivan Prijatelj v Sodražici, vodi ga Helena 
Drobnič.
V letu 2006 je bilo v PD Ribnica včlanjenih 91 
planincev, a kot je dejala Koželjeva, je društvo 
aktivno kot bi imelo najmanj 200 članov. Občni 
zbor se je zaključil z družabnim večerom ob slast
nem golažu, klepetu in smehu.

Zdenka Mihelič

.Rešeto

SARVANGASANA - sveča (različica)

Začetni položaj:
sarvangasana.
Pozornost:
na višuddi čakro.
Dihanje: normalno.
Število ponovitev:
1.

Izvajanje: naredite
sarvangasano.
Ostanite v tem 
položaju. Opazujte 
dihanje oziroma pre
del, ki na telesni ravni 
ustreza višuddi čakri. >Noge pokrčite v kolenih. 
Goleni naj sproščeno visijo. Stegna in hrbet naj 
bodo v navpičnem položaju. Vztrajajte v 
opisanem položaju. Vrnite se v sarvangasano. 
▻Postopno spuščajte dvignjene noge in hrbet na 
tla. Sprostite se v legi na hrbtu. >Po opisani asani 
naredite nasprotno asano - MATSJASANO (ribo).

Učinkovanje: Spodbuja delovanje ščitnice in 
srca. Pospešuje krvni obtok. Usklaja delovanje 
višuddi čakre. Krepi mišice vzdolž hrbtenice in 
zadnjične mišice. Razteza mišice sprednje strani 
stegen in vratne mišice. Pospešuje vračanje krvi 
iz nog v srce, zato preprečuje nastanek 
hemeroidov in zastoj krvi v venah. Pomaga proti 
povešenosti organov v medeničnem predelu. 
Ženske, ki so rodile, naj bi sarvangasano začele 
vaditi nekaj tednov po porodu.

Opozorilo: Ne vadite pri hiperfunkciji ščitnice, 
visokem krvnem tlaku, bolečinah v hrbtenici. 
Otroci do 14. leta starosti naj ne vztrajajo v 
končnem položaju.

Duatlon Ribnica 2007

Triatlon klub Inles Riko 
Ribnica bo

v nedeljo, 6. maja 
ob 10h
organiziral

tekmovanje v 
sprint duatlonu,

M bo letos jubilejna, že deseta tovrst
na prireditev pri nas, 

in tudi tokrat ste v ribniški grad 
vabljeni vsi, M se tako ali drugače 

ukvarjate s športom, da se preizkusite 
v teku in na kolesu ali pa pridete 

vzpodbujat preko sto duatloncev in 
duatlorik vseh starosti.

Tekmovanje se bo pričelo s cioi duat- 
lonom ob 10h, se nadaljevalo s star
tom super sprint duatlona za kadete 
ob IDhSO ter s startom sprint duat

lona ob 11.30.
Vse informacije na vojjo na www.triat- 

lon-klub-ribnicasi 
ali pa na telefonski številki 

041/ 469 872.

Lepo vabljeni.
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*1 BERA PLAVALNIH MEDALJ SE JE 
NADAUEVALA TUDI V MARCU

Plavalci delajo 'na polno' tako 
na treningu kakor tudi na 
tekmah, ki se jih udeležujejo 
vsak konec tedna. V marcu so 
nastopili na močnem mednar
odnem mitingu MM Ravne 
2007.

Na tekmovanje, kjer je bilo 
preko 300 plavalcev iz štirih 
držav: Slovaške, Hrvaške,
Avstrije in Slovenije, je odšla 
ekipa starejših plavalcev v 
postavi: Samo Jeranko, Toni 
Valčič, Anže Pavlin, Kristjan 
Obranovič, Lucija Kous,
Nejc Lovšin in Jan Mate.
Tekma se je odvijala po 
ustaljenih tirih, kar pomeni, 
da so se naši plavalci tudi na 
Ravnah spogledovali z 
medaljami. Na koncu sta se 
veselila Toni Valčič s sre
brno medaljo v disciplini 50 
m prosto in Anže Pavlin z 
dvema bronastima medalja
ma v disciplinah 50 metrov prosto in 100 m 
hrbet. Tudi ostali so dobro plavali in se v svojih 
paradnih disciplinah visoko uvrstili.
Naslednja močna plavalna tekma je bila zadnji 
dan marca v Celju, tradicionalni Velikonočni mit
ing Celje 2007. Tudi tja je odšla močna ekipa v 
postavi: Timi Zobec, Nik Obranovič, Blaž Ficko, 
Ožbe Poje, Lucija Kous, J uš Weinberger, Martin 
Maležič, Jan Zajc, Maja Guduraš, Veronika 
Oražem, Zala Žagar, Jan Mate, Chad Andoljšek, 
Nika Henigman, Neža Lesar ter brata Jošt in 
Anže Pavlin. Na mitingu so nastopali plavalci in 
plavalke iz štirih držav: Hrvaške, Avstrije, Poljske 
in Slovenije. Plavalo je preko 450 predvsem 
mladih plavalcev, ki so se pomerili v vseh stilih in 
disciplinah, mlajši na 50 - metrskih in starejši na

100- in 200- metrskih razdaljah. Ponovno pa so 
nas razveselili že stari znanci in zadnje čase 
aktivni zbiratelji medalj Lucija Kous, Maja 
Guduraš in Anže Pavlin. Lucija je priplava sre
brno medaljo, Maja je bila prva v prsnem stilu, 
Anže pa je v razburljivi tekmi, v disciplini 200 m 
mešano z nekaj športne sreče osvojil drugo

mesto in s tem srebrno medaljo. Ne smemo pa 
mimo dveh naših Janov, Mate in Zajc, ki sta v 
prsni tehniki spet dokazala, da nanju tudi v tem 
stilu lahko še računamo. Omeniti velja, da je po 
dolgem času z nami na tekmovanju plaval tudi 
dolgoletni član PK Martin Maležič in le želimo si 
lahko, da bi Martin spet stopil na 'gas' in dobro 
treniral, da bi v bodoče tudi o tem pridnem fantu 
tudi kaj veselega zapisali. Ostali naši plavalci in 
plavalke so kljub mlajšemu letniku plavali odlično, 
tako da je bil tudi trener D. Petkovič zelo zado
voljen ter v pogovoru z nami tudi že potihem ome
nil, da od njih v bodoče še kaj pričakuje.

Zapisal: RP 
Foto: D. Petkovič

DRUŠTVO
LJUBITELJEV
ROKOMETA
RIBNICA

Letošnjo sezono smo po začetnih treningih 
odprli z manjšim turnirjem na Igu, nato pa nadal
jevali z intenzivnejšimi pripravami na ostale 
turnirje v tej sezoni. V igralski del ekipe smo 
sprejeli še enega člana, ki bo ekipi prinesel 
novega zagona, prav tako se je v klub včlanilo 
še nekaj članic in članov. Sedaj nas je že preko 
40. V aprilu smo imeli prvi občni zbor, na 
katerem smo preleteli pomembnejše dogodke 
minule sezone in začrtali plan za letošnjo. 
Odločili smo se za udeležbo štirih domačih 
turnirjev, in če bo možnost dopuščala, se bomo 
odpravili tudi na kakšnega izven meja naše 
države. Ponovno bomo pripravili tudi tradi
cionalni veteranski turnir, ki bo na predsejemski 
dan. Že sedaj smo si razdelili naloge in 
dolžnosti, ker upamo, da nam bo uspelo pripel
jati še ekipe iz tujine. Tako bi turnir dobil nove 
razsežnosti in s tem pridobil še močnejšo velja
vo. Prav tako se bomo potrudili izboljšati 
zabavni del turnirja. Če nam bodo sponzorji in 
občina stali ob strani vsaj tako kot lani, v uspeh 
turnirja ne bojimo.

Prav ta vikend (28. in 29. 4.) v Izoli 
branimo lanskoletno prvo mesto na 
priznanem mednarodnem 
Rodinovem turnirju. Turnir se odvija 
v soboto in nedeljo, tako da ste 
vabljeni na Primorsko, kjer bomo 
Rib'nöanje igrali srčno in borbeno, 
kar so nas naučile legende rib
niškega rokometa.
S pozdravom 'CIKB CAKE' pozdravl
jamo vse ljubitelje dobre rokometne 
igre, kakor tudi vas, bralce Rešeta.

Gregor Virant

Maja Guduraš je na velikonočnem mitingu osvojila prvo mesto

EXTREM 
EKSPRESNO 
NAZAJ V 1. LIGO

Malonogometni klub Extrem se je po enoletnem 
tekmovanju v 2. ligi zopet uvrstil v 1. slovensko 
ligo. Pred sezono si ni nihče predstavljal, da bo 
povratek v 1. ligo tako hiter, zato je bil narejen tudi 
drugačen plan. Načrti so bili, da z rednim 
treningom domačih fantov vzpostavimo močno 
jedro, okrog katerega bi v nekaj sezonah zgradili 
močno ekipo, ki bi se uvrstila v 1. ligo in med elito 
tudi obstala. Z dobrimi treningi in izkušnjami tren
erja Roberta Turkoviča je ekipa napredovala iz 
tekme v tekmo, in cilji so tako več kot preseženi.

Posnetek je nastal tik po odločilni tekmi v Ormožu

bodo tudi okrepitve, da bi v 
Ribnici lahko spremljali vrhunski 
mali nogomet še mnogo let.

Vsi ljubitelji nogometa in navijači 
Extrema se boste lahko skupaj z 

igralci poveselili povratka 
med elito

ob igrišču v Sodražici 
30. aprila, ko bo 

organizirana revijalna 
tekma z zvezdniki 

velikega nogometa.

Tudi kresovanje bo z živo glasbo 
Ansambla Roka Žlindre.
Za hrano in pijačo pa bo tudi 
poskrbljeno.

Nezanemarljive so bile tudi izkušnje igralcev iz 
pretekle sezone, ko je večina med elito že 
nastopala. Nedavno je imel klub tudi skupščino, 
na kateri so načrtovali delo za prihodnjo sezono. 
Število treningov se bo še povečalo, nujne pa

Tekst in foto JOŽE Zidar
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MLMN občine Ribnica 2007

Tekmovanje se je pričelo

Tekmovanje v malem nogometu v Medobčinski 
ligi občine Ribnica se je pričelo prvi vikend v 
mesecu aprilu.
V letošnji sezoni v tekmovanju nastopata dve novi 
moštvi, Pristava iz Prigorice in Ribniški študentski 
klub iz Ribnice, tri moštva iz lanske sezone pa se 
za nastop niso prijavila. Tako letos nastopa 12 
moštev, kar je za to tekmovanje morda najboljše 
število. Na seji pred prvenstvom je bilo izglaso
vano, da liga po dveh sezonah ponovno poteka le 
v eni skupini, kjer se pomeri po dvakrat vsak z 
vsakim. V tekmovanju tudi letos nastopajo 
najboljša moštva iz sosednjih občin Sodražice, 
Loškega Potoka, Dobrepolja in Velikih Lašč.
Pred vami so rezultati in lestvica po dveh odi
granih krogih, ki jih lahko spremljate tudi na splet
ni strani: www.sportno-drustvo-loncar.si. 
Tekmovanje bo, v organizaciji ŠD Lončar iz 
Dolenje vasi in pod pokroviteljstvom Občine 
Ribnica, potekalo do konca oktobra. Vabljeni na 
ogled tekem, ki so v naši občini na sporedu ob 
petkih zvečer, na igriščih v Dolenji vasi in Dolenjih 
Lazih.

PETER Kočevar, vodja tekmovanja

Rezultati: 02. KROG: 13. 04.
RŠK : KMN LOŠKI POTOK 1 : 6 (O : 3)
GRAFIT: AVTOPRALNICA PETEK 1 : 7 (1 : 5) 
KOT & TRIMSPORT : MINA CAFE 2 : 8 (O : 5) 
A'D'B'? BAR : TŠD SLEMENA 3 : 3 (O : 2) 
PRISTAVA : ŠD PONIKVE 3 : 8 (2 : 2)
GOLL BAR SODRAŽICA : KMN LONČAR 
sreda - 18.04.

NAJBOUŠI STRELEC (zadetki):
5: Matej Strah (ŠD Ponikve), Aleš Pirman, 

Roman Klarič (Mina Cafe)...

NAJBOLJ ŠPORTNO MOŠTVO - FAIR PLAY
(kazenske točke):
0: Goli bar Sodražica, RŠK, Kot & Trimsport, 

Mina Cafe, KMN Lončar, ŠD Ponikve

LESTVICA:

T = tekma; Z = zmaga; N = neodločeno; P = poraz

OD KOLESARSKIH TUR DO ULIČNIH Nogometni večer - 
DVOBOJEV’ strokovni nogometni

seminar

Kolesarska sezona seje že 
začela oziroma glede na 
letošnjo zimo kar nadaljevala 
lansko.

Najbolj aktivni so/smo kolesarili tudi v zimskih 
mesecih. Pripravljali smo se na letošnjo sezono, 
delali načrte za prihodnost ter pripravljali novosti 
za člane ter bodoče člane. Kmalu se bodo začele 
tudi tekme. Klub bo v letošnji sezoni imel kar 
nekaj tekmovalcev več. Da pa ne bom pisal le o 
tekmovalcih, naj povem, da so tudi naši 
rekreativni člani že precej aktivni. V letošnji sezoni 
bomo organizirali 2 do 3 gorskokolesarske ture, 
če bo le volja, še kako več. Prva letošnja tura bo 
že 20. maja. Vsi navdušeni kolesarji ste prav lepo 
vabljeni, da skupaj zakolesarimo v novo sezono. 
Tura bo primerna za začetek sezone in kondici
jsko ne prezahtevna. Kot zanimivost za vse lju
bitelje tekmovanj v gorskem kolesarjenju pa naj 
povem, da bo letos v Sloveniji svetovni pokal v kar 
3 disciplinah. Tekmovanje bo v Mariboru, tek
movali pa bodo v krosu, 4krosu in spustu. Tako 
bodo letos v Sloveniji vse svetovne zvezde 
gorskega kolesarjenja. Upamo pa tudi, da nam 
uspe organizirati tekmo v Ribnici, in sicer v disci
plini ulični dvoboj. Za zdaj bi bilo to vse, seveda 
pa vas bomo obveščali o vseh zanimivostih in 
aktivnostih kluba tudi v prihodnje.

Lep kolesarski pozdrav ter veliko prevoženih kilo
metrov v letošnji sezoni.

Domen Peček

MTB KLUB RIBN'ÖAN
organizira

gorsko kolesarsko 
turo,

ki bo 20. maja.

Zbor udeležencev v Nemški 
vasi pri gasilnem domu od 
13. do 14. ure, start ob 14h. 
Po turi bodo še zanimive 
igre (zmagovalci bodo dobili 
praktične nagrade)
Cena s predprijavo 4 EUR 
Cena na zbornem mestu 6 
EUR

V ceno je vključeno:
- topel obrok in pijača po turi
- energijska pijača med turo

Predprijave na: Žiga 040/ 812 275
Domen 051/ 370 875

(Za vse člane kluba zastonj ta in tudi vse nasled
nje ture.)

Športno društvo FC Libero v sodelovanju z 
Nogometno zvezo Slovenije ter Škrabčevo 
domačijo prireja uvodni strokovni seminar 
nogometa v četrtek, 17. maja. Gost večera bo 
nogometni strokovnjak Iztok Kavčič s Fakultete 
za šport v Ljubljani, sicer tudi trener mladinske 
reprezentance Ul9. Udeležba je brezplačna, 
število prijav omejeno, zato vse zainteresirane 
naprošamo, da se čim prej prijavijo po emailu: 
fclibero@gmail.com , udeležba brez predhodne 
prijavnice namreč ni mogoča. Morebitne spre
membe ter ostale informacije bomo sproti objav
ili na naši spletni strani www.fc-libero.si. Vabljeni!

BREZPLAČEN OGLED TEKME!!! 
SLOVENIJA : ROMUNIJA, 
Arena Petrol, 2. 6. 2007

FC Libero obvešča vse mlade nogometne nav
dušence, da jim omogočamo ogled nogometne 
tekme med reprezentancama Slovenije ter 
Romunije na Areni Petrol v Celju 2. junija. 
Prevoz bo organiziran, število udeležencev ome
jeno, prednost pa imajo moštva oz. udeleženci, ki 
nastopajo v Otroški nogometni ligi. Vse dodatne 
informacije si lahko sproti ogledate na našem 
spletu www.fc-libero.si. Vabljeni, ne zamudite 
izjemne priložnosti ob tem enkratnem dogodku!

FC LIBERO
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Datum: SREDA, 2. MAJ
Kam: na KOLESARSKI IZLET PO RIBNIŠKI
DOLINI
Zahtevnost: LAHKA, predvideno je kolesarjen
je po gozdni cesti po Mali gori (Črni vrh in naprej) 
Izhodišče: Ribnica, pri veterinarski postaji pri 
Riku.
Trajanje: 4 ure
Prijave: Do nedelje pred pohodom, to je 29. 
aprila, pri vodji pohoda na tel.: 041/ 847 365. 
Oprema: Potrebna je primerna kolesarska opre
ma, pijača, hrana.
Vodja pohoda: Marjana Rozman

Datum: SOBOTA, 12. MAJ
Kam: Na KRAŠKI ROB, 2. DEL - 1. skupni
pohod s PD Velike Lašče
Izhodišče: PODPEČ
Načrt poti: PODPEČ - ZJÄT - KOJNIK - GOLIČ
- KAVČIČ - LIPNIK - ZAZID - PODPEČ 
Trajanje: Tura bo trajala 6 do 7 ur. Na poti ni 
nobene oskrbovalne koče, zato moramo s seboj 
imeti hrano in pijačo.
Zahtevnost: Pot pa je zelo lahka in izredno lepa, 
obogatena tudi s prekrasnim cvetjem. 
Akontacija in prijave: Torek pred pohodom, to 
je 8. maja, ob 19. uri v pisarni PD Ribnica. 
Oprema: Potrebna je primerna planinska opre
ma, palice in varen korak.
Vodja pohoda: Martin Žuk

Datum: SOBOTA, 26. MAJ
Kam: Na 37. TABOR MDO PD LJUBLJANA -
POLŽEVO
Zahtevnost: LAHKA 
Trajanje: ca. 4 ure
Akontacija in prijave: Torek pred pohodom, to 
je 22. maja, ob 19. uri v pisarni PD Ribnica. 
Oprema: Potrebna je primerna planinska opre
ma in varen korak.
Vodja pohoda: Janez Centa

PLANINSKA NOVIČKA:
PD Ribnica se je 14. aprila odpravilo na pohod 
po planu, in sicer po četrtem, v tokratnem sklopu 
zadnjem delu Ribniške planinske poti. RPP ali 
"Po poteh štirih brigad", kot se ribniška vezna pot 
še imenuje, je dolga kar 110 kilometrov, v soboto 
pa smo na čudovit sončen dan prehodili pot od 
Ribnice k Sv. Ani, do naše koče pri Sv. Ani ter 
naprej do Sten Sv. Ane, kjer so se ponujali raz
gledi na drugo stran Male gore in nato še naprej 
do Grmade. Sestopili smo v Ortnek, kjer smo 
leta 2004 začeli tokratni sklop, in sicer s prvim 
delom RPP, ki je bila sicer markirana že leta 
1985. Planinci, ki so se pohoda udeležili (skupaj 
z vodniki 13), so prišli z zelo različnih koncev, 
nekaj iz Ribnice, večina pa iz Ljubljane in okolice 
ter Grosupljega in Litije. Vodil je Andrej Drobnič, 
na pohodu pa sta sodelovala še dva vodnika PZS
- Marjan Intihar (pomočnik vodje) in Zdenka 
Mihelič. Vsi smo bili veseli prelepega dne, 
čudovito prebujajočih se zelenih barv gozda in 
zares prijetne družbe.

Zdenka Mihelič

PRIJATELJSKA TEKMA V 
ŠPORTNEM PLEZANJU ZA 
POKAL RIBNICE

V Športnem centru Ribnica je 
17. marca potekala prijateljska 
tekma v športnem plezanju za 
pokal Ribnice v organizaciji 
Plezalnega kluba Ribnica. 
Tekmovalo se je na veliki 
plezalni steni, ki pa jo je bilo 
potrebno najprej pripraviti za 
tekmo. "Iz stene je bilo najprej 
potrebno pobrati vse oprimke 
ali grife, kot jim pravimo 
plezalci," je pripovedoval Tone 
Lesar, podpredsednik PK 
Ribnica.

Korenjak, iz istega kluba pa je s konkurenco med 
starejšimi dečki pometel Jaš Zakrajšek. Drugi in 
tretji sta bila nadobudna Ribničana Blaž Pelc in 
Tadej Drobnič.

Zdenka Miheuč 
Foto: Tomi Lukič

Nato so prišli na vrsto postavljalci smeri s svojimi 
zamislimi. To sta bila Tomi Lukič in Aleš Žagar, 
oba člana PK Ribnica.. "Za vse to je bilo potreb
no kar veliko časa oziroma visenja na plezalnih 
vrveh."
Tekma je bila namenjena mlajšim kategorijam. V 
šestih kategorijah so tekmovali cicibani in 
cicibanke, mlajši dečki in mlajše deklice ter stare
jši dečki in starejše deklice. Tekmovalo je 45 tek
movalcev iz 6 plezalnih klubov (Domžale, Divača, 
ŠD Triumf, Ribnica, Društvo Korenjak, 
PSAscendo). Pred začetkom tekmovanja je 
demonstrator za vsako skupino preplezal tek
movalno smer in tako tekmovalce seznanil s 
potekom smeri in morebitnimi 
težavami v steni. Demonstratorja 
sta bila odlična plezalca Tomi Lukič 
in Kristjan Pranjič. "Ko se je tek
movanje začelo, sta po dve kate
goriji tekmovali vzporedno v dveh 
tekmovalnih smereh. V primeru, da 
je iz posamezne kategorije več 
plezalcev prišlo do vrha, je zmago
valce odločilo plezanje na težji final
ni smeri. V primeru, da ni nihče 
splezal do vrha, se je za uvrstitev 
upoštevala višina preplezane 
smeri, oziroma do katerega oprim
ka je tekmovalec priplezal," je 
razložil Lesar. Vsi gledalci so 
bučno navijali za vsakega tek
movalca v steni. Mladi plezalci pa 
so zelo pohvalili samo tekmo, všeč so jim bile 
smeri, pohvale so padale tudi na plezalno steno, 
za katero so menili, da je lepo razgibana in viso
ka, predvsem pa so jim bile všeč dolge smeri. 
Zmagovalci so prejeli pokal, zlati grif, in pa prak
tične nagrade.
Najboljši so bili: Rebeka Kamin, Domžale, med 
cicibankami; drugo mesto pa je dosegla Urša 
Borko, Ribnica. Lara Bartol in Sara N. Modrej 
(obe PK Ribnica) sta bili 4. in 5. Med cicibani je 
slavil Jože Čeper iz PK Divača, iz Ribnice pa sta 
bila Tilen Lesar 8. in Lar N. Leskovar 11.
Vita Osolin, Domžale, je zmagala med mlajšimi 
deklicami, med ml. dečki pa njen klubski tek
movalec Rok Mokorel. Najboljša v kategoriji 
starejših deklic je bila Tilka Novak iz Društva

Zahvaljujemo se sponzorjem: Evrovita-sadje in 
zelenjava, Pekarna Dordevski, Progres Lovšin, 
Pizzerija Harlekin, Gostilna pri Pildarju, ker brez 
njih tekme ne bi mogli izpeljati. Zahvala pa gre 
tudi vsem, ki so pomagali pri organizaciji in 
poteku tekme.

Plezalni klub Ribnica
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Pogled v babičino skrinjo
Piše: Alenka Pakiž

\ #18. stoletju so bili v Ribniški
\ / dolini priznani rokodelci in nji- V hovi cehi: krojači, krznarji, stro- 

jarji in čevljarji. Vsak ceh je imel svoj 
statut in pravice, ki so se jih morali 
člani strogo držati. Imeli so svoje 
cerkvene pobožnosti in patrona. 
Zavetnik čevljarjev je bil sv. Krišpinon. 
Čevljarske obrti seje učilo pri 
mojstrih, drug pri drugem, pa tudi 
samouki so bili vmes. Za čevljarsko 
delo po kmečkih domovih so kmetje 
dajali hrano, pijačo in plačilo v denar
ju. Ko je prišel čevljar k hiši, je izdelal 
leseno kopito po največji meri in 
naredil čevlje. Za vse ostale pri hiši je 
kopito zmanjšal. V rabi so bili visoki 
čevlji za zavezat in škornji. Za 
kmečko družino je bila obutev velik 
izdatek, zato seje čevlje pazilo.
Krpali so jih, dokler se jih je še dalo 
nosit. Ob delavnikih so bili otroci 
bosi. Obleko je imel vsak svojo, čevlje 
pa so si za šolo in za k maši izposo
jali med seboj. Mnogo žensk in mlad
cev je bilo poleti pri delu bosih, 
možje pa so ponosili obnošeno 
obutev. Čevljarska obrt je bila v vel
javi še mnogo let po drugi vojni. 
Izpodrinili sojo tovarniško izdelani 
cenejši čevlji. Dandanes jih ima vsak 
po več parov.

Kaj se je nosilo in kakšen je bil včasih 
odnos do obutve, najbolj govore pripovedi: 
Tina Zobec iz Malega Humca se spominja: 
"Mož Janez je bil izučen čevljar. V uku je bil pri 
mojstru Požarju v Dolenji vasi. V domači hiši je 
imel čevljarsko delavnico v kleti, zgoraj pa prostor 
za vrezovanje usnja in za čevljarsko mašino, s 
katero je šival gornje dele obutve. V kleti je imel 
polico s čevljarskimi kopiti, nizko mizico, na kateri 
so bili čevljarsko orodje, smola, dreta, leseni klin- 
ci in žebljički. Litoželezno taco je rabil, kadar je 
zabijal žebljičke. Pomočnik mu je pomagal pri 
čevljarjenju. Pri delu sta oba nosila sivkaste firta- 
he iz močne goste tkanine, zmerom mokre in 
umazane od usnja in smole. Janez je izdeloval 
čevlje in škornje iz domačega in kupljenega 
usnja. Trgovino z usnjem je imel Poljane. Za 
čižme je rabil ševro usnje. Za gornji del škornjev 
je potreboval krom usnje, to je bila posebej obde
lana koža od vola ali krave. Bilo je močno, težko 
premočljivo in se je svetilo v rdečkastorjavi barvi. 
Veliko škornjev je naredil tudi za partizane. Ko je 
odšel po vojni v Argentino, je nekaj usnja ostalo v 
hiši, pa tudi čevljarska kopita, taca in orodje."

XIX. DEL

Pri Lesarjevih v Gorenji vasi povedo:
'Pri nas je čevljaril Janez Lovšin, Šuštar samouk iz 
Brež. Kadar je prišel, je prinesel s seboj čevl
jarsko taco, orodje, klince in dreto. Pri hiši je 
ponaredil vse, kar smo pripravili. Vse je poflikal, 
naredil na novo in šel drugam. Pri hišah, kjer je 
delal, somu dali tudi za pit. Ko se je enkrat nalezel 
pijače, je prišil podplat, potem pa obrezoval usnje 
tako, da je odrezal še gornji del. Nazadnje je vse 
skupaj zašil z dreto. Po vojni so imeli popravljalni- 
co čevljev v Ribnici: Češarek, Ložar in Janez 
Javornik-Čik Janezek. Obutev smo nosili popravl
jat v delavnico."
Marija Tanko, rojena Pogorelec v Goriči vasi, se 
spominja: "Oče France je bil konjski mešetar in 
prevoznik lesa. Z vozom in vprego je tura! les za 
Kunstla, kasneje na Žago. Za delo v gori in furan- 
je je obul škornje, ki so mu segali do kolen in so 
imeli gornji de! narejen iz močnega debelejšega 
usnja. Zraven je oblekel posebej za v škornje 
šivane hlače - rajthoze, ki mu jih je zašila žena 
Marija. Krojene so bile zgo
raj široko, tako kot vsake 
hlače, pri kolenih so šle 
navzven, pod koleni so bile 
zožene, ob mečih tesno opri
jete. Nad gležnjem je bil 
deset centimetrov dolg raz
porek, da se je hlače lahko 
obleklo, in dva trakova, da se 
jih je okrog gležnja zavezalo, 
da pri obuvanju škornjev ne 
bi zlezle navzgor. Šivane so 
bile iz močnega in gostega 
blaga, pozimi iz šajaka, 
debelega blaga, ki je bilo na 
eni strani kosmateno, poleti 
iz sivega cajha, ki je bil tanek, 
vendar močan in se ga je 
dobro pralo. Preko je vse 
leto obuval trde škornje.
Pozimi je za delo v gori imel 
znotraj podložene z blagom, 
da mu je bilo v noge toplo. Povrh čevljev je nosil 
tudi komašne. Boljše - nobel - so segale do 
gležnja. Nosil je sive iz filca, tanjšega kot 

klobučevina, in črne platnene. 
Zapenjale so se z drobnimi 
okroglimi gumbki in na 
stiskače - drukarje. Očetove 
delovne gamaše so bile nare
jene iz močnega usnja. Segale 
so pod kolena, spredaj čez 
čevlje do konca vezalk, zadaj 
jih je zapenjal z zaponkami- 
šnodelni. Namesto gamaš so 
revnejši nosili povitke iz flanele 
ali močnega platna. To so bili 
trakovi, ki so jih zavili okoli nog. 
Zimske nogavice iz domače 
preje so tiste čase pletli pri 
vsaki hiši. Namesto nogavic so 
v mrazu ovijali noge v razne 
krpe, ki so jim rekli obujke ali 
onuče.

Noge so povili tako, da je bilo čim bolj gladko, da 
ni v čevlju tiščalo."
Pri Mračetovih v Otavicah se je čevljar oglasil 
pri hiši enkrat na leto, pred zimo. Angela, poroče
na Brian, pravi: 'Ker je bil od drugod, je pri nas 
spal in jedel. Čevlje je potemplal, če je bilo 
potrebno prišil fliko na botce, to je gornji del čevl
ja. Usnje smo kupili ali pa smo dali domače kože 
ustrojit. Za čevlje smo uporabljali kožo od telet in 
prašičev. Iz telečje kože smo dobili boljše usnje. 
Taki čevlji so bili mehkejši. Iz svinjske kože ustro
jeno usnje je bilo hitro premočeno. Svinjsko usnje 
je zaradi ščetin ostalo luknjičavo in je prepuščalo 
vodo. Tako usnje smo drgnili s svinjskim salom, ki 
smo ga pred tem tesno zvili v svitek in posušili na 
zraku. Salo je prodrlo v luknjice in jih zapolnilo, da 
niso več prepuščale vode. Tudi po drugi vojni 
smo še nosili visoke čevlje do gležnjev. Zavezovali 
smo jih z vezalkami in jim pravili pošlingani čevlji, 
čevlji za doma in za delo v gozdu so bili okovani 
z žeblji, boljši pa so bili šivani z dreto."

K Zadnikovim na Perovem ie še po vojni hodil 
k hiši čevljar Debeljak z Zlatega Repa pri Škrlovi- 
ci. Sedanji gospodar Jože pove: "Ostajal je po več 
dni. Popravljal je staro, predelava!, od starih čevl
jev vzel še dobro. Za nove čevlje ni bilo zmerom 
usnja pri hiši. Oče Jakob Zadnik je po letu 1920 
nosil komašne iz črnega usnja u dve gubi, trdu k' 
en oklep, pr' stran' šnodelčki, da se je zapjelu, da 
je stisniu, ranku ob nog' nerjanu. Notranje usnje 
je bilo boks, zunanje kot za podplate, samo malo 
tanjše. Obuval jih je pozimi za sneg, za gazit, 
namesto škornjev. Komašne so pokrivale zgornji 
del visokih čevljev, hlače so bile zapognjene 
noter. Po vojski, ko ni bilo usnja, je oče dal, da so 
jih razdrli in je čevljar naredil čevlje za otroke. 
Moški, ženske in otroci so nosili visoke čevlje do 
gležnjev s stranskimi podaljški boti, botci. 
Zavezovali so jih z vezalkami s šnirenci, jermenci. 
Ko so se čevlji znucaT, so preko star'ga pr'biT fliko, 
pa smo reki da je nada prbu."

Deška šola v Ribnici. Drugi na levi v II. vrsti je Rudolf Pirker, rojen 
1889 leta. Vsi dečki so toplo oblečeni in obuti.
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